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Sp. Podravje
Ormož � Medalja 
z bazenom ima 
dve plati

�� Strani 6 in 7

V središču
Haloze � Prihodek 
lovskih družin 
zaradi epidemije 
manjši

�� Strani 6 in 7

Podravje
Trnovska vas �

Mladi par štorkelj 
uspešno brani 
gnezdo

�� Stran 9

Kronika
Ptuj, Markovci �

Policijski čoln v 
štirih letih v vodi 
41-krat

�� Stran 24
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PodjetništvoPodjetništvo
Podravje � Okoli 
60 odstotkov 
peči ni primerno 
vzdrževanih

�� Stran 5

AktualnoAktualno
Podravje � Devetošolci, 
ki so izbrali ptujske 
srednje šole, si lahko 
oddahnejo

�� Stran 3

Spodnje Podravje �� Gospodarska slika regije je nadvse klavrna

Skromni 2,5 milijarde prihodkov v 19 občinahSkromni 2,5 milijarde prihodkov v 19 občinah
Slovenska podjetja so v letu 2019 ustvarila 121 milijard evrov prihodkov. V 19 občinah Spodnjega Podravja je v Slovenska podjetja so v letu 2019 ustvarila 121 milijard evrov prihodkov. V 19 občinah Spodnjega Podravja je v 
letu 2019 okoli 6.200 podjetij skupaj ustvarilo blizu 2,5 milijarde evrov prihodkov. To je dobra tretjina prihodkov letu 2019 okoli 6.200 podjetij skupaj ustvarilo blizu 2,5 milijarde evrov prihodkov. To je dobra tretjina prihodkov 
vseh podjetij v Mariboru, slaba polovica prihodkov podjetij v Novem mestu ter dobra polovica prihodkov podjetij vseh podjetij v Mariboru, slaba polovica prihodkov podjetij v Novem mestu ter dobra polovica prihodkov podjetij 
v občinah Koper in Celje. v občinah Koper in Celje.                     Več na strani 3.                    Več na strani 3.

Foto: Črtomir Goznik

Razpis šolskega ministrstva Razpis šolskega ministrstva ��

Uspelo le Uspelo le 
Ormožanom Ormožanom 
z vrtcem z vrtcem 
v Podgorcihv Podgorcih �� Stran 2 Stran 2

Dovoljenje za uporabo glifosatov se izteka Dovoljenje za uporabo glifosatov se izteka ��

S čim bodo S čim bodo 
proizvajalci proizvajalci 
nadomestili nadomestili 
boom efekt?boom efekt? �� Stran 2 Stran 2

Ob sklenitvi naročniškega razmerja v času od 14. maja do 24. junija 
boste lahko na morju brezplačno uživali vse sobote 
od 26. junija do 21. avgusta!
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Več v notranjosti časopisa.
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Slovenija je sicer konec leta 2017 
na evropski ravni glasovala za po-
daljšanje dovoljenja za glifosat, pri 
čemer je sprejela stališče, da je tre-
ba glifosat prepovedati, vendar ob 
prehodnem obdobju od treh do pe-
tih let za kmetijstvo, da se prilagodi 
novim razmeram. Je pa vlada nato 
podprla zmanjšanje vseh fi tofarma-
cevtskih sredstev v kmetijski pro-
izvodnji in prepoved uporabe gli-
fosata v nekmetijskih dejavnostih.

Spodnje Podravje � Uporaba glifosatov za vrtne površine je prepovedana

Nad plevel večinoma še vedno z boom efektom
Tako med kmeti kot vrtičkarji je za zatiranje plevela še vedno zelo priljubljen tako imenovani boom efekt, ki vsebuje glifosat. 
Slednji je najpogosteje uporabljen herbicid tako po svetu kot v Evropi; v uporabi je že več desetletij. Pri nas ga uporabljajo 
tudi za za zatiranje plevela okoli hiš, tlakovcev, ob robovih vrtov … Do pred nekaj let je veljalo, da glifosat ni človeku nevaren. 
Sodobnejše študije pa zatrjujejo, da je potencialno rakotvoren. 

Glifosat manj nevaren 
od številnih drugih 
herbicidov

Po besedah Miše Pušenjak, 
kmetijske svetovalke in specia-
listke za zelenjadarstvo, je gli-
fosat kemični herbicid, ki pa je 
veliko manj nevaren in za nara-
vo uničujoč kakor številni drugi 
herbicidi, o katerih se zdaj razmi-
šlja v zameno. »Vsekakor pa ga ne 

bi smeli zlorabljati in ga uporab-
ljati tako pogosto – tudi za eno-
letne plevele, kar je nesmiselno.« 
Po njenem mnenju bi bilo bolje, 
da bi možnost uporabe glifosata 
v nerešljivih problemih še obsta-
jala: »Seveda pa ne tako, kakor 
je bila uporabljena in izrabljena 
do sedaj. Zelo se namreč bojim 
razmnoževanja trajnih plevelov, 
kot so slak, osat, regačica in še 
mnogih drugih, ki jih zdaj sploh 
ne poznamo in bodo postali ne-
uničljivi na vrtnarskih in njivskih 
površinah. Veliko herbicidov, ki 
se uporabljajo v poljščinah, pa je 
okoljsko še bolj vprašljivih.

A pridelava hrane na naravi pri-
jazen način, ki jo lahko nato po-
trošniki kupijo po ugodni ceni, je 
seveda nemogoča. Vsekakor pa je 
na vrtnih površinah ta herbicid ne-
sprejemljiv.« 

Nasploh je uporaba fi tofarma-
cevtskih sredstev oz. herbicidov 
v vrtovih izredno nevarna, najpo-
gosteje pa tudi protizakonita. Na 
poškropljenih zelenicah s škropivi 
se namreč igrajo otroci ali pa valja-
jo domači hišni ljubljenčki. 

Nad plevel s kisom?!
Kot je poudarila Pušenjakova, 

odstranjevanje plevelov ni mo-
goče na hitro ter brez vložene-
ga dela in truda. Nekatere stvari 
se sicer lahko olajšajo (uporaba 
zastirk, kultivatorjev, sodobnih 
vrtnih orodij …). Na obhišnih vr-
tovih nikakor ne priporoča kemič-

nih načinov odstranjevanja. Eden 
izmed sodobnejših pristopov je 
tudi t. i. ožiganje plevelov, ki je že 
v uporabi na nekaterih ekoloških 
kmetijah, kar pa ni enostaven po-
stopek, pa tudi nenevaren ne. Po 
spletu kroži tudi možnost upora-
be kisa ali alkohola za zatiranje 
plevelov. »Ob tem se sprašujem, 
kaj to pomeni za zemljo, saj kis 
uniči že tlakovce slabe kakovosti. 
Kaj bi se zgodilo šele z mikroor-
ganizmi v zemlji?! Menim, da je to 
prav tako popolnoma neekološki, 
naravi neprijazen način,« je še do-
dala Pušenjakova. 

Dovoljen je na 
vodovarstvenih 
območjih

V kmetijstvu se lahko škropiva 
z glifosatom uporabljajo do konca 
prihodnjega leta. Kaj bo po tem 
obdobju, za zdaj še ni znano. Ker 
glifosat zatira vse rastline, se v 
kmetijstvu ne uporablja nepos-
redno na gojenih rastlinah, saj bi 
jih to uničilo, temveč se uporablja 
po spravilu pridelka za čiščenje 
površine ali v trajnih nasadih med 
posameznimi vrstami, pri čemer 
ne pride do neposrednega stika z 
gojenimi rastlinami.

Proizvajalci bi 
radi ukinili glifosat – 
za še dražja 
škropiva ...

Po mnenju Ivana Brodnjaka iz 
Kmetijsko-gozdarskega zavoda 
Ptuj je uporaba fi tofarmacevtskih 
sredstev z vsebnostjo glifosata 
prekomerna, zato bi se morala na 
nek način omejiti. »Gre za najbolj 
prodajan herbicid v svetu zaradi 
nizke prodajne cene. Zanimivo je, 
da si tudi kemična industrija pri-
zadeva za njegovo prepoved, in 
sicer zato, da ga bo lahko nado-
mestila s še dražjimi in bistveno 
bolj strupenimi sredstvi,« je po-
vedal Brodnjak, ki popolne pre-
povedi njegove rabe ne podpira. 
Glifosat se sicer lahko uporablja 
tudi na vodovarstvenih območjih, 
saj glede na raziskave naj ne bi 
bilo nevarnosti, da bi pronical v 
podtalnico.

Estera Korošec

Foto: Zarja

Najhitrejša, najpreprostejša in najbolj trajna odstranitev plevelov ni nujno tudi okolju prijazna.

Foto: ČG

Nekateri še vedno večkrat letno škropijo svoje zelenice z glifosatom.

Sp. Podravje � Rezultati državnega razpisa za vrtce in šole

Uspelo le Ormožanom 
z vrtcem v Podgorcih
Ministrstvo za izobraževanje, znanost in šport (MIZŠ) bo 
sofi nanciralo 42 investicij v osnovne šole in vrtce, ki so jih 
zbrali na javnem razpisu. Na voljo je 43 milijonov evrov, 
fi nančno bodo podprli projekte infrastrukturnih vlaganj 
v 13 vrtcev in 27 osnovnih šol, od tega sta dve narodno-
stnih skupnosti. 

Foto: ČG

Med 13 izbranimi vrtci za sofi nanciranje prenove je ormoški vrtec 
Podgorci.

Foto: M24

Med občinami, ki z vlogami za sofi nanciranje investicij v šolski 
prostor niso uspele, so Videm, Podlehnik, Kidričevo, Ptuj, Hajdina, 
Juršinci, Starše, Slovenska Bistrica, Duplek in Sveta Trojica.

Za sofi nanciranje investicij v vrtce bo MIZŠ namenilo 13 milijonov 
evrov. Edini projekt na ptujsko-ormoškem območju, ki je zbral za-
dostno število točk in s tem dobil zeleno luč za državna sredstva, 
je vrtec Podgorci (občina Ormož). MIZŠ je ormoški občini odobrilo 
dober milijon evrov. 

Med podravskimi občinami je bila z vrtcem na razpisu uspešna 
še občina Hoče–Slivnica, ki bo prejela blizu 1,2 milijona evrov. Izbra-
ni so bili tudi projekti občin Kočevje, Cankova, Krško, Bohinj, Ravne 
na Koroškem, Dolenjske Toplice, Litija, Rogatec, Mirna, Vipava in 
Hrpelje–Kozina.

Med osnovnimi šolami uspešni v Makolah
Med osnovnimi šolami je iz podravskega okolja med potrjenimi 

projekti edina na seznamu OŠ Anice Černejeve Makole, odobreni 
znesek za investicijo znaša 400.000 evrov. Ostale občine (26), ki 
bodo prejela denar po razpisu, so: Sežana, Murska Sobota, Vele-
nje, Ško� a Loka, Postojna, Ribnica, Trebnje, Ljubljana, Zagorje ob 
Savi, Miren–Kostanjevica, Sevnica, Ajdovščina, Metlika, Šmarje pri 
Jelšah, Preddvor, Novo mesto, Jesenice, Medvode, Vrhnika, Velike 
Lašče, Ilirska Bistrica, Koper, Črnomelj, Radenci, Moravske Toplice 
in Lendava. Za vse projekte v osnovne šole bo MIZŠ namenilo dob-
rih 29 milijonov evrov, od tega prejmeta občini Moravske Toplice 
in Lendava približno dva milijona evrov za vlaganja v dvojezični 
osnovni šoli.

Brez denarja ostalo 53 vrtcev in 64 osnovnih 
šol

Iz sofi nanciranja je izpadlo 53 projektnih predlogov za investi-
cije v vrtce in 64 predlogov za vlaganja v osnovne šole. Med spo-
dnjepodravskimi občinami so se za sredstva na razpisu neuspešno 
potegovale občine Videm (vrtec Videm), Sveta Trojica (vrtec), Pod-
lehnik (vrtec), Slovenska Bistrica (vrtec Kebelj in OŠ Pohorskega 
odreda Slovenska Bistrica), Kidričevo (vrtec Kidričevo), Duplek 
(vrtec Duplek in OŠ Korena), Hajdina (OŠ), Ptuj (OŠ Mladika in OŠ 
Olge Meglič), Juršinci (OŠ) in Starše (podružnica Marjeta).

MIZŠ bo na razpisu izbrane investicije sofi nanciralo med leti 
2021 in 2024, vključilo jih bo v načrt razvojnih programov državne-
ga proračuna. Nakazilo državnih sredstev občinam je predvideno 
od 2022 do 2024. Interesna združenja lokalnih skupnosti si prizade-
vajo, da bi se vlaganja z državnimi sredstvi v šolsko infrastrukturo 
nadaljevala. Zato na ministrstvo apelirajo, da bi bil naslednji razpis 
za investicije čim prej oziroma še letos. To seveda ostaja odprto 
vprašanje, saj bodo vlaganja odvisna od razporeditve sredstev v 
državnem proračunu.

MZ

Glifosat v uporabi 
še do konca 
prihodnjega leta

V Sloveniji je registriranih 
25 sredstev, ki vsebujejo 
glifosat. Uporabljajo pa se v 
sadovnjakih, vinogradih, na 
vrtninah, poljščinah, koruzi 
in žitih, na strniščih, travinju, 
pašnikih, v sladkorni pesi 
in okrasnih rastlinah. Pred 
dvema letoma je bila prepovedana 
uporaba vseh herbicidov (to so sredstva za zatiranje plevelov), tudi 
tistih, ki vsebujejo glifosat, na vseh javnih površinah, vključno z 
golf igrišči in športnimi igrišči.

Od prvega aprila letos naprej pa je prepovedana tudi uporaba 
herbicidov na objektih gospodarske javne infrastrukture, kot so 
ceste in železnice.

Evropska komisija je sicer decembra 2017 obnovila odobritev 
glifosata za pet let. Kot aktivna snov se lahko v fi tofarmacevtskih 
sredstvih uporablja do 15. decembra 2022. Po tem obdobju bodo 
države članice njegovo uporabo ponovno ocenile.

Foto: ČG
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V 19 občinah Spodnjega Podrav-
ja je v 2019 delovalo okoli 6.200 
podjetij, skupaj so ustvarila blizu 
2,5 milijarde evrov prihodkov. Za 
ilustracijo, kaj ta številka pomeni: 
to je dobra tretjina prihodkov vseh 
podjetij v Mariboru, slaba polovica 
prihodkov podjetij v Novem mes-
tu ter dobra polovica prihodkov 
podjetij v občinah Koper in Celje. 
Vsa podjetja celotne spodnjepod-
ravske regije (19 občin) po prihod-
kih prekašata tudi občini Krško in 
Kranj. Rekorderka s 45 milijardami 
prihodkov podjetij je Ljubljana.

Za Spodnje Podravje smo izdelali 
pregled stanja in primerjali števi-
lo podjetij v letih 2008 ter 2019. V 
občini Cirkulane je število podjetij 
zraslo za 25, s 83 na 108, v občini 
Destrnik se je število podjetij pove-
čalo za 51. V Dornavi rast ni bila tako 
opazna, število podjetij se je s 144 
zvišalo na 162 (18). V Gorišnici je šte-
vilo podjetij zraslo za 52, na Hajdini 
jih je 79 več kot pred desetletjem 
in v Juršincih 43. V Kidričevem se 
je število podjetij povečalo za 120, 
Majšperku 47, Markovcih 74, Or-
možu 179, Podlehniku 38, Ptuju 418, 
Središču ob Dravi 120, Svetem An-
dražu 22 in Svetem Tomažu za 20. V 
Trnovski vasi je 27 podjetij več, kot 
jih je bilo pred desetletjem, v Vidmu 
90, Zavrču 17 in Žetalah 21. Število 
vseh podjetij v ptujsko-ormoški re-
giji se je v minulem desetletju pove-
čalo za skoraj 1.400, njihovi skupni 
prihodki so zrasli za 400 milijonov 
evrov, kar je okoli 20-odstotna rast. 
Približno enako rast prihodkov so 
beležila tudi podjetja v mestni obči-

ni (MO) Ptuj, medtem ko je bila na 
ravni države rast prihodkov podjetij 
30-odstotna, v Slovenski Bistrici pa 
kar 40-odstotna.

V katerih občinah padec 
gospodarske aktivnosti

Podjetja v večini občin Spo-
dnjega Podravja so v desetletnem 
obdobju beležila rast skupnih pri-
hodkov. A ne povsod. Zmanjšali so 
se prihodki podjetij v občinah Maj-
šperk (s 35 na 24 milijonov evrov) 
in Ormož (z 225 na 196 milijonov 
evrov). V občini Hajdina je izjemen 
padec prihodkov viden med leti 

2008 in 2009 (s 113 na 40), nato pa 
počasen porast do leta 2019 na 75 
mio evrov.

Ptujska podjetja na 
14. mestu med 212 
občinami

Če podjetja s sedežem v MO 
Ptuj postavimo v širši nacionalni 
kontekst, so po kumulativi pri-
hodkov med vsemi 212 občinami 
na 14. mestu. Prekašajo jih vsa 
podjetja mestnih občin, razen 
Slovenj Gradca, kar je prikazano 
posebej v tabeli. Pred ptujskimi 
so tudi prihodki podjetij v obči-

nah Krško, Slovenska Bistrica, 
Domžale in Ško� a Loka. Slovenje-
bistričani ptujsko gospodarstvo 
prehitevajo za pet mest in se po 
prihodkih podjetij uvrščajo na de-
veto mesto med vsemi slovenski-
mi občinami. V letu 2019 so bistri-
ška podjetja pridelala 1,6 milijarde 
prihodkov.

V članku so povzeti podatki 
Statističnega urada (SURS), pri-
merjave za desetletno obdobje 
se nanašajo na leti 2008 in 2019, 
aktualni podatki pa predstavljajo 
leto 2019, za katero so na voljo 
zadnji podatki.

Mojca Zemljarič

Spodnje Podravje � Gospodarska slika regije: skromnih 2,5 milijarde evrov prihodkov v 19 občinah

Ptuj po gospodarskih prihodkih na repu med mestnimi občinami
Slovenska podjetja so v letu 2019 ustvarila 121 milijard evrov prihodkov. Registriranih jih je bilo 205.000. Prihodki vseh podjetij so se v primerjavi z desetletjem prej povečali za 
slabih 30 odstotkov, samo število podjetij je medtem zraslo za dobro tretjino.

Omejitev vpisa bo na Biotehniški 
šoli Maribor v programu veterinar-
ski tehnik. Tudi frizer, medijski teh-
nik in tehnik oblikovanja na Srednji 
šoli za oblikovanje so med mladimi 
zelo priljubljeni, saj se je na vse tri 
smeri vpisalo kar nekaj več dijakov, 

kot je na voljo prostih mest. 
Omejitev vpisa je prav tako na 

treh programih Srednje zdravstve-
ne in kozmetične šole Maribor 
(kozmetični tehnik, bolničar-nego-
valec in zdravstvena nega), Srednji 
elektro-računalniški šoli (računal-

nikar in tehnik računalništva) in 
Srednji ekonomski šoli in gimnaziji 
(ekonomski tehnik). Kot že tradi-
cionalno je omejitev vpisa tudi na 
nekaterih gimnazijskih programih, 
za katere se še vedno odloča velik 
delež mladih. 

53 srednjih šol je 
omejilo vpis

Na ravni celotne Slovenije bo 
vpis v prvi letnik za šolsko leto 

2021/2022 omejilo 53 srednjih šol. 
Na nižje poklicno izobraževanje se 
je prijavilo 470 kandidatov, na sre-
dnje poklicno izobraževanje 3.703 
kandidati, v gimnazijske programe 
7.274. Od tega se jih je 5.886 prija-
vilo v programe splošne gimnazije 
in 1.388 v strokovne gimnazije. 
Največ, 43 odstotkov, pa se jih je 
prijavilo na srednje strokovno izo-
braževanje, to je 8.614 kandidatov.

Kot so sporočili z MIZŠ, je v 
novem šolskem letu razpisanih 

23.930 mest, prijavilo pa se je 
20.061 kandidatov, 800 več kot 
lani. V prenosnem roku je svojo 
prijavo na drug program preneslo 
1.665 kandidatov. 

Osnovno šolo letos zaključuje 
19.191 učencev, kar je 1.138 več 
kot lani. V srednjo šolo pa je za 
prihodnje šolsko leto prijavljenih 
870 kandidatov več, kot jih bo 
osnovno šolo končalo. To je posle-
dica, da so se na razpisana mesta 
lahko prijavili tudi kandidati, ki 

so zaključili osnovnošolsko ob-
veznost in vsaj sedem razredov. 
Slednje je zadosten pogoj za vpis 
v programe nižjega poklicnega 
izobraževanja. Sem spadajo tudi 
dijaki, ki se ponovno vpisujejo v 
začetni program, vendar v drug 
izobraževalni program. Nekaj je 
tudi kandidatov, ki osnovno šolo 
zaključujejo v tujini.

Estera Korošec

Spodnje Podravje � V mariborskih srednjih šolah marsikje omejitev vpisa

Devetošolci, ki so izbrali ptujske srednje šole, si lahko oddahnejo
V vse programe ŠC Ptuj ter Gimnazije Ptuj in Ormož se bodo lahko vpisali vsi dijaki, ki to želijo. Omejitve vpisa namreč nima nobena srednja šola v Spodnjem Podravju. Večji naval je 
na nekatere mariborske srednje šole, ki jih obiskujejo tudi mladostniki iz širšega ptujsko-ormoškega območja. 

Foto: ČG

V ptujskih srednjih šolah bodo lahko sprejeli vse vpisane kandidate. 
Foto: ČG

Največ mladih v Sloveniji se je odločilo za srednje strokovno izobraževanje. 

Foto: ČG

Prihodki vseh podjetij s sedežem na Ptuju so v desetletju zrasli za 20 odstotkov in so leta 2019 znašali 1,1 milijarde 
evrov. Slovenska Bistrica, za katero bi lahko rekli, da je med občinami spodnjepodravska (ali podravska) gospo-
darska gazela, je beležila 40-odstotno rast prihodkov vseh podjetij. V 2019 so bistriška podjetja skupno ustvarila 
1,6 milijarde evrov prometa.

Maturanti tudi letos 
niso mogli zaplesati 
po ulicah mest

Na srednjih šolah se je 
minuli petek zaključilo drugo 
ocenjevalno obdobje in pouk 
za zaključne letnike. Večina 
od okoli 17.800 maturantov je 
prejela spričevala. V naslednjih 
dneh se bodo posvetili še 
zadnjim pripravam na letošnjo 
maturo, ki se začne 29. maja. 
Zaradi epidemiološke situacije 
je bil že drugo leto zapored 
odpovedan tradicionalni ples 
četvork v slovenskih mestih. 

V prvi letnik srednjih šol se vpisuje 
večja generacija kot lani

Za naslednje šolsko leto je razpisanih 23.930 mest, prijavilo pa 
se je 20.061 kandidatov, 800 več kot lani. Letos je več prijavljenih v 
programih srednjega strokovnega izobraževanja in v gimnazijskih 
programih, manj pa v programe nižjega in poklicnega 
izobraževanja. Prihodnje šolsko leto se v srednje šole vpisuje večja 
generacija kot lani. 

Število podjetij in njihovi prihodki v občinah 
Spodnjega Podravja

Občina Št. podjetij Prihodki (mio €)
Ptuj 2.370 1,1 milijarde (€) *
Kidričevo 484 682
Ormož 795 196
Markovci 299 89,5
Hajdina 335 75
Gorišnica 261 67
Videm 300 39
Središče ob Dravi 120 37
Dornava 162 32
Destrnik 137 29,5
Zavrč 55 25
Podlehnik 122 24,5
Majšperk 236 24,5
Cirkulane 108 18
Juršinci 119 11,5
Trnovska vas 72 6,4
Sveti Andraž 71 6
Žetale 64 5,7
Sveti Tomaž 72 4,9

*Za MO Ptuj je prikazan znesek v milijardi evrov, za vse ostale občine v milijonih.
Podatki so za leto 2019 in so zaokroženi.
Vir: SURS

Prihodki podjetij v mestnih občinah, 2019
Občina Prihodki (milijarde €)
Ljubljana 45,5
Maribor 6,3
Novo mesto 5,2
Koper 4,4
Celje 4,1
Kranj 2,7
Velenje 1,7
Nova Gorica 1,5
Murska Sobota 1,3
Ptuj 1,1
Slovenj Gradec 0,7

Vir: SURS
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Takšen rezultat poslovanja 
po mnenju Mlakarja ne odsto-
pa bistveno od minulih let, prav 
tako tudi ne razlogi zanj. Epide-
mija tako ni bistveno vplivala 
na poslovne rezultate Šolskega 
centra; nekaj manj denarja jim je 
uspelo pridobiti le na področju 
tržne dejavnosti. Na področju 
kmetijstva so ustvarili 54.174 
evrov prihodkov, kaj je le 2.000 
evrov manj od planiranih. Pre-
cej večje težave so bile na dru-
gih področjih tržne dejavnosti 

(izvedba traktorskih tečajev, 
področje najemnin, izvedbe 
tečajev FFS, izvedbe ostalih se-
minarjev, področje pogostitev, 
storitve v delavnicah), ki so bile 
večino časa onemogočene, ven-
dar konkretnih številk direktor 
Mlakar ne navaja.

Ne glede na omejevalne ukrepe 
zaradi epidemije pa so v ŠC lani 
uspešno prenovili WiFi-omrežje, ki 
ga je sofi nanciralo podjetje Arnes. 
Celotna vrednost investicije je bila 
69.076 evrov. Sanirali so okolico 

Športne dvorane Center, za kar 
je ministrstvo za šolstvo plačalo 
101.265 evrov, prav tako pa so ure-
dili še nova tla v športni dvorani, 
kar je fi nancirala zavarovalnica 
(111.960 evrov).

Naložbe povsem 
odvisne od fi nanc 
šolskega ministrstva

V letošnjem letu nameravajo sa-
nirati objekte na šolskem posestvu 
na Turniščah ter popraviti stavbno 
pohištvo na ŠC Ptuj. Skupna vred-
nost navedenih del je nekaj več 
kot 56.000 evrov, vendar pa so 
omenjeni načrti povsem odvisni od 
fi nanciranja šolskega ministrstva. 

Enako velja tudi za atletski stadi-
on, ki je bil dolgo zaprt za javnost – 
ne le zaradi epidemije, ampak zara-
di dotrajanosti in posledično (pre)
nevarne vadbe na njem. Zato je ŠC 
Ptuj na šolsko ministrstvo podalo 
vlogo za dobrih 10.000 evrov, ki bi 
jih namenili za popravilo poškodo-
vanih delov atletske steze. Z MO 
Ptuj med drugim usklajujejo po-
godbo o sodelovanju pri upravlja-
nju atletskega stadiona. Stadion 
bodo lahko po sanaciji uporabljali 
vsi občani in občanke mesta.

Estera Korošec

Ormoški župan Danijel Vrbnjak 
je pojasnil, da so poznojesenski 
rok določili zato, ker ne želijo, da 
bi bilo središče mesta čez pole-
tje preveč razruvano. „Ukrepi se 
sproščajo, zelena faza se odpira, 
načrtujemo festivale in občinski 
praznik, zato bomo dali izvajalcu 
možnost daljšega roka izvedbe.“

Dosedanji objekt avtobusne 
postaje bodo porušili (trafi ka, 
čakalnica in sanitarije), medtem 
ko nadstrešnica za avtobuse in 
paviljon (kiosk) s sladoledarjem 
ostaneta. Kiosk je po besedah 
župana Vrbnjaka v zasebni lasti 
sladoledarja, je pa možno, da bi 
se v prihodnje tudi kaj uredil ali pa 
razširil s teraso. Prav tako ni izklju-

čena možnost širitve ponudbe, 
je namignil Vrbnjak ter dodal, da 
so se z zasebnikom, ki na ormoški 
avtobusni postaji ponuja slado-
led, pogovarjali o menjavi ne-
premičnin (da bi kiosk zamenjali 
s prostorom med cvetličarno in 
novo avtobusno čakalnico), ven-
dar do dogovora niso prišli.

Investicija obsega rušitvena 
dela in urejanje parka: od gradbe-
nih posegov do namestitve javne 
razsvetljave, parkovne opre-
me, razširitve zelenic, zasaditve 
grmovnic, tlakovanja … Po bese-
dah Vrbnjaka je bilo najprej pred-
videno, da bi podrli vsa drevesa v 
parku, gre za zelo visoke in ver-
jetno desetletja stare smreke, a 

so se kasneje odločili za kompro-
misno rešitev. Dve smreki proti 
cerkvi bosta ostali, eno bodo po-
drli. „Park se bo po obnovi nivo-
jsko spuščal proti stavbi ob njem, 
uredili bomo dostope za invalide, 
vodnjak, otroška igrala bomo 
preselili. Od leta 2014 se porajajo 
ideje o oblikovanju trga, ki bi imel 
tudi vsebino. Kontaktiralo nas je 
društvo generala Maistra, želja je, 
da se na zgornjem delu, ob smre-
kah, ki bosta ostali, postavi spo-
menik generalu Maistru. Trg bi 
poimenovali Maistrov trg, vendar 
to na naslove stanovalcev ne bi 
vplivalo. Maistrov trg bi bil naziv 
samega parka,“ je pojasnil župan.

MZ

Ptuj � Prihodki ŠC v višini sedem milijonov evrov

Rdeče številke zaradi plač, ne epidemije
Prihodki Šolskega centra Ptuj so v poslovnem letu 2020 znašali 7.072.000 evrov. Največ 
sredstev se je namenilo za pokrivanje stroškov dela zaposlenih. Odhodki so presegli pri-
hodke v višini dobrih 100.000 evrov. Kot je pojasnil direktor Oton Mlakar, je do negativnega 
bilančnega razkoraka prišlo predvsem zaradi višjih stroškov dela (torej plač) v najvišjih 
plačnih razredih oz. zaradi najbolje plačanih pedagoških delavcev, ki so presegli letni plan.

Ormož � Dobili bodo Maistrov trg

250 tisočakov za obnovo parka
Občina Ormož bo po selitvi avtobusne čakalnice, trafi ke in javnih sanitarij začela urejati 
park med avtobusno postajo, hotelom in cerkvijo. Dela bo izvajalo Komunalno podjetje 
(KP) Ormož, predvidoma jih bodo končali pozno jeseni, rok je 15. november. Vrednost 
sklenjene pogodbe je 252.000 evrov.

Foto: MZ

Četrt milijona evrov težko pogodbo za ureditev parka sta sklenila župan Ormoža Danijel Vrbnjak in direktorica 
KP Ormož Pavla Majcen. 

Foto: ČG

ŠC Ptuj lani saniral okolico in pod Športne dvorane Center

Na območju parka se psi gibljejo 
prosto in brez nagobčnika, če so 
primerno socializirani. Otrokom 
brez spremstva vstop v park ni do-
voljen. Na lokaciji so klopi za obi-
skovalce in koši za odpadke.

Za upravljanje do 5.000 
evrov letno

Pasji park upravljajo Javne služ-
be Ptuj. Letni strošek je lani znašal 
nekaj manj kot 5.000 evrov. Letos 
pa so sredstva za vzdrževanje pas-
jega parka združena v postavki za 

vzdrževanje parkov in zelenih po-
vršin. Za stroške rednega vzdrže-
vanja, praznjenja košev za pasje 
iztrebke in košnjo trave naj bi letos 
namenili okoli 1.500 evrov. V MO 
Ptuj so povedali, da naj bi se pasji 
park med uporabniki (lastniki psov) 
dobro prijel, da gre za priljubljeno 
lokacijo za prosto gibanje psov, 
brez povodcev. Uradnega štetja 
obiska pa ne izvajajo. Po pravilih 
vedenja  morajo lastniki psov obve-
zno pobirati pasje iztrebke in druge 
odpadke. Vrečke zanje morajo pri-
nesti s seboj, prav tako vodo za pit-

je, saj je na lokaciji ni na voljo. Pasji 
kakci so nevarni za zdravje ljudi in 
živali. Največ kužkov se namreč s 
kužnim kašljem okuži ravno v pas-
jem parku.

Lastniki se premalo 
posvečajo vedenju 
svojega psa v parku

Zagotovo je pasji park velika pri-
dobitev za lastnike psov, ker gre 
za ograjen prostor, kjer lahko svo-
jega kužka naučijo nekatere vaje. 
Problem pa je, ker se lastniki psov 

v večini pasjih parkov ne posve-
čajo temu, da bi izboljševali pasjo 
komunikacijo in izvajali vaje, kot je 
npr. odpoklic. V pasjem parku se je 
treba posvečati psu, njegovemu 
gibanju, ne pa se prepustiti pogo-
voru z drugimi lastniki in gibanje 
psa prepustiti drugemu psu, ker 
bo on tisti, ki ga bo razgibal. 

Večina prihaja v park, ne da bi 
vedela, s kakšnimi psi se bodo 
srečali njihovi ljubljenčki. Psi se v 
njem gibljejo brez povodca, tudi 
nagobčnik ni obvezen. Težava nas-
tane, ko nekdo v pasji park pripelje 
agresivnega psa. Poznavalci zato 
opozarjajo, da previdnost ni nikoli 

odveč, da bi lastniki psov pred obi-
skom pasjega parka morali najprej 
preveriti, kdo je v pasjem parku. 
Premalo namreč ljudje poznajo 
pasjo psihologijo in pasjo govori-
co, ne vedo, kaj jim njihov pes spo-
roča, kaj drugi kuža ali celo krdelo 
psov, s katerim se srečajo v parku. 
Pasja komunikacija bi namreč mo-
rala lastnika opozarjati na to, ali je 
njihov pes sploh primeren za obisk 
pasjega parka.

V pasjem parku bi moral biti 
nekdo, ki bi skrbel za socializacijo 
psov. Idealno pa bi tudi bilo, če bi 
ga nekdo vodil. Kot bi bilo idealno, 
če bi imel primerna igrala, drugo 

potrebno opremo, ovire, tudi vod-
no površino in vodo za pitje. Tako 
pa gre pri večini pasjih parkov v 
Sloveniji zgolj za ograjene površine 
s klopmi in koši, brez vode, kjer se 
vse dogaja brez nadzora. Pravila so 
splošna, nedodelana in na lastno 
odgovornost! 

Večina slovenskih pasjih parkov 
je tako še daleč od idealnega, kjer 
bi se tudi vodniki psov lahko ved-
no kaj novega naučili, ne samo 
njihovi ljubljenčki. Kje bo ptujski 
stalni pasji park in ali bo doživel 
nadgradnjo, pa v tem trenutku še 
ni znano.

MG

Ptuj � Dobro leto po odprtju pasjega parka

Brez nadzora in socializatorja
V Sloveniji ima danes že skoraj vsako večje mesto pasji park. Pred dobrim letom so ga odprli tudi na Ptuju, kot ograjeno površino začasnega značaja na zemljišču Podjetja za stanovanj-
ske storitve Ptuj ob Potrčevi cesti, kjer se bo v prihodnosti gradilo. Do takrat pa ga ima v brezplačni uporabi MO Ptuj na podlagi sklenjene pogodbe. Prostor je namenjen osnovni soci-
alizaciji psov in druženju lastnikov psov, na katerega le-ti vstopajo na lastno odgovornost. 

Foto: Črtomir Goznik

Ptujski pasji park je začasnega značaja.

Foto: Črtomir Goznik

Panorama in ptujske ulice so priljubljeno sprehajališče za pse. 
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Kot ugotavljajo dimnikarji, se 
je stanje na tem področju začelo 
bistveno slabšati s spremembo za-
konodaje in ukinitvijo dimnikarskih 
koncesij. Po podatkih inšpektorata 
za okolje in prostor za leto 2020 ni 
bilo pregledanih vsaj 60 odstotkov 
kurilnih naprav. 

Leta 2019 v dimnikih 
zagorelo kar 334-krat

Zaradi neustreznega kurjenja, 
nevzdrževanja naprav ali upora-
be neprimernega energenta so 
vse pogostejši dimniški požari. 
Po podatkih uprave za zaščito in 
reševanje je leta 2019 v dimnikih 
zagorelo 334-krat. Kar 98 odstot-
kov dimniških požarov in drugih 
pridruženih nezgod je v objektih, 
kjer kurilne naprave ne vzdržuje 
primerna dimnikarska družba. Tudi 
ogljikov monoksid v Sloveniji vsako 
leta terja več zastrupitev in smrtnih 
žrtev. Leta 2019 je zaradi nenamer-
ne zastrupitve z ogljikovim mono-
ksidom umrlo osem ljudi, 28 jih je 
bilo hospitaliziranih.

Kot je pojasnil Aleksander Žu-
panek, predsednik Komisije za di-
mnikarsko dejavnost GZS, zakon-
sko obvezna storitev ne more biti 
urejena s prosto izbiro izvajalca. 
Slednjega je namreč mogoče po 

enem letu zamenjati, zaradi česar 
se izognejo nadzoru. »Na vratih 
dimnikarja velikokrat odslovijo z 
izjavo: ‚Imamo drugega izvajal-
ca.‘ Mi pa tega ne moremo in ne 
smemo preverjati in takšnega 
uporabnika ni mogoče prijaviti na 
inšpektorat kot kršitelja,« je pou-
daril Županek. 

Do nekaterih odročnih 
krajev dimnikarji sploh 
ne pridejo

Istočasno je upad storitev po 
besedah Županeka iz naslova ve-
liko novih nastalih enoosebnih di-

mnikarskih družb, ki ne zagotavlja-
jo vseh obveznih storitev pri upo-
rabnikih (ne čistijo, ampak izvajajo 
samo preglede), ki so jih prevzeli 
bivšim koncesionarjem oz. prevze-
tih uporabnikov več ne obiskujejo: 
»Ugotavljamo, da je na območjih s 
temi družbami najslabša pokritost 
s storitvami. Tam, kjer se je že v 
času koncesij dejavnost izvajala 
primerno, je najmanjši upad stori-
tev. Tisti, ki so se svoji obvezi izogi-
bali takrat, se tudi zdaj,« je povedal 
Županek. 

Dimnikarji na terenu opažajo, 
da se vgrajujejo peči, ki nimajo 
dovoljenja za prodajo in ustrezne 

dokumentacije, presegajo emisi-
je dimnih plinov ali se ne vgradijo 
ustrezno. 

Dovrtel: »Vrnili smo se 
15 let v preteklost«

»Zgodilo se je točno to, kar smo 
napovedali: upad storitev in števil-
ne kurilne naprave, ki niso redno 
oskrbovane. Stanje je alarmantno 
v manjših, odročnih krajih, kjer 
dimnikarske službe sploh ni. Po-
nekod se storitve sicer opravljajo, 
vendar samo delno. Uporabnikov 
ne nadzira nihče, dimnikarji pa raje 
ne zahtevajo, da lastniki odpravijo 
določene pomanjkljivosti,  ker bi to 
lahko zanje pomenilo izgubo stran-
ke in posledično zaslužka. Sedaj so 
dimnikarji na trgu, kjer sta konku-
renca in boj za stranke,« je pojasnil 
Simon Dovrtel, predsednik Sekcije 
dimnikarjev pri Obrtno-podjetniš ki 
zbornici Slovenije in dodal, da je 
stanje glede vzdrževanja kurilnih 
naprav vse slabše: »Vrnili smo 
se na nivo, ki smo ga imeli pred 
petnajstimi leti. Celotno situacijo 
lahko najlepše ponazorimo s pri-
merom obiska inšpektorja, ki si ga 
tudi ne moreš kar prosto izbrati in 
tako bi moralo biti urejeno tudi na 
področju dimnikarstva.«

Estera Korošec
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Pred spremembo zakonodaje je bila dimnikarska služba na 
določenem območju zadolžena za naprave in jih tudi kakovostno, 
predvsem pa periodično oskrbovala. V zadnjih štirih letih je pa 
je izvajanje predpisane zakonodaje na tem področju praktično 
nemogoče. V tem času se je namreč izgubila odgovornost 
dimnikarske službe, da skrbi za ustreznost kurilnih naprav na 
nekem območju. 

Celotna stroka je že pred dvema letoma podala pisne predloge 
za ureditev dimnikarske službe, vendar do danes niso imeli z vlado 
oziroma pristojnim ministrstvom niti enega delovnega sestanka 
na to temo in prav nič se ni spremenilo na bolje. »Poslovno okolje 
je neprimerno za delo, posledično zaznavamo upad storitev in 
strokovnosti«, je povedal predsednik Sekcije dimnikarjev pri 
Obrtno-podjetniški zbornici Slovenije Simon Dovrtel.

Foto: ČG

Pregledu in čiščenju kurilnih naprav se 
želi izogniti vse več ljudi.
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Spodnje Podravje � Dimnikarji opozarjajo na velik upad storitev

Okoli 60 odstotkov peči ni primerno vzdrževanih
Po spremembi zakonodaje, leta 2017, so za ustreznost kurilnih naprav odgovorni lastniki sami. Dimnikarska storitev je na-
mreč urejena na tržen način, kar pomeni, da se lahko dimnikarja izbira za obdobje enega leta. Preglede in čiščenje kurilnih 
naprav ter merjenje emisij dimnih plinov je za marsikoga nebodigatreba, ki seveda tudi nekaj stane. Zato se na različne 
načine skušajo izogniti svojim obveznostim. Res je, da tako prihranijo nekaj denarja, vendar po drugi strani ogrožajo sebe, 
svoje premoženje in tudi ljudi v svoji okolici. Nadzor nad 500.000 uporabniki (toliko je namreč v Sloveniji vseh kurilnih 
naprav) izvaja samo sedem okoljskih inšpektorjev.

Foto: ČG

98 odstotkov dimniških požarov in drugih pridruženih nezgod je v objektih, kjer kurilna naprava ni vzdrževana.

Prenočišča Panorama na Ptuju so pred nekaj tedni uspešno za-
ključila večletna prizadevanja za pridobitev pomembnega eko znaka 
Okoljska marjetica. To je tako njim kot mestu in regiji prineslo nove 
priložnosti. Ta znak je namreč eden izmed ključnih pogojev za to, da 
lahko mesto kandidira za zlati znak Slovenia green. V. d. direktorice 
Zavoda za turizem Ptuj Katja Ertl pojasnjuje: „Ptuj ima trenutno bro-
nasti znak Slovenia green in s tem, ko je omenjeni turistični ponudnik 
pridobil eko marjetico, izpolnjujemo enega izmed pomembnih pogo-
jev, da lahko kandidiramo za zlati znak. To je pomemben korak pri ure-
sničevanju kriterijev zelene sheme, ki predvideva trajnostne znake za 
ponudnike. Upamo, da bo to opogumilo tudi ostale, da poskusijo. Od 
letos je uvedena možnost pridobitve za kulinarične ponudnike. Vse to 
skupaj nam omogoča pomemben razvoj tudi na nivoju destinacije.“ 

Turizem: sproščanje ukrepov pet pred 12. ni in 
ne bo pripeljalo turistov na Ptuj

Prav turizem, ena najpomembnejših gospodarskih panog, se je v 
zadnjem letu znašel na veliki preizkušnji. Kljub opaznim sproščanjem 
ukrepov v zadnjih tednih, na našem koncu države kakšnih pomemb-
nejših premikov še vedno ni zaznati. Kapaciteta prenočišč Panorama 
na eni najbolj elitnih ptujskih lokacij je deset sob in dva apartmaja. Kot 
pravi lastnica prenočišč Metka Gutschi, gostov še vedno ni: „Delna 
sproščanja ukrepov so dejansko bila le predstava za javnost in no-
vinarje. Odprli so nas pet pred 12. Nam na tem koncu države se to 
skorajda nič ni poznalo. Ljudje so vajeni, da si dopuste planirajo prej. 

Ptuj � Prizadevanja Zavoda za turizem Ptuj

Ptuj v boj za »zeleni« zlati znak
S tem, ko je enemu izmed ptujskih turističnih ponudnikov 
uspelo pridobiti pomemben okoljski znak Okoljska marjeti-
ca, lahko ptujska občina na podlagi tega veliko pridobi. To 
je bil namreč eden ključnih pogojev za pridobitev višjega 
znaka Slovenia green. 

Foto: ČG

Foto: ČG 

Zavod za turizem Ptuj bo skušal pridobiti zlati znak Slovenia green.

Realno, do začetka junija gostov sploh ne pričakujemo. Tudi razstava 
Dobrote slovenskih kmetij je prestavljena, to je bil čas, ko smo ime-
li vse kapacitete polne. Vprašanje je tudi, kaj bo s poletnimi festivali. 
Sama menim, da dokler ne bomo dobili teh cepilnih potovalnih kartic, 
ne bomo dosegli normalizacije in večjega turističnega obiska. Meje so 
še vedno velik problem. Na prste ene roke lahko preštejemo goste iz 
tujine, ki smo jih imeli v zadnjem letu. Tudi v naslednji mesecih računa-
mo le na domače goste.“

Okoljski znak, ki so ga v prenočiščih Panorama prejeli, je sicer po-
memben tako zanje kot za mesto in regijo. Vse, kar turistični ponu-
dniki počnejo, pa je v sklepni fazi namenjeno gostom. Upajo, da jih bo 
kmalu čim več, da si bodo vsaj delno opomogli od nevzdržnih razmer, 
v katerih so se znašli –praktično od marca 2020. Ertlova je sicer prepri-
čana, da takšna priznanja prispevajo tudi k boljšemu obisku. Zeleni 
turizem postaja pomemben za mnoge goste. Če bi Ptuju torej uspelo 
pridobiti zlati znak Slovenia green, bi to lahko bil velik met celotne 
turistične destinacije. 

Dženana Kmetec

»Naš cilj je, da bi kavarna de-
jansko postala prostor medge-
neracijskega središča. Pred nekaj 
dnevi smo naročili otroško igralo, 
ki bo kmalu postavljeno in upamo, 
da bo privabilo tudi mlajše obisko-
valce. Naše stanovalce, starejše lju-
di zelo veseli interakcija z mladimi. 
Tudi ponudba bo oblikovana tako, 
da bo privlačna za vse generacije. 
Tudi dijake, ki hodijo mimo naše 
enote do Šolskega centra,« pravi 
Vesna Šiplič Horvat, direktorica 
Doma upokojencev Ptuj. 

V prijetno opremljeni kavarni z 
ogromnim zunanjim prostorom 
bo zraven pestre ponudbe pijače 

možno kupiti tudi sladice, torte in 
domače kekse. 

Gradbeni del je vreden 370.000 
evrov, nekaj deset tisoč evrov bo 
stala še oprema. Končna vrednost z 
zunanjo parkovno ureditvijo bo ok-
rog 400.000 evrov. Na ta način ta 
enota doma dobiva prijeten prostor 
za druženje z zunanjimi obiskovalci, 
bo pa tudi stičišče stanovalcev tako 
ob obedovanju kot prireditvah. 
Zadnje leto epidemije je pokazalo, 
kako nujno je imeti primerno ure-
jene zgradbe za starostnike. Tudi 
s tega vidika je najnovejša ptujska 
pridobitev še kako pomembna. 

Dženana Kmetec

Ptuj � Medgeneracijsko druženje ob kavi

Odprtje nove ptujske kavarne
Dobrih 400.000 evrov je vredna ureditev kavarne skupaj z okolico pred Domom upokojencev Ptuj. Uradno jo bodo namenu 
predali ta teden. Kava pri njih pa bo mnogo več kot to, bo tudi priložnost za izmenjavo izkušenj, medgeneracijsko druženje ...

 Foto: ČG 

V novi kavarni boste lahko spili kavo že ta teden.
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Epidemija je vplivala tudi na lo-
vski turizem, s katerim se ukvarjajo 
že vse od leta 1972. V Žetale tradi-
cionalno prihajajo lovci iz Lipnice, 
ki so nastanjeni v Lovskem domu 
v Žetalah, kjer imajo na voljo šest 
postelj. Vsako leto jih gostijo v 
maju, ko je tudi najugodnejši čas 

za odstrel srnjakov. Lani so lovske 
turiste zaradi epidemioloških raz-
mer gostili šele v juliju, ko je manj 
možnosti za dober in kakovosten 
ulov. Tudi za letos so turisti že 
napovedani, zato upajo, da bodo 
razmere dopuščale njihov prihod, 
nastanitev in lov. 

Lovski turizem sicer predstavlja 
tretjino vseh prihodkov Lovske 
družine Žetale, pred desetletji 
so s tega naslova pridobili še več 
sredstev. V zadnjih letih se število 
srnjakov, namenjenih za lovski tu-
rizem, zmanjšuje. V osemdesetih 
letih prejšnjega stoletja so jih čez 
mejo odpeljali tudi 20, v zadnjih le-
tih pa samo še osem. Po besedah 
Koreza gre za stabilen vir prihod-
kov. Zanimivo je tudi, da se cena 
za odstrel od leta 1984 do danes ni 
spreminjala. Lovski turist je moral 
za odstrel srnjaka leta 1984 odšteti 
okoli 800 mark, danes 400 evrov. 

V času epidemije otežen 
skupni lov

Nekaj težav so imeli v času epi-
demije tudi z organizacijo skupne-
ga lova, saj so morali upoštevati 
številne zaščitne ukrepe. Lov so 
morali organizirati tako, da ni pri-
hajalo do stikov med lovci, kar je 
pri skupnem lovu nekoliko težje. 
Kot je pojasnil Korez, so imeli za-
radi tega velike logistične težave, 
ki pa so jih z inovativnim pristo-
pom uspešno rešili. Njihovo orga-
niziranost in način lova je preveril 
inšpektor, ki nad samo izvedbo ni 
imel nobenih pripomb. 

Lovska družina Žetale sicer ne-
prekinjeno deluje od leta 1946. Nje-
no lovišče obsega 3.800 hektarjev 
v jugozahodnem delu gozdnatih 
Haloz in je eno bogatejših glede 
vrst divjadi (srnjad, mala divjad ...). 

To območje je tudi najvzhodnej-
ša točka v Sloveniji, kjer še živijo 
gamsi. Glede na velikost lovišča se 
uvrščajo med večje lovske družine 
na ptujsko-ormoškem območju. 
Po številu članov pa je ravno obra-
tno, saj jih je samo 33, njihova pov-

prečna starost je 59 let. V večini so 
domačini, lokalni kmetje, ki skrbno 
in predano že vsa leta skrbijo za 
lovišče. Prizadevajo si, da bi v dru-
žino privabili nove, mlade člane, 
vendar je zanimanja za lovstvo vse 
manj.

V lasti kar dva lovska 
doma

Žetalski lovci imajo v lasti dva lo-
vska domova, ki sta jim v ponos, po 
drugi strani pa tudi v breme, saj ju 
je treba redno vzdrževati in urejati. 

V preteklosti je kopališče up-
ravljalo Komunalno podjetje (KP) 
Ormož, nazadnje je bil najemnik 
domači podjetnik Franc Škorjanec. 
Dodatni udarec že tako majavemu 
poslovanju kopališča je v lanskem 
letu zadala korona. Škorjanec se je 
odločil, da se tega več ne gre. Ob-
čina je nato decembra kopališče 
predala v upravljanje Javnemu za-
vodu za turizem, kulturo in šport. 
V zavodu so sedaj izdelali cenik 
vstopnic (kopalnih kart), ormoški 
občinski svet je cene potrjeval na 
seji v tem mesecu. Direktor zavoda 
za turizem Andrej Vršič je pojasnil, 
da so cene oblikovane po solidar-
nostnem načelu, saj velja bazen za 
javno dobrino, pri oblikovanju ce-
nika so upoštevali cene sosednjih 
kopališč oziroma term. 

Prodati bi bilo treba več 
vstopnic

„Gledali smo na to, da s cenami 
nismo pretiravali, saj bi nam ob 
predragi vstopnici potencialni go-
stje lahko odšli v druga kopališča, 

kar pa ni naš cilj. Menimo, da je tre-
ba domačine zadržati v domačem 
bazenu, kar lahko dosežemo s pa-
metno in trezno ceno vstopnin,“ 
je pojasnil Vršič in dodal, da tudi 
letos brez izgube na poslovanju 
ne bo šlo. Predvidevajo, da bo zna-
šala 28.000 evrov, pokrili jo bodo 
s sredstvi proračuna občine Or-
mož. „Računamo na 70 kopalnih 

dni, brez velikih epidemioloških 
omejitev, odprto mejo s Hrvaško 
in povprečnim dnevnim iztržkom 
od prodanih kart v višini 350 evrov. 
Oziramo se za dodatnimi viri, kot 
so oddaja bazena za prireditveni 
prostor ali priprave športnih ekip. 
Da bi bil poletni bazen rentabilen, 
bi morali prodati za 52.500 evrov 
kopalnih kart, kar bi na dnevni rav-

ni od prodaje kart pomenilo 750 
evrov,“ je navedel direktor zavoda 
za turizem. Poudaril je tudi, da pro-
jekcije poslovanja brez načrtovane 
izgube ni moč izdelati. „Pozitivno 
poslovanje pri danem ceniku ni 
možno, vedno se bo moralo nekaj 
pokrivati s proračunskimi sredstvi. 
Ne vemo tudi, koliko bo kopalnih 
dni.“

Na kopališču bodo 
delali študentje

Vršič je svetniškemu zboru po-
jasnil, da bodo za delo na blagaj-
ni najeli študente, za čiščenje in 
pripravo bazena ter vzdrževanje 
strojnih in elektro instalacij pa zu-
nanje izvajalce. Lokal so oddali v 
najem, dodatne prihodke bodo 
poskusili ustvariti z organizacijo 
prireditev, tematskih večerov, na-
dejajo se sodelovanja s študent-
skim klubom in športnimi ekipami, 
ki prihajajo v Ormož na priprave. 
„Pripravljeni smo na izziv, hočemo 
nekaj narediti,“ je izpostavil direk-
tor zavoda za turizem.

Haloze � Lovski turizem se v Žetalah razvija že skoraj 50 let

Prihodek lovskih družin zaradi epidemije 
Epidemija covida-19 je vplivala na bistveno nižje prihodke lovskih družin v Spodnjem Podravju. Odkupne cene divjačine so se znižale za okoli 50 odstotkov. Cena za kilogram srnjadi je s 
vendar z njimi še vedno nismo zadovoljni,« je povedal Silvo Korez, starešina Lovske družine Žetale, kjer na letni ravni odstrelijo največ srnjadi. Njena prodaja prestavlja okoli tretjino vseh 
članarinami naberejo 3.500 evrov. V lanskem letu je bilo stroškov manj kot pred epidemijo, za dobro tretjino pa so se zmanjšali družbeni in gospodarski prihodki. 

Ormož � Pred letošnjo kopalno sezono svetniki potrdili nove cene vstopnic

Bazen kot javna dobrina – izgubo vsako leto pokriva 
Ormožani imajo bazen, ki ga lahko razumemo kot veliko prednost mesta in okolja, ko govorimo o možnostih preživljanja prostega časa. Javnega kopališča nima vsaka občina, zato so na ta infra-
z bazenom ima dve plati. Medtem ko je po eni strani za občane priročna, da se lahko v vroči poletni pripeki hladijo ob bazenu, občina in upravniki po drugi strani s poslovanjem kopališča nika-

Lovski turisti so nastanjeni v Lovskem domu Žetale.

V letih 2017 in 2018 je občina pokrila 56.000 evrov izgube, ki jo je pridelal bazen, 
sezono je predvidena izguba v znesku 28.000 evrov, breme bo znova na plečih 

Foto: arhiv ŠT

Direktor zavoda za turizem Andrej Vršič je dejal, da bi za rentabilno po-
slovanje morali v sezoni prodati za 52.500 evrov kart, kar je 750 evrov na 
dan ob predpostavki 70 kopalnih dni. 

Največ povpraševanja po mesu Največ povpraševanja po mesu 
divjega prašičadivjega prašiča

V Sloveniji je trenutno največje povpraševanje po mesu divjega 
prašiča – cena za kilogram je okoli 1,5 evra. Za meso srnjadi 
večjega zanimanja ni. Lovska družina Žetale ima sklenjeno 
pogodbo z dvema registriranima obratom za obdelavo velike 
uplenjene divjadi Nimrod. Slednjima prodajo več kot 90 odstotkov 
divjačine v koži. Svojim članom lahko glede na zakonodajo prodajo 
do 50 odstotkov odstrela, in sicer celega divjega prašiča oz. srnjad 
v koži, saj nimajo registriranega objekta za razkosavanje mesa.

Foto: arhiv M24
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Predlog odloka o razpisu zakonodajnega referenduma o 
noveli zakona o vodah, ki ga zahteva več kot 40.000 volivcev, 
predvideva, da bi bil referendum v nedeljo, 4. julija, kaže 
gradivo za sejo odbora DZ infrastrukturo, okolje in prostor. 
Referendumsko vprašanje se bo glede na predlog odloka 
glasilo: »Ali ste za to, da se uveljavi Zakon o spremembah in 
dopolnitvah Zakona o vodah (ZV-1G), ki ga je sprejel Državni 
zbor na seji dne 31. marca 2021?«

Foto: Sta/M24

manjši
štirih evrov padla na 2,5 evra. »Letos so cene nekoliko v porastu, 
prihodkov, ki na letni ravni znašajo okoli 14.000 evrov, od tega s 

občina
strukturni objekt ponosni. A medalja 
kor ne uspejo priti na zeleno vejo.

Foto: ČG

Foto: MZ

takrat ga je upravljalo KP Ormož. Za letošnjo 
občinskega proračuna.

Foto: KTV

Izgubo bazena je vedno 
pokrivala občina

Nekaj vprašanj v zvezi z obli-
kovanjem cenika je imel na seji 
občinskega sveta svetnik Simon 
Kolmanič. Bil je v dilemi, kako 
bo z vzdrževanjem bazena. Po 
njegovih besedah je Komunala 
zanj skrbela vzorno. „Ekipa KP 
Ormož je zelo dobro opravljala 
vzdrževanje, poznali so strojni-
co … Oblikovanje cen vstopa na 
kopališče bi moralo temeljiti na 
projekciji poslovanja: predvidenih 
prihodkih, stroških in tako dalje,“ 
je razmišljal Kolmanič. Župan Da-
nijel Vrbnjak je odgovoril, da je 
bil sam osem let svetnik in da se 
pri pokrivanju izgub na bazenu 
ni šlo nikoli v podrobnosti, kot 
sedaj zahteva oziroma predlaga 
Kolmanič. „Upravljavec nam je 
predložil poslovni rezultat, vedno 
je bila izguba, ki jo je iz proračuna 
pokrivala občina. Nikoli nismo se-
cirali stroškov. Včasih je pač treba 
zaupati, najlažje je govoriti kar 
počez. Sploh pa ne moremo ve-
deti, kakšna bosta letos vreme in 
epidemiološka situacija. Menim, 
da smo zadevo dobro organizirali 
in da je bazen tudi dodana vred-
nost okolju, v katerem živimo,“ 
je razložil župan. Kolmanič je ob 
koncu debate sicer dodal, da je 
ormoški bazen po njegovi oceni 
lepo urejen.

Mojca Zemljarič

V gibanju Za pitno vodo je poleg Eko kroga združenih še 19 okolje-
varstvenih, naravovarstvenih in drugih organizacij od Ekologov brez 
meja do Zveze tabornikov Slovenije, med njim pa ni stranke Zeleni Slove-
nije, ki jo vodi Andrej Čuš.

Nekdanji poslanec SDS, ki bi glede na ime svoje stranke moral biti prvi 
borec za čisto naravno okolje, je pred kratkim postal državni sekretar na 
ministrstvu za gospodarstvo. 

Čuš je sicer še pred enim letom predlagal spremembe zakona o vo-
dah, s katerimi bi zaostrili politiko varovanja vodovarstvenih območij.

Na spletni strani Zelenih Slovenije med majskimi novicami ni mogoče 
najti prispevka, v katerem bi se stranka opredelila do referenduma ali 
zakonskih sprememb. Zanimivo pa bi bilo videti, kako bo Andrej Čuš gla-
soval na tokratnem referendumu ...

Razpis v sedmih dneh
Državni zbor mora v skladu z zakonodajo referendum razpisati v sed-

mih dneh. Od dneva razpisa referenduma do dneva glasovanja ne sme 
preteči manj kot 30 dni in ne več kot leto dni. Zakon je na referendumu 
zavrnjen, če proti njemu glasuje večina volivcev, ki so oddali veljavne gla-
sovnice, in pod pogojem, da je proti zakonu glasovala najmanj petina 
vseh volivcev.

Na zadnjih parlamentarnih volitvah leta 2018 je bilo zabeleženih 
1.712.676 volivk in volivcev. Da bi novela zakona o vodah padla, bi moralo 
na referendumu proti njej glasovati več kot 340.000 volivcev.

Mihael Korsika

Slovenija � Gibanje za pitno vodo z dovolj podpisi

Referendum predvidoma 
v začetku julija
Gibanje Za pitno vodo je v državni zbor že v sredo vložilo 
48.479 podpisov za razpis naknadnega zakonodajnega re-
ferenduma o noveli zakona o vodi. Referendum je skupno 
podprlo več kot 56.000 volivcev, saj jih je še 6.000 oddalo di-
gitalni podpis prek e-uprave.

Foto: Sta/M24

Andrej Čuš, predsednik zelenih Slovenije, spornemu zakonu o vodah ne 
nasprotuje.

Cene za vstop na kopališče
Kategorija vstopnice Celodnevna (€) Popoldanska (€)
Dnevna vstopnica odrasli 3 2
Dnevna otroci, dijaki, 
študenti, upokojenci, invalidi 2 1

Družinska 3 osebe 6 4
Družinska 4 osebe 8 6
Skupinska 8 in več oseb 15 10
Skupinska 20 in več oseb 30 20
Otroci 8 in več oseb 12 -

Mesečna odrasli 25 €
Mesečna otroci, dijaki, 
študenti, upokojenci, invalidi 20 €

Nočno kopanje odrasli 2 €
Nočno kopanje otroci 1 €
Najem prostora za 
organizirane skupine 100 € / uro

Šolski športni dnevi, tabori 1 € / osebo
Cena popoldanske vstopnice velja po 14. uri, otroci do 6. leta starosti imajo prosti vstop.
Vir: Občina Ormož

»Kljub temu da nas je malo, še nam 
uspeva z lastnim delom, trudom in 
dobro voljo obe stavbi ohranjati v 
dobri kondiciji. Če pa se v nasled-
njih letih ne bomo pomladili, pa 
bi lahko imeli težave,« je povedal 
Korez. 

Z državo imajo podpisano kon-
cesijsko pogodbo za gospodarje-
nje z loviščem, ki je veljavna do leta 
2029. Zanjo vsako leto plačajo okoli 
1.200 evrov, od tega polovico teh 
sredstev dobijo vrnjenih. Zelo na-
tančno morajo izvajati vse naloge 
in dela v lovišču ter dosledno vo-
diti evidence odstrela, za katerega 
prejmejo točno odločen številčen 
plan (100 komadov srnjadi letno). 
Kontrole so redne, kazni v primeru 
kršitev pa zelo visoke.

Estera Korošec

Koča Tisovec bi lahko bila atraktiven 
turistični objekt 

Leta 2000 je Lovska družina od Gozdnega gospodarstva 
Maribor kupila logarnico v Tisovcu. Gre za skoraj 200 let star 
objekt nad mejnim prehodom Gruškovje. Kamnita hiša je po 
besedah Koreza postavljena na izjemni lokaciji in bi lahko v 
prihodnjih letih služila turistični dejavnosti. To je bilo nekoč 
posestvo gozdnega upravnika grofa Windischgratza, ki je v tej 
hiši živel s svojo družino. 

Leta 2013 so žetalski lovci hišo dobesedno rešili pred 
propadom. Obnova strehe in fasade je stala 40.000 evrov, od 
tega je bilo 18.000 evropskih sredstev, 6.000 evrov je prispevala 
občina Žetale, preostanek pa lovci sami. Prav tako so v 
obnovo vložili veliko lastnega dela in truda. Gradbeni posegi 
pred leti so bili namreč narejeni precej nestrokovno, zato je 
v objekt zamakalo. »To je naša speča trnuljčica, za katero 
pa se bojim, da je nam ne bo uspelo obuditi, saj sredstev za 
obnovo nimamo. V prihodnosti bi bilo treba novo podobo 
dati notranjim prostorom. Zgoraj je veliko podstrešje, kjer 
bi se lahko uredile sobe za prenočevanja, klet je mogočna in 
obokana. Koča Tisovec, kot jo mi poimenujemo, ima res velik 
turistični potencial in bi lahko bila prava atrakcija. Lokacija 
je prav gotovo primerna za mini hotel ali penzion, to bi lahko 
bila kot ena gozdarska hiša Falkenau. Imamo objekt, bogato 
zgodovino, zgodbo, sedaj bi potrebovali samo še nekoga, ki bi 
tej stavbi omogočil, da bi ponovno zaživela,« je povedal Silvo 
Korez, starešina Lovske družine Žetale.

Foto: ČG

Foto: ČG

Silvo Korez, starešina Lovske dru-
žine Žetale

Državni zbor je novelo, ki dovoljuje posege na vodnih in priobalnih 
zemljiščih, sprejel kljub ostrim kritikam večjega dela opozicije ter števil-
nih okoljevarstvenih in drugih nevladnih organizacij.

Na vodnih in priobalnih zemljiščih, kot so reke, jezera in morje, bi bile 
po novem dovoljene gradnje gostinskih in trgovskih objektov, garažnih 
hiš, hotelov ter stavbe za storitvene dejavnosti, je poudarjala opozicija.

Pobudniki gibanja pričakujejo zahtevno predreferendumsko kam-
panjo. »V tem času pričakujemo ogromno poskusov, da se državljane 
skrega med seboj, da se jih razdeli na naše in vaše, leve in desne, rdeče 
in bele, vse mogoče ..., ampak prepričan sem, da bomo državljani do-
kazali, da razumemo, kaj pomeni demokratična država in kaj pomeni 
voda. Ta referendum bo preizkus zrelosti državljanov,« je napovedal 
Uroš Macerl iz Eko kroga

Ministrstvo nasprotno od okoljevarstvenih organizacij zatrjuje, da 
novela zakona zagotavlja dodatno zaščito pitne vode, večjo poplavno 
varnost in zaostruje pogoje za gradnjo na območju priobalnega pasu. 
Podpisniki za razpis referenduma so tako po trditvah ministrstva oddali 
glas proti zaščiti vode.

Med pobudniki ni Zelenih Slovenije
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„Za cestni program 2021 smo 
izbrali izvajalca in podpisali grad-
beno pogodbo, izvajalec bo te dni 
začel izvedbo del. Rok končanja 
obnove cest je 60 dni. Za plazova 
Repišče in Belavšek smo izdelali PZI 
projekt ter ga predali na ministrstvo 
za okolje in prostor. Pogodbo za 
plaz Repišče bi predvidoma prejeli 
junija, za plaz Belavšek pa jeseni. V 
izdelavi je celotna projektna doku-
mentacija za gradnjo kanalizacije 
v naseljih Lancova vas, Barislovci, 
Sela in Trnovec. Rok je 30. avgust, 
jeseni bi se predvidoma prijavili za 
evropska kohezijska sredstva. Dela 
na cesti Pobrežje–Mak–Jeromel so 
končana, asfaltirali smo tudi cesto 
Soviče 14. Za cesto Tržec, odsek 
Muzek, je predvidena izvedba v 
juniju. V Dravcih polagamo nov 
vodovodni cevovod, sočasno tudi 
kabel za javno razsvetljavo. Konec 
maja načrtujemo začetek urejanja 
žarnega zidu na pokopališču Videm. 
Za regulacijo Polskave smo izdelali 
razpisno dokumentacijo za izbiro 
izvajalca del, ki smo jo poslali na 
vpogled ministrstvu za okolje. Kar 
se tiče igrišča Pobrežje, čakamo na 

objavo razpisa Fundacije za šport. 
Na Direkciji RS za infrastrukturo 
(DRSI) imamo v recenziji projekt za 
gradnjo pločnika Leskovec, po na-
vedbah DRSI bi gradnjo začeli v letu 
2022. Za energetsko sanacijo občin-
ske stavbe, šol Sela in Leskovec ter 
vrtca Videm izdelujemo projektno 
dokumentacijo, za pločnik Miral–
Tement smo opravili odmero zem-
ljišča in naročili popis za izvedbo 
del. Dom vaščanov v Doleni name-
ravamo urejati s pomočjo sredstev 

ministrstva za kulturo, razpis je bil 
objavljen 17. maja. Vsa prva mnenja 
za OPN so pridobljena, pripravlja-
jo se pripombe glede na mnenje 
vodarjev in direktorata za prostor, 
kar bo vzelo še nekaj časa,“ je na 
seji povedal Marinič in dodal, da je 
bila po informacijah, ki jih ima, Ob-
čina Videm na razpisu ministrstva 
za šolstvo za gradnjo vrtca neuspe-
šna. „Najprej moramo počakati na 
uradni odgovor in rezultate razpisa, 
vsekakor pa bomo še naprej iskali 

pot, da bi vrtec gradili s pomočjo 
državnih sredstev.“

Župan je napovedal tudi urejanje 
območja gramoznice Tržec, kjer 
bi najprej poskrbeli za sprehajalno 
pot. Zanimiva je bila informacija o 
kolesarski stezi, ki bi jo v občinah Vi-
dem in Kidričevo gradili ob Polskavi.

Ob koncu 17. redne seje so videm-
ski svetniki prižgali zeleno luč, da se 
64.000 evrov iz proračunske rezer-
ve nameni za sanacijo dveh plazov 
in odseka lokalne ceste Dravinjski 
Vrh–Majski Vrh–Podlehnik. Plaz je 
posledica zemeljskega useda, sana-
cijo bi izvedli z opornima zidovoma, 
cesto pa bodo popravljali v dolžini 
115 metrov. „Potrebno bo hitro 
ukrepanje, v nasprotnem primeru 
bomo primorani na cesti izvesti po-
lovično zaporo,“ je poudaril župan. 
Svetniški zbor je predlog o sprosti-
tvi proračunske rezerve podprl, a 
bo 64.000 evrov, kolikor jih je na 
postavki, za celovito sanacijo zago-
tovo premalo. „Najti bomo morali 
še dodatni vir, vendar je ukrepanje 
na tem odseku nujno,“ je izpostavil 
Marinič.

MZ

Videm � Aktualno delo občine

Proračunska rezerva za sanacijo plazu
Župan občine Videm Branko Marinič je na zadnji seji občinskega sveta, ki je potekala preko aplikacije Zoom, predstavil 
potek aktualnih projektov v občini.

Foto: MZ

Župan Branko Marinič je na seji napovedal, da naj bi občinski praznik ob 
upoštevanju ukrepov praznovali med 11. in 27. junijem. 

Ormož � Ugašajo JARO, nastaja RRC

Zavod za razvojno politiko
Ormožani so se odločili, da Javno razvojno agencijo (JARA) preoblikujejo v javni zavod. 

Ptuj � 22. nacionalni teden prostovoljstva

Naj bo vsak dan v letu pozitivna zgodba 
20. maja je v 47 slovenskih mestih potekala delitev časopisa z najboljšimi prostovoljskimi zgodbami, ki ga je ob 22. naci-
onalnem tednu prostovoljstva izdala Slovenska fi lantropija. Okrog 300 prostovoljcev je razdelilo 10.000 izvodov časopisa 
Skozinskoz fi lantrop. 

Likvidaciji JARE vodstvo občine 
ni bilo naklonjeno, saj je imela ta 
po besedah direktorice občinske 
uprave Milene Debeljak pridoblje-
ne različne certifi kate in drugo 
pomembno dokumentacijo, ki bi 

jo bilo škoda zavreči (opustiti), kar 
bi se z likvidacijo seveda zgodilo. 
Tako so se odločili, da agencijo 
pripojijo oziroma preoblikujejo v 
novo nastali Javni zavod Razvojno 
raziskovalni center (RRC) Ormož. 

Vse naloge JARE se bodo prenesle 
na javni zavod, njegova temeljna 
dejavnost bo podpora gospodar-
stvu, lokalni skupnosti in okolju ter 
iskanje razvojnih rešitev. Zaposle-
ne iz JARE bodo neposredno pre-

Na Ptuju sta se v tej zgodbi 
delitve časopisa povezala Klub 
ptujskih študentov in Center inte-
resnih dejavnosti (CID) Ptuj. Prve 
izvode so predali ptujski županji 
Nuški Gajšek, ki se je zavzela za 
čim več pozitivnih zgodb. „Pro-
stovoljec je lahko čisto vsak. Vse, 
kar potrebuješ, je čas in volja. Če si 
pripravljen nekaj takega delati, ne 

samo, da lahko veliko daš drugim, 
veliko lahko dobiš tudi sam. Vsi se 
moramo zavedati, sploh pa v teh 
časih, da znamo rasti drug z dru-
gim,“ je povedala Lucija Sevšek iz 
Kluba ptujskih študentov.  

CID Ptuj je k sodelovanju v na-
cionalnem tednu prostovoljstva 
povabila Slovenska fi lantropija. 
„Naše dobro sodelovanje se kaže 

tudi v tem, da izvajamo dvodnev-
no usposabljanje za prostovoljno 
delo. S tem želimo nadaljevati, ker 
je za nas prostovoljstvo ena od po-
membnih programskih vsebin mla-
dinskega centra. Prostovoljstva 
si želimo čim več. To je nenehno 
delo, kajti to ni samoumevno, pro-
stovoljstvo je osebna odločitev. 
Čeprav imamo vsi na voljo 24 ur 

na dan, se je treba odločiti in svoj 
prosti čas nameniti za dobrobit 
tistih, ki potrebujejo našo pomoč. 
Veseli smo, da je Klub ptujskih štu-
dentov že drugo leto z nami, da 
mladi ob svojih obveznostih del 
svojega prostega časa namenjajo 
tudi za prostovoljsko delo,“ pa je 
povedal Jurij Šarman iz CID.

MG    

Foto: Črtomir Goznik

Klub ptujskih študentov je skupaj s Centrom interesnih dejavnosti Ptuj tudi letos delil časopis Skozinskoz fi lantrop 
z najboljšimi prostovoljskimi zgodbami, ki je izšel ob Nacionalnem tednu prostovoljstva.

25 slovenskih občin je 
letos ponovno potrdilo naziv 
prostovoljstvu prijazna občina. 
Naziv pa je prvič pridobilo 11 
občin, med njimi tudi občina 
Markovci. Z nazivom Junaki 
našega časa, ki podpira razvoj 
in promocijo prostovoljstva 
otrok in mladih v osnovnih 
in srednjih šolah ter dijaških 
domovih, se prav tako vsako 
leto lahko pohvali nekaj novih 
šol. Med njimi je letos tudi OŠ 
Olge Meglič Ptuj. 

Ptuj � Premiera Gajaš, brez maske

Nostalgija po poštenosti, 
pravičnosti, človečnosti
Mestno gledališče Ptuj, ki je lani praznovalo 25-letnico po-
novne profesionalizacije, s prvo premiero se je predstavilo 
februarja leta 1996, pokoronsko obdobje začenja nocoj s pre-
miero monodrame Ferija Lainščka Gajaš, brez maske. Gle-
dalci bodo lahko zasedli okrog 90 sedežev. Prva ponovitev 
pa bo jutri, 26. maja. Po 25 letih sta znova skupaj Samo. M. 
Strelec kot režiser in Vlado Novak kot igralec. Tudi prvo pre-
miero MG Ptuj pred 25 leti je režiral Samo M. Strelec, igralec 
pa je bil Vlado Novak.  

V MG Ptuj so zelo veseli, da so vrata gledališča ponovno odprta. 
Monodrama, s katero pričenjajo, nikakor ni jugonostalgična, kot to 
želijo nekateri predstaviti. „Govori o vrednotah, govori o spominu na 
čas, ko so te vrednote obstajale, ko niso bile samo besede, zapisane 
na papir. Govori o poštenosti, pravici, človeških vrednotah, ki žal umi-
rajo v tem času, umirajo z ljudmi, kot je Pišti Gajaš. Govori v imenu 
zatiranih, pohojenih, zasramovanih,“ je pred premiero Gajaša, brez 
maske, povedal direktor MG Ptuj Peter Srpčič. Politika pa je tista, ki je 
pravico in poštenost izgnala iz našega sveta. 

V času, ko je Feri Lainšček pisal to monodramo, je imel to srečo, 
da je poznal resničnega Pištija Gajaša, ki mu je do tal pogorela hiša, 
v kateri je živel. „Ta požar je del mojega pisanja. Tam, kjer je živel, ni 
ostalo ničesar, nedotaknjena je ostala le njegova delavnica. V veliki 
meri, tudi zaradi Vlada Novaka, ki je temu liku dal dušo in telo, to fi k-
tivno bitje živi naprej in živi tudi v tem času. Smešno je, ko nekdo na 
forumih ta lik povezuje z jugonostalgijo. V bistvu niti ne vem, kaj ta 
izraz pomeni. Lepo je povedal Peter, da ne gre za nostalgijo po jugu. 
To je predvsem nostalgija po poštenosti, pravičnosti, človečnosti, gre 
za vse tisto, kar naše življenje dela človeka vredno. V tem času pa se 
je zgodilo še to, da je Pišti Gajaš znova zaživel v času, ko so nam življe-
nje omejili do skrajnosti, ko z njim po enem letu odpiramo gledališče. 
V sebi je imel to notranjo moč, da mu nihče ni mogel nič v življenju. 
Tudi ta fi ktivni lik ima to moč, da mu nihče nič ne more,“ je povedal 
avtor monodrame Gajaš, brez maske, Feri Lainšček. Režiser Samo M. 
Strelec je nadvse vesel, da gre za novo zgodbo z Vladom Novakom, 
ki je eden najboljših gledaliških, fi lmskih in TV-igralcev. Tekst Ferija La-
inščka je bil tako prepričljiv, da se je ponovno lotil režije monodrame, 
čeprav se ji je že dolgo pred tem na nek način odpovedal. Pišta Gajaš 
venomer vodi dialog s samim seboj, o tem, kar se mu je dogajalo, 
o svojem odnosu do sveta, družbe in obratno ter se brez maske na 
obrazu – sooči z bogom in svobodo. Ko se je že lepo navadil na življe-
nje v zaporu, se je nekega dne nepričakovano znašel na svobodi, kjer 
pa se sooči s samimi omejitvami. Ponovno bomo priča vrhunski igri 
Vlada Novaka, ki priznava, da četudi je že skoraj 50 let na odru, je pri 
študiju te vloge spoznal veliko novega. Ker pa samo dejanja štejejo, 
je pot samo ena: v gledališče.     

MG 

Foto: Črtomir Goznik

Avtor monodrame Feri Lainšček, igralec Vlado Novak, režiser Samo 
M. Strelec in direktor MGP Peter Srpčič na tiskovni konferenci ob prvi 
pokoronski premieri, Gajaš, brez maske, v Mestnem gledališču Ptuj. 
Gre za tretje nadaljevanje zgodbe o Pišti Gajašu. 
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zaposlili na javni zavod. V obdobju, 
dokler ne bodo izvedli pripojitve 
JARE, bo zavod vodila direktorica 
občinske uprave Debeljakova (kot 
v. d.), ki bo opravila vse potrebno 
za začetek dela zavoda, med dru-
gim vpis v sodni register in sklic 
prve seje sveta zavoda. Ko bodo 
JARO pripojili, bo vodenje zavoda 
prevzel direktor JARE Matej Ro-
gač, ki bo delo na direktorski funk-
ciji nadaljeval do konca mandata.

MZ
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Občina Ormož pa se te dni 
skupaj z ostalimi lastniki zgradbe 
na Kerenčičevem trgu 1 loteva 
krovsko kleparskih del, menjavo 
oken in obnove fasade. »Skupaj 
z Društvom za opazovanje in pre-
učevanje ptic Slovenije (DOPPS), 
smo naredili terenski ogled sana-
cije pročelja na objektu. Dogovo-
rili smo se, da bodo med sanacijo 
upoštevani določeni ukrepi za 
zaščito mestnih lastovk v obdobju 
gnezdenja. Tako bo vpliv na gnez-
deče mestne lastovke minimalen,« 
so pojasnili na Občini Ormož in do-
dali: »Zaščitna protiprašna ponjava 
se bo montirala vsaj 0,5 m pod 

gnezdi, kar bo omogočalo pticam 
dostop do gnezd. Dela se bodo 
najprej izvajala na spodnjem delu 
stavbe, šele kasneje, ko bo spe-
ljan prvi zarod lastovk, pa se bodo 
gradbena dela preselila v nepos-
redno bližino gnezd.«

 Vsi posegi bodo tako predhodno 
usklajeni s strokovnjaki za ptice iz 
DOPPS in Zavodom RS za varstvo 
narave. »Zaradi dotrajane fasade 
in možnosti, da bodo v prihodnje 
gnezda padla skupaj z ometom, 
se bodo v prvi fazi označila in 
odstranila neaktivna gnezda, da 
se bo lahko saniralo pročelje hiše, 
po gnezditvi pa se bodo odstranila 

še preostala gnezda, da se lahko 
fasada v celoti obnovi,« so nadalje 
pojasnili na občini.

Ormoške štorklje pa so z vrnit-
vijo v svoje nekdanje gnezdo že 

pokazale, da so s »prenovo doma« 
zadovoljne. Na odgovor mestnih 
lastovk pa bomo morali počakati 
do prihodnje pomladi. 

Darja Žganec Horvat
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Rišemo čebelarsko pravljicoRišemo čebelarsko pravljico
Tudi Osnovna šola Hajdina in vrtec Najdihojca sta se ob 

svetovnem dnevu čebel vključila v vseslovensko akcijo Ob 
svetovnem dnevu čebel rišemo čebelarsko pravljico. Na ta dan so 
učenci in otroci iz vrtca ustvarjali ter risali s kredami na temo 
čebelarstva. Prav tako pa so sodelovali v pestrem in zanimivem 
kulturnem programu v okviru Čebelje zgodbe. 

Bodoča starša sta si namreč 
lepo uredila domovanje na be-
tonskem stebru v neposredni 
bližini župnišča, 'mama' je izlegla 
jajca, za katera že pridno skrbi. »Za 
zdaj je vse, kot mora biti, le slabo 
vreme jima nekoliko nagaja,« pravi 
Alojz Fekonja, trnovski podžupan, 
lovec in član Združenja za štorklje 
CICONIA Slovenija s sedežem v Cir-
kulanah. Štorkljin zarod je namreč 
v veliki meri odvisen od vremena, 
saj lahko mladički, če je maj hladen 
in deževen, poginejo sami od sebe 
ali pa njihova mama presodi, da za-
radi pomanjkanja hrane, mraza in 
dežja nimajo možnosti preživetja, 
zato kakšno jajce ali že izvaljenega 
mladiča vrže iz gnezda. 

»Vdova« očitno izpadla 
iz igre

Spomnimo, da se je pred štiri-
mi leti iz toplih krajev vrnila samo 
samica para, ki je vrsto let bival v 
Trnovski vasi, saj se je samcu oči-
tno nekaj zgodilo. Kljub številnim 
poskusom »vdova« v gnezdo ni 
spustila drugega samca, prav tako 

domovanja ni odstopila drugemu 
paru. Fekonja je bil dve leti priča 
številnim bitkam za gnezdo, ki pa 
so se slednjič končale v prid nove-
ga para, ki mu je uspelo pregnati 
staro lastnico. Novi par prvo leto 
še ni imel mladičev, najbrž zaradi 
mladosti, lani pa je bilo v gnezdu že 
veselo, saj so se izvalili trije zdravi 
malčki, ki so v začetku septembra 
odleteli na jug. Vse tri so obročkali, 
da jih lahko spremljajo, Fekonja pa 

je prevzel nalogo, da jih opazuje in 
fotografi ra.

»Po pričakovanjih tudi letošnja 
vrnitev štorkelj ni potekala brez dra-
me. Prva je očitno spet prišla stara 
samica, a sama. Novi par je bil dokaj 
pozen, vsak po svoje sta namreč 
prišla šele okrog 15. aprila, zato sta si 
morala znova priboriti gnezdo. Opa-
žam, da ju občasno še napadeta dva 
para, a se uspešno branita in se, kot 
rečeno, pripravljata na naraščaj.« 

Štorklja gnezda nujno 
ne rabi 

A se nam iz gnezda pregnana 
štorklja ne rabi smiliti, saj ga nujno 
ne potrebuje, ampak je zanjo naj-
pomembnejše, da si najde hrano 
in varno zatočišče za spanje. Prav 
tako ne trpi zaradi izgube partner-
ja, kot si ljudje morda napačno 
predstavljamo. Po besedah Dami-
jana Denaca, prvega moža Društva 
za opazovanje in proučevanje ptic 
Slovenije (DOPPS), štorklje namreč 
niso predstavnice večne zvestobe, 
saj so vse prej kot monogamne ži-
vali. Na pot proti jugu in z njega se 
pogosto odpravljajo ločeno in par 
čez zimo običajno sploh nima no-
benih stikov. Štorklje, ki živijo prib-
ližno dvajset let, torej niso zveste 
svojemu partnerju, ampak gnezdu, 
zato se vanj vračajo. Kadar iščejo 
hrano, veljajo za miroljubne živali, 
ki pa se spremenijo v prave furije, 
kadar morajo braniti svoje gnezdo. 
Bitka zanj se tako pogosto konča 
celo s smrtjo poraženca.

Senka Dreu

Trnovska vas � Tudi letos osrednjem trgu štorkljin naraščaj

Bodoča starša uspešno branita gnezdo
Potem ko v gnezdu na osrednjem trgu v Trnovski vasi vse do lani kar tri leta ni bilo mladičev, bo novemu paru, kot kaže, 
tudi letos uspelo.

Foto: SD

Če se bo vreme končno izboljšalo, se bodo v Trnovski vasi znova veselili 
štorkljinega naraščaja.

Foto: DŽH

»Naš cilj je, da bi pouk v večji meri kot sedaj potekal v naravi. V ta 
namen bomo speljali naravoslovno krožno pot ob sedanji atletski ste-
zi vse do bližnjega gozda. Kmalu bo zaživel čebelji park, v katerem 
bomo zasadili medovite rastline. Učne vsebine pri nekaterih predme-
tih bomo skušali povezovati in prepletati (t. i. »medpredmetno« po-
vezovanje),« je pojasnil Mitja Vidovič, v. d. ravnatelja OŠ Hajdina. Na 
tem območju nameravajo urediti tudi zeliščni vrt in park starih dreves. 

Osrednji izdelek Čebelje zgodbe so prav posebni poučno-didaktični 
3D poslikani panoji. Kot je pojasnil Vidovič, gre za kompozicije treh 
velikih lesenih plošč v obliki satovja, poslikanih na temo življenjskega 
kroga čebele, čebelarjenja in povezanosti človeka s čebelo. Uporablja-
le pa se bodo pri izvajanju pouka na prostem. 

Hajdina � Čebelja zgodba OŠ Hajdina

Prvi korak do učilnice na prostem
Osnovna šola Hajdina je že pred leti začela spodbujati 
ukvarjanje s čebelarstvom in čebelami. V ta namen so pred 
sedmimi leti v neposredni bližini šole postavili čebelnjak, ki 
ga upravlja Čebelarsko društvo Turnišče. Učenci se lahko s 
čebelami pobliže spoznajo v čebelarskem krožku. V okviru 
letošnjega svetovnega dneva čebel (20. maj) so dosedanje 
aktivnosti nadgradili, in sicer s Čebeljo zgodbo – izdelavo 
čebeljih poslikanih panojev in ureditvijo čebeljega parka. 
To je prvi korak do nekoliko večjega in večletnega projekta 
izgradnje učilnice na prostem. 

Foto: ČG

Poslikani leseni panoji v pomoč pri izvajanju pouka na prostem

Foto: ČG

Mladi hajdinski čebelarji ob svoji stojnici izdelkov iz medu

Slikanje lesenih panojev  se bo nadaljevalo
Plošče so poslikali likovno nadarjeni učenci in članice Likovno-foto-

grafske sekcije Hajdina. Slednje so bile zelo vesele povabila k sodelo-
vanju. Vidovič je ob tem poudaril, da na ta način spodbujajo tudi med-
generacijsko sodelovanje. V prvi fazi ustvarjanja so nastale tri kompo-
zicije iz devetih plošč, v prihodnje pa jih nameravajo poslikati še več in 
z njimi popestriti čebelji park. Kompozicije so prenosne in sestavljive.

Svoje ideje, ustvarjalnost in povezanost s čebelami so predstavili 
širši javnosti v kratkem kulturnem programu, ki so ga pripravili učenci 
šole skupaj z mentorji. Na igrišču ob šoli je bilo po dolgem času znova 
veselo in pisano ob praznovanju svetovnega dneva čebel. Na čebe-
larski stojnici so svoje izdelke in delo predstavljali mladi čebelarji. Kot 
je zagotovil župan Stanislav Glažar, bo njihova prizadevanja in zagna-
nost tudi v prihodnje podpirala lokalna skupnost.

Estera KorošecNova pridobitev bo po besedah 
Pribožiča lahko služila tudi kot 
podpora za ocenjevanje izdelkov 
na Dobrotah slovenskih kmetij. 

Tečaji za kmete iz vse 
Slovenije

»Na Ptuju se lahko pohvalimo 
z dvema specialistkama za vso 
Slovenijo, Saro Ketiš in Stanislava 
Pažek. V novem učnem prosto-
ru, ki bo dovolj velik in sodobno 

opremljen, bosta lahko izvajali 
praktične tečaje za člane našega 

zavoda in za kmete iz drugih kon-
cev Slovenije, morda tudi iz tujine, 

kar je že bila praksa in bi se izvaja-
la večkrat, če bi le imeli primerne 
prostore za to.«

Letošnji dnevi KGZS Ptuj bodo 
potekali od 2. do 4. junija, namenje-
ni pa bodo prašičereji, o govedoreji 
in predelavi mleka. Osrednji tradici-
onalni dogodek bo v petek, 4. juni-
ja. Pripravljajo predstavitev bikov, 
podelili bodo priznanja zaslužnim 
delavcem zavoda, sledilo pa bo 
uradno odprtje nove učilnice.

SD

Ptuj � Nova pridobitev Kmetijsko-gozdarskega zavoda 

Učilnica za predelavo mleka in zelenjave
V KGZ Ptuj so doslej za potrebe izobraževanja uporabljali manjšo učilnico, ki pa ni več primerna, zato je bilo nujno urediti 
novo. »Kot je znano, smo stari mlečni laboratorij preselili v novo zgradbo, te prostore pa bomo zdaj namenili učenju, da 
bodo lahko kmetije svojo osnovno dejavnost dopolnile in nadgradile ter tako svojim pridelkom dodale vrednost,« razlaga 
Peter Pribožič, vodja ptujske kmetijske svetovalne službe.

Ormož � Oskrba mestnih lastovk ob sanaciji zgradbe na Kerenčičevem trgu

Štorklje zadovoljne, bodo po prenovi tudi lastovke?
Februarja letos so na zgradbi na Kerenčičevem trgu 1 že poskrbeli za ureditev gnezda štorkelj na dimniku zgradbe, 
kamor so se štorklje že vrnile. Zgradba pa ne daje nastanitve le štorkljam. V zgornjem delu pročelja so si svoja gnezda 
namreč ustvarile tudi mestne lastovke. 

Foto: SD

Na ptujskem kmetijsko-gozdarskem zavodu bodo 4. junija odprli učilnico 
za predelavo mleka in zelenjave. 
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Skupaj s še tremi prijatelji se je v 
poznih popoldanskih urah peljala 
iz Velenja proti Celju. Cesta je bila 
spolzka, ledena, voznik pa je na-
mesto 70 peljal 130 kilometrov na 
uro. V enem izmed ovinkov ni mo-

gel več obvladovati vozila, ki ga je 
vrglo s ceste in se nato še nekaj časa 
prevračalo. Barbara, ki na zadnjih 
sedežih ni bila privezana, je padla iz 
avtomobila skoraj 150 metrov stran. 
Po več oživljanjih, šesturni operaciji 

(zlom prsnice, ključnice, reber, poš-
kodovana jetra, srce in pljuča), dese-
tih dneh umetne kome je z močno 
voljo in borbenostjo čudežno preži-
vela. V celjski bolnišnici je nato okre-
vala še dobra dva meseca.

Pri 18 letih na invalidski 
voziček

Zaradi zloma hrbtenice in po-
škodb hrbtenjače pa je pri rosnih 18 
letih pristala na invalidskem vozič-
ku. Sledila je večmesečna rehabili-
tacija na Univerzitetnem rehabilita-
cijskem inštitutu Soča, kjer se je na 
novo učila življenja na invalidskem 
vozičku. Ker je po naravi trmasta 
z močno voljo in vztrajnostjo, ji 
je uspelo premagati številne ovi-
re, zaradi katerih je danes vse to, 
kar je. Po nesreči se je odločila za 
nadaljevanje šolanja in uspešno 
zaključila dve fakulteti. Nato se 
je zaposlila na Zvezi paraplegikov 
Slovenije kot strokovna sodelav-
ka. Danes je zaposlena v podjetju, 
ki prodaja medicinske pripomočke 
in se vsakodnevno vozi na delo v 
Ljubljano. Sprva je bila vožnja av-
tomobila »misija nemogoče«, po 
dolgih letih vaje pa je za volanom v 
dobrih treh minutah. Pred desetimi 
leti je postala mamica sinu Žigu. In-
validnost je nikakor ne ovira pri šte-
vilnih aktivnostih in delu. Ker je po 
duši športnica, se je pred leti začela 

ukvarjati s potapljanjem, ki je pos-
talo njena velika strast. V zimskem 
času rada smuča na posebnih smu-
čeh s sedežem. Zaradi epidemije 
nekoliko manj potuje, vendar ko 
bo to znova mogoče, se bo znova 
podala v svet.

Osveščanje mladih 
o posledicah 
neodgovorne vožnje

Med drugim sodeluje tudi z 
zavodom Vozim in obiskuje slo-
venske šole, kjer se skuša s svojo 
zgodbo dotakniti mladih. Njen cilj 
je, da bi skušali v čim večji meri 
upoštevati cestnoprometne pred-

pise in se odločati za varne življenj-
ske odločitve. 

V 11 letih izvajanja preventivnih 
prometnih delavnic je zavod Vo-
zim dosegel že več kot 93.000 mla-
dostnikov po srednjih in osnovnih 
šolah ter fakultetah po vsej Slove-
niji. Kot je povedal Mitja Vidovič, 
v. d. ravnatelja OŠ Hajdina, skuša-
jo v šolskem prostoru organizirati 
številne preventivne aktivnosti na 
različne teme, kot so zdravstvo, 
prometna varnost, alkoholizem, 
odraščanje. Pri tem izbirajo preda-
vatelje z življenjskimi izkušnjami, 
ki imajo neko težo, da se otrokom 
vtisnejo v trajni spomin. 

Estera Korošec

Hajdina � Osnovna šola na različne načine osvešča mlade

»Vozim – vendar ne hodim«
Na Osnovni šoli Hajdina so v okviru naravoslovnega dneva izvedli preventivno prometno delavnico »Vozim – vendar ne 
hodim« zavoda Vozim iz Celja. Gre za osveščanje mladih o varnosti  v prometu skozi zgodbe poškodovancev v prometnih 
nesrečah. Hajdinskim učencem je svojo zgodbo predstavila Barbara Slaček, ki je bila pred nekaj več kot dvajsetimi leti 
udeležena v hudi prometni nesreči, v kateri je skoraj izgubila življenje.

Foto: ČG

Barbara Slaček mlade skozi svojo zgodbo osvešča o prometni varnosti.

Foto: ČG

Hajdinskih osnovnošolcev se je dotaknila zgodba invalidke Barbare Slaček.

Člani ansambla Akordi priha-
jajo iz okolice Postojnskega in 
Slovenskih Konjic. Letos bodo 
praznovali že 14-letnico skupne-
ga nastopanja. Prvi javni nastop 
so imeli 15. avgusta leta 2007. Že 
od vsega začetka ga sestavljajo: Si-
mon Šorc, vokal (prvi tenor), Rok 

Kompara, diatonična harmonika 
(vokal, drugi tenor), Rajko Kele-
mina, kontrabas, bariton (vokal, 
bariton) in Gregor Oblak kitara, 
vokal (bas).

„Simon Šorc, vodja ansambla, 
opravlja delo krovca v svojem do-
mačem podjetju. Svojemu delu je 

zelo predan, saj dela praktično od 
jutra pa vse do večera. Rok Kom-
para je naslednik družinske tra-
dicije vulkanizerstva, hkrati tudi 
ponosen očka, saj ravno v tem ob-
dobju pričakuje rojstvo drugega 
otroka. Gregor Oblak prav tako 
uspešno vodi svoje domače pod-

Glasovnico pošljite na dopisnici na naslov:
M M d.o.o., p.p. , 2288 Hajdinaega arketing 13

VSAK ČETRTEK OB 20. URIVSAK ČETRTEK OB 20. URI

Glasujem za:
Ime in priimek:

Tel. številka:

Naslov:

ORFEJČKOVA LESTVICA

POSKOČNIH5POSKOČNIH5

Glasujete lahko tudi na www.radio-ptuj.si
ali Facebook – Luka in Pepi

Skrinja domačih viž — Ansambel Akordi

Zvesti pristni narodno-zabavni glasbiZvesti pristni narodno-zabavni glasbi

Foto: Miha Dolenc

Ansambel Akordi

mini in kamor se zelo radi vračajo. 
Pred dvema letoma so nastopili 
tudi v revijalnem delu ptujskega 
festivala.

Obdobje pandemije je bilo 
zanje kar precej težko, saj zaradi 
vseh zaostritev nismo mogli v pol-
ni meri ustvarjati. Pred kratkim so 
posneli dve novi skladbi, za kateri 
želijo posneti tudi video spot. Jav-
nosti naj bi se z njima predstavili 
že junija, če bo šlo vse po načrtih.

Nastopi v letošnjem letu so v 
večini še vprašljivi, saj se organi-
zatorji prireditev še malce bojijo 
razmer. „Akordi pa upamo, da nas 
pandemija počasi zares zapušča in 
da se bomo čim prej vrnili v nor-
malno življenje. Mi, glasbeniki, 
pa tja, kamor sodimo, na odre. 
Za ljudi, ki imajo radi našo glas-
bo, kajti tudi publika je naš nav-
dih in motivacija za ustvarjanje in 
nadaljnje delo,“ je še v imenu an-
sambla povedal Rajko Kelemina.

MG

jetje, ob tem pa se še vedno tudi 
dodatno izobražuje. Rajko Kele-
mina pa je edini član ansambla, ki 
se z glasbo dejansko tudi preživlja, 
saj je ob Akordih tudi član vokal-
ne skupine Zven, s katero prepeva 
na pogrebih in tudi na kakšnih 
veselih dogodkih, kot so poroke, 
obletnice in razna presenečenja,“ 
so se predstavili člani ansambla 
Akordi, ki gojijo pristno naro-
dno-zabavno glasbo s štiriglasnim 
fantovskim petjem in diatonično 
harmoniko, takšno, ki so jo kot 
otroci tudi spoznali. Zato je v nji-
hovem repertoarju večina skladb 
ansamblov, kot so Fantje z vseh 
vetrov, Slak ipd.

V štirinajstih letih delovanja so 

izdali štiri albume, na katerih so 
festivalske uspešnice, kot so: Ho-
češ nočeš, Rad bi jo videl, Akordi 
ljubezni, Najina zgodba, Pevec itd. 
Pod besedila so se v večini podpi-
sali Fanika Požek, Jože Galič, Vera 
Šolinc in Vera Kumprej. Pri glas-
bi pa največ sodelujejo z Rokom 
Švabom, Branetom Klavžarjem in 
Andrejem Plesničarjem.

Akordi se lahko pohvalijo z 
odlično festivalsko bero. V letih 
2010 in 2011 so bili nadvse uspeš-
ni tudi na ptujskem festivalu na-
rodno-zabavne glasbe. Trenutno, 
kar zadeva festivale same, nekih 
posebnih načrtov nimajo, je pove-
dal Rajko Kelemina. Seveda pa jih 
na Ptuj vežejo posebno lepi spo-
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Pripravila: Alenka  
Šmigoc Vinko

Kaj bomo danes jedli

Sestavine: 1 kg mletega mesa, 1 manjša čebula, 2 stroka česna, 1 žlica domače vegete, sol 
po okusu, 1/4 žličke mletega popra, žlica svežega nasekljanega peteršilja, 10 trdo kuhanih 
jajc, 2 surovi jajci, moka, krušne drob�ne, 1/2 l olja za cvrtje.
Mletemu mesu (zmeljemo ga dvakrat!) dodamo prepraženo čebulo, sesekljan česen, domačo 
vegeto, sol, poper in peteršilj ter dobro premešamo. Mesno maso razdelimo na 10 kupčkov. 
Vsakega sploščimo v večjo pleskavico, na sredino damo olupljeno kuhano jajce, povaljano v 
moki, in ga enakomerno obdamo z mesom. Postopek ponovimo še z ostalimi jajci. Mesna 
jajca spaniramo (moka – stepena jajca – drob�ne). V globljo posodo nalijemo toliko olja, da 
bodo jajca do polovice v njem. Ko je olje dovolj vroče, na srednji temperaturi ocvremo jajca 
približno 8 minut (4 minute na eni, 4 minute na drugi strani) do želene barve. Postrežemo 
vroča, zelo okusna pa so tudi hladna.

TOREK SREDA ČETRTEK

milijonska juha, 
polpete v gobovi 
omaki, pire, solata 
iz stročjega fižola, 
jabolčna pita

srčkova kisla juha, 
pražen krompir, 
skutni zavitek

prežganka, špageti 
po bolonjsko, 
kumarična solata, 
bananini mafini

PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

korenčkova 
kremna juha, 
krompirjev zavitek, 
paradižnikova 
solata, jabolčna 
čežana

goveji golaž, 
kruhovi cmoki, 
haloška gibanica

kostna juha, 
škotska jajca, 
zapečena 
zelenjava, pečen 
krompir, solata, 
snežni vložki

zelenjavna juha, 
zelena solata 
s klobaso poli, 
polnozrnat kruh, 
rulada

Haloška gibanicaHaloška gibanica

Poznamo listnati ohrovt, kjer najdemo več različnih oblik, od kodrolistnega do sredozemskega tipa v 
obliki palme, in najbolj navadnega, ki mu nekateri rečejo tudi krmni, a je prav tako odličen za prehrano 
ljudi. Verjetno bolj poznan je brstični ohrovt, ki mu nekateri ljubkovalno rečejo popčar. Najbolj pa poz-
namo glavnati ohrovt, ki je podoben zelju, le da je listna površina veliko bolj nagubana. Njegov največji 
pomen je v tem, da prezimi na prostem tudi v celinskem delu Slovenije, torej imamo lahko tudi pozimi na 
vrtu svežo zelenjavo.

Vzgoja in pridelovanje
Vse tri oblike ohrovta pridelujemo iz sadik. Vzgojimo si sadike s koreninsko grudo, saj to danes tudi 

za vrtičkarje ni preveč težko. Ohrovt sodi med tiste vrtnine, ki potrebujejo veliko hranil. Tako kot zelje 
se najboljše počuti za stročnicami oziroma metuljnicami. Pred njim lahko pridelamo nizek stročji fi žol ali 
nizek grah. Gredico pognojimo s hlevskim gnojem v jeseni ali s kompostom oz. kupljenimi organskimi 
gnojili pred sajenjem. V tla zadelamo 2,5–3 l hlevskega gnoja, 10–15 l komposta, kupljena organska gnojila 
pa uporabimo po navodilih. 

Razdalja med posameznimi sadikami 
je odvisna od tega, s katerim ohrovtom 
imamo opravka. Glavnati ohrovt lahko 
sadimo dokaj blizu skupaj, če želimo pri-
delati manjše glave. Med rastlinami naj 
bo 30–50 cm razmika, med vrstami pa 
40–60 cm. Bližje skupaj bo rasel, manjše 
glave bodo. Brstični ohrovt potrebuje vsaj 
50 cm med rastlinami v vrsti in 60 cm med 
vrstami, listnati pa raje še 10 cm več.

V vročem delu leta sadike rastejo zelo 
počasi. Vmesni prostor lahko izkoristimo 
za pridelavo nizkega stročjega fi žola, po-
sejemo lahko solato berivko ali presadimo 

sadike solate s koreninsko grudo. Dober sosed ohrovtom, tako kakor zelju, je tudi zelena, med zelišči pa 
še kumina, kamilica, koper in komarček, drobnjak in kitajski drobnjak.

Bolezni, škodljivci, naravno varstvo
Črna žilavka, bakterijska bolezen je na ekološkem vrtu lahko težava, napada skoraj vse kapusnice. 

Pravzaprav je edini sovražnik glavnatemu ohrovtu. Prepoznamo jo po rumenih trikotnih lisah, ki se zaje-
dajo od listnega roba proti peclju. Zaščita je samo dobro odcedna zemlja, okopavanje, da voda ne zastaja 
v območju korenin, in obvezen, najmanj petletni kolobar. Rastline krepimo z redno uporabo pripravkov iz 
morskih alg. Doma pa si lahko naredimo pripravke iz regratovih ali ognjičevih cvetov, lahko pa ob pojavu 
prvih rumenih lis skuhamo žajbljev ali rmanov čaj. Vse pripravke je seveda treba uporabiti večkrat. Sajenje 
drobnjaka, kitajskega drobnjaka in kamilic v mešanih posevkih pomaga zmanjšati nevarnost te bolezni. 
Listnati in brstični ohrovt te težave običajno ne poznata. 

Bolhači so reden pojav na vseh kapus-
nicah. Vendar so najmanjša težava ravno 
pri pridelavi ohrovta. Pomagajo vedno vla-
žna organska zastirka okoli rastlin, pepel, 
pelinova ali vratičeva brozga in mešani 
posevki s solato, portulakom in špinačo. 
Učinkovita je tudi paradižnikova brozga ali 
polaganje ostankov paradižnikovih rastlin 
kot zastirko. Pogosto sejemo tako imeno-
vane past rastline – bela gorjušica je ena 
izmed njih. Tam se bodo raje zadrževali.

Tudi za gosenice metuljev, ki objeda-
jo liste, ohrovti niso zanimivi. Biotično 
varstvo je iskanje in uničevanje jajčec, ki 

jih najdemo na spodnji strani listov. Čeprav se sliši zamudno, pa to sploh ni, saj so jajčeca živo rumena in 
jih zjutraj dokaj lahko najdemo. Deloma pomaga tudi škropljenje s paradižnikovim ali pelinovim čajem, 
polaganje ostankov paradižnika med rastline, mešani posevki s špinačo ali zeleno. Odlično metulje (in 
tudi bolhače) preganja vonj kamilice in zelene.

Pomembno je še
Pogosto velja razmišljanje, da je potreb-

no brstičnemu ohrovtu odščipniti, odreza-
ti vrh v jeseni. To storimo samo, če želimo 
naenkrat ves pridelek. V tem primeru od-
režemo vrh takrat, ko so spodnji brsti že 
lepo oblikovani. Če bomo to naredili, ko 
je še zelo toplo (nad 20 oC), potem se ne 
bodo oblikovali trdni, lepo okrogli brsti. 
Razcveteli se bodo v mini rozete. Liste li-
stnatega ohrovta režemo in uživamo tudi 
poleti. Vendar jih je dokaj težko uživati 
presne. Zato jih navadno vsaj poparimo. 
Še bolje pa je, da jih uživamo v kuhanih 
zelenjavnih jedeh. 

Pri zgodnji poletni pridelavi po rezanju 
rastlin glavnatega ohrovta ne pospra-
vimo, saj pogosto na kocenu poženejo 
manjše glave. Režemo jih lahko še celo 
zimo. Zato tudi glavnatega ohrovta ne 
shranimo v kleti, ampak ga dolgo v zimo 
pustimo kar na vrtu.

Miša Pušenjak

Zeleni nasveti

Ohrovt, vitamini za zimoOhrovt, vitamini za zimo
Prav je, da se piše o ohrovtu zdaj, saj je zdaj idealen čas za setev za sadike. Ker pot-
rebujemo za vzgojo sadike približno štiri tedne, ohrovte pa presajamo nekje konec 
junija in v začetku julija, je zdaj čas za vzgojo sadik. 

Sestavine: testo: 500 g moke (pol ostre, pol mehke), 30 g kvasa, 10 g soli, žlica sladkorja, 
1–2 jajci, 40 g surovega masla, 2,5 dl mleka; nadev: 1 kg skute, 2 dl kisle smetane, dve jajci, 
150 g sladkorja,80 g poparjenega pšeničnega zdroba, cimet; preliv: 2 dl kisle smetane, dve 
jajci, po želji malo sladkorja; maslo za pekač.
Iz našte�h sestavin zgnetemo srednje mehko testo in ga damo vzhajat. Vzhajano testo razva-
ljamo v krog (približne debeline 1,5 cm) in ga položimo v pomaščen okrogel pekač (lončen ali 
kovinski; naš je meril dobrih 40 cm in je ravno še šel v pečico!). Rob testa zavihamo navzgor. 
Po testu naložimo skutni nadev, ga prelijemo s prelivom in pečemo pri temperaturi od 180 do 
200 °C. Še toplo gibanico razrežemo na trikotnike in takoj ponudimo.

Škotska jajcaŠkotska jajca

Foto: MP

Foto: MP

Foto: MP
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Brstični ohrovtBrstični ohrovt

Glavnati ohrovtGlavnati ohrovt

Listnati ohrovtListnati ohrovt
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led na mesto pa je od tukaj zelo 
fotogeničen. Posedava na koncu 
pomola, ko se sonce počasi spušča 
za horizont.

Naslednji dan nadoknadim “za-
mujeno” in si ogledam še središ-
če mesta, ki me navduši s svojimi 
zelenimi površinami, ki se tako 
prepletajo, da človek pozabi, da 
je dejansko v metropoli. Treba je 
omeniti park Zhongshan, ki zaseda 
skoraj sedemdeset hektarjev   ter je 
posejan s fontanami in cvetličnimi 
vrtovi, v njem pa je tudi budistični 
tempelj. Namesto do znamenito-
sti, ki mi jih priporoča turistična 
brošura, se odpravim na naključen 
sprehod po središču mesta.

Na tak način običajno odkrijem 
zanimive kotičke, kamor zahajajo 
domačini. Majhno prodajalno lo-
kalnih specialitet, zasebni park s 
tisoči cvetlic, zavito stopnišče, ki 

vodi na stolp, od koder se odpre 
očarljiv razgled na del mesta ... itd.

Kmalu se znajdem v kavarni, 
kjer so namesto tapet, na stenah 
vozovnice iz vseh koncev sveta. 
Vse imajo isto končno destinaci-
jo: Čingdao (Qingdao). Iz torbe 
izlečem še svojo: Jinan - Qingdao 
(Jinan je prestolnica province Šan-
dong) in jo z žebljičkom pritrdim 
zraven nekoga, ki je semkaj prispel 
iz Frankfurta. Danes v mesto sicer 
ne pripotujemo le po svilni poti, 
kakor nekoč, temveč bodisi z ladjo 
iz Južne Koreje, vlakom iz Pekinga, 
avtobusom iz bližnje vasi ali z leta-
lom od skorajda povsod. Kavarnica 
je uspešno ujela dušo modernega 
popotnika. In to takšnega, ki ima 
v roki pametni telefon, da lahko 
enostavno najde pot do stanova-
nja, kjer ga čaka še kakšna skode-
lica kave.
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Piše: Mateja Toplak � 中国 - (Kitajske) črtice

Čingdao – 2. del (23)
Zgodaj zjutraj sem prispela v obalno mesto Čingdao, največji kraj v vzhodni provinci Šandong. Velemesto je s svojimi devetimi milijoni prebivalcev znano po prostranih pe-
ščenih plažah in pivovarni Tsingtao, ki je poleg razpoznavne arhitekture v gotskem in neogotičnem slogu, zgovorna zapuščina Nemcev (med leti 1897 in 1914 je bil Čingdao 
nemška kolonija). Mesto je eno najbolj prometnih pristanišč sveta in kot del pomorske svilne poti 21. stoletja, kraj, ki ga je vredno obiskati (pomorska svilna pot je kitajska 
strateška pobuda za povečanje naložb in spodbujanje sodelovanja na zgodovinski svilni poti).

Foto: Mateja Toplak

Številni menijo, da je mesto Čingdao eno najlepših in najčistejših krajev na Kitajskem.

Zatem, ko sem prehodila vse 
ulice v okrožju, končno stojim pred 
pravimi vrati in čakam na kolega, 
da me spusti v stanovanje. Kale-
be je Brazilec, ki živi v Čingdau že 
kakšno leto in vsaj tako dolgo me 
že vabi na obisk v njegov kitajski 
dom. 

Skozi špranje vrat pronica vonj 
po kavi in njegov glas, ki pravi: “I‘m 
coming!” Prihajam. Kalebe odpre 
vrata, me na hitro objame in že 
se obrne na mestu, da bi odstavil 
kavo, ki je skoraj stekla preko roba. 
“Traditional brazilian coff ee,” pra-
vi, ko jo prelije v dve skodelici. Tra-
dicionalna brazilska kava. Namesto, 
da bi kakor ponavadi, raziskovala 
nov kraj, sedim na njegovi terasi 
do poznega popoldneva. Tako kot 
jaz, tudi Kalebe na Kitajskem zelo 
redko najde sogovorca s solidnim 
znanjem angleščine. In ko ugotovi-
va, da si imava toliko za povedati, 

EL REAL - panamsko mednarodno letališče, JAMAMAJ -  metulj japonski prelec, TRABJE - del voza s pritrjenimi kolesi

Foto: Mateja Toplak

Čingdao privablja turiste zaradi svojega obmorskega okolja, čudovitih plaž 
in zmernega podnebja.

Foto: Mateja Toplak

Popotniške “tapete” v eni izmed mestnih kavarn.

stresava skodelico za skodelico in 
v nedogled čvekava. 

Okrog petih Kalebe predlaga, da 
mi razkaže okolico in me popelje 
do bližnjega pomola. Že medtem, 
ko hodiva, zavonjam morski zrak 
in na koži začutim prijeten vetrič, 
ki prihaja iz obale. Kmalu visoke 
stavbe pustiva za sabo — za ovin-
kom se odpre čudovit razgled na 
prostrano plažo. 

Na pomolu, ki se razteza daleč 
v ocean, je strašanska gneča, ka-

kor da se je celo mesto odločilo, 
da se odpravi na sprehod. Pravijo, 
da je Čingdao eno boljših mest za 
življenje in očitno, po nasmejanih 
obrazih sodeč, je temu res tako. 
Nekateri poslušajo glasbo ali ple-
šejo na ulici. Neka žena prepeva 
s cvilečim glasom,  ki spominja na 
opero, zraven pa skupina moških 
ubira kitajsko lutnjo. Umikava se 
velikim fotoaparatom na dolgih 
ročicah (selfi e stick), s katerimi Ki-
tajci nepazljivo mahajo. 

Opazujem spuste galebov, med-
tem ko nežni valovi pljuskajo ob 
obalo. Morska voda ob pomolu je 
bistra, pesek na plaži pa izredno 
mehak. Mestne plaže lahko hkrati 
menda sprejmejo več deset tisoč 
turistov! Od julija do septembra 
so tako polne kopalcev, vodnih 
skuterjev in gliserjev, ki jih zvečer 
zamenja živahna glasba, vonj po 
pečenih ribah, prodajalci sladkih 
prigrizkov in ulični umetniki vseh 
vrst. Poletni večeri so svetli, pog-



Štajerski TEDNIK torek, 25. 5. 2021     COLOR CMYK stran 13

ustvarili. Omeniti velja le poskuse 
Armina Đerleka v 16. in 20., Harisa 
Kadriča v 18. in Aljaža Krefl a v 21. 
minuti. 

Drugi del je bil glede priložnosti 
bogatejši, znova pa so jih več imeli 
Štajerci, ki so bili podjetnejši. Tokrat 
je bil najaktivnejši Flakus Bosilj, ki je 
bil blizu gola v 53. in 54. minuti. Po-
budo so šumarji kronali v 57. minuti, 
ko je Tilen Pečnik odvzel žogo tek-
mecem, stekel v protinapad in po-
dal do Jakšića, ki je z nekaj težavami 
vendarle spravil žogo do Đerleka, 
ki je s strani zadel v polno – 0:1. Za 
mladega srbskega igralca je bil to 
prvi gol v dresu Aluminija, a še kako 
pomemben.

Gostje bi morali tekmo predčas-
no odločiti do same končnice, ko 
jim to ni uspelo, pa so po vstopu 
izkušenih Podlogarja in Vuka zap-
retili tudi domačini. V 86. minuti je 
do žoge na oddaljenosti približno 
25 metrov od gola prišel Slobodan 
Vuk in z izjemnim strelom – žoga se 

je od vratnice odbila v mrežo – ize-
načil izid na 1:1. 

Nekaj paničnih minut v njihovih 
vrstah so gostje »preživeli brez 
praske«, ostalo je pri delitvi točk, ki 
šumarjem zagotavlja nastop med 
prvoligaši tudi v sezoni 2021/22. Že 
šesti zapovrstjo v elitni druščini!

Domžalčani so sezono končali na 
4. mestu, v evropska tekmovanja 
pa se lahko uvrstijo le v primeru 

zmage Olimpije v fi nalu Pokala Pi-
vovarne Union proti Celju.

JM

Nogometaši Aluminija kljub zbra-
nim 42 točkam do tekme z Domža-
lami še niso imeli zagotovljenega 
neposrednega obstanka, za potrdi-
tev tega so potrebovali remi. To jim 
je tudi uspelo, tako da je bilo po tek-
mi zadovoljstvo v njihovem taboru 
razumljivo.

»Mission completed (misija 
zaključena)! Celotno pomlad 
smo verjeli vase, čeprav 
je bila zelo naporna in 
stresna. Fantje so garali na 
treningih, postali so prava 
ekipa z odlično medsebojno 
'kemijo', posledično smo 
lahko delali nize dobrih 
rezultatov. Naj samo omenim 
vmesni poraz s Taborom 
doma, kar je bil eden redkih 
kiksov: takrat sem jim samo 
dejal, da se je en niz končal, 
da se lahko začne nov. Tako 
se je res zgodilo, zadnjih 
šest tekem smo ostali 
neporaženi. Za neposredni 
obstanek je bilo potrebnih 
izjemnih 43 točk, smo se pa 
s tem izognili dodatnemu 
stresu, ki ga s sabo prinašajo 
kvalifi kacije za obstanek. 
Spomladanski del je težko 
primerljiv s čimerkoli: 
glede na velik zaostanek za 
konkurenco in zagotovljen 

obstanek je morda celo 
primerljiv celo z uvrstitvijo v 
evropska tekmovanja,« je po 
tekmi prve vtise strnil trener 
Aluminija Oskar Drobne.

Tekma se je začela s slove-
snostjo, na kateri je Senijad Ibri-
čić prejel priznanje za najboljšega 
igralca sezone, Dejan Djuranović 
pa za najboljšega trenerja sezone. 
Ker tekma za domačine ni več odlo-
čala o ničemer, trener kapetana ni 
postavil v ekipo, v kateri so zaigrali 
številni mladi in perspektivni igralci 
iz lastne nogometne šole: Mihelak, 
Urbančič, Markuš (vsi letniki 2001), 
Saitoski (2003), Černe in Ilenič (oba 
2004). 

Gostje (nastopili so brez kazno-
vanih Marinška in Prše) so sicer 
kontrolirali potek srečanja, a si pra-
vih priložnosti v prvem polčasu niso 

Oskar Drobne, trener Aluminija: »Tekma je bila v prvi vrsti nervo-
zna, predvsem v prvem polčasu, ki smo ga posledično odigrali neko-
liko slabše. V drugem smo imeli pobudo, pomembno pa je bilo pred-
vsem to, da nam je uspelo zadeti. Sledil je manjši padec v igri, doma-
činom je uspelo izenačiti z res fantastičnim zadetkom – to je bil prvi 
gol po štirih krogih brez prejetega zadetka. Na koncu nam je uspelo 
zadržati to potrebno točko, bili smo dovolj čvrsti v dvobojih, zato se 
lahko sedaj veselimo.«

Luka Janžekovič, kapetan Aluminija: »Iz psihološkega vidika je bila 
tekma zelo zahtevna, bili smo v kar močnem krču. Predvsem v prvem 
polčasu nam igra nikakor ni stekla tako, kot na vseh zadnjih tekmah. 
Ob polčasu smo se vsaj delno otresli tega občutka, pokazali nekaj več 
v drugem delu in zasluženo zadeli. Ob vodstvu je bilo nekoliko laž-
je igrati, a smo se brez potrebe potegnili nekoliko bolj v obrambno 
postavitev, po izenačenju Domžal pa je bilo prisotne tudi nekaj ma-
lega panike. Glede na sestavo ekipe Domžal bi morali zmagati, a tudi 
remi in posledično neposreden obstanek je po vsem lep uspeh. Če 
potegnem črto pod sezono: končali smo tam, kjer si tudi zaslužimo.«

Domžale – Aluminij 1:1 
(0:0)

STRELCA: 0:1 Đerlek (57.), 1:1 Vuk 
(86.).

DOMŽALE: Mihelak, Urbančič 
(od 82. Strajnar), Sikošek, Vukliše-
vić, Ilenič (od 46. Adamov), Markuš, 
Pišek (od 73. Käit), Saitoski, Jaku-
pović (od 60. Podlogar), Černe (od 
60. Vuk), Kolobarić. Trener: Dejan 
Djuranović.

ALUMINIJ: Janžekovič, Krefl  (od 
90. Ploj), Petek, Azemović, Bolha, 
Jakšić, Čermak, T. Pečnik, Đerlek 
(od 77. Pantalon), Flakus Bosilj, Ka-
drić. Trener: Oskar Drobne.

Nogomet
Solze sreče pri dravaših tekle 
v potokih

Stran 14
Rokomet
Jeruzalemčki s 4. mestom v 
Evropo!

Stran 14

Boks
Lep boksarski dogodek z 
manjšim spodrsljajem

Stran 15
Atletika
Na Ptuju v četrtek začetek 
mednarodne lige

Stran 15

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

E-mail: sport@radio-tednik.si

Nogomet � 1. SNL, 36. krog

Z izjemnim finišem do 
neposrednega obstanka

Celjane na prestolu 
zamenjali Sobočani

Ljubitelji nogometa bi si težko 
predstavljali bolj dramatičen zaklju-
ček prvenstva, kot so ga dejansko 

dobili, saj je o naslovu prvaka odlo-
čil zadetek 15 minut pred koncem 
zadnje tekme sezone, v kateri sta 
se merila prvo- in drugouvrščena 
ekipa lige – Maribor in Mura. Po 
zmagi črno-belih v Ljudskem vrtu je 
kljub enakemu izkupičku zmag, re-

mijev in porazov slavila ekipa iz pre-
kmurske ravnice! Prvič v zgodovini 
slovenske lige!

K temu je precej pripomogel igra-
lec, ki se je v pretekli sezoni in pol 
uveljavil v dresu Aluminija – Miha-
el Klepač. V zimskem prestopnem 

roku je odšel k Muri, kjer se ni naj-
bolje znašel (do sobote ni zadel 
v polno), a je v najpomembnejši 
tekmi sezone dosegel odločilni gol 
– po podaji Nina Koutra je zadel z 
volejem pod prečko za rezultat 1:2. 
Luka Bobičanec je nekaj minut kas-
neje iz penala le še potrdil murin na-
slov in v črno-belem delu Prekmurja 
sprožil navdušenje, kakšnega nogo-
metna ravnica še ni doživela. 

Glavni snovalec tega uspeha je 
nedvomno trener Ante Šimundža, 
ki je Muro v sezoni 2017/18 popeljal 
iz 2. v 1. ligo, v naslednjih dveh pa 
z njo osvojil 4. mesto v državi. Le-
tošnji naskok na prvo mesto ni bil 
nikoli omenjen kot glavni cilj, a ga je 
s homogeno ekipo izvedel »v enem 
samem trenutku«, ko se je odprla 
najmanjša možnost. Pri tem se pred 
zadnjim srečanjem ni oziral niti na 
tradicijo, ki je sporočala, da Mura v 
Ljudskem vrtu ni zmagala že celih 
deset let! Vsaka tradicija se enkrat 
konča …

Vsaj tako dramatično je bilo tudi 
v spodnjem delu lestvice, kjer so 
se štiri ekipe (Bravo, Aluminij, Ce-
lje, Koper) še borile za neposredni 
obstanek med elito. Najkrajšo so 
na koncu potegnili Koprčani, ki so 

izgubili v neposrednem obračunu 
s Celjani. Odločilni gol so prejeli v 
87. minuti iz 11-metrovke … Celjani 
so se kot prvaki lanske sezone tako 
izognili globokemu padcu in igranju 
v dodatnih kvalifi kacijah za obsta-
nek. Kljub temu se lahko sezona 
zanje po vseh pretresih izteče sanj-
sko – z lovoriko. V torek se bodo v 

pokalnem fi nalu namreč pomerili z 
Olimpijo. 

Pred zadnjim krogom sta »vise-
la« še Aluminij in Bravo, a sta se z 
remijem proti Domžalam oz. zmago 
proti Olimpiji prebila pred Koper. 
Slednjega nedvomno čaka dodatni 
stresen teden …

Jože Mohorič

Foto: m24.si

Nogometaši Aluminija (na fotografi ji Luka Petek) so se z remijem v Domžalah izognili dodatnim kvali-
fi kacijam za obstanek v 1. ligi ter končali sezono na 7. mestu.

Foto: m24.si

Slavje murašev in njihovih najzvestejših navijačev ob prvem osvojenem naslovu državnih prvakov

Ibričić, Elšnik in Djuranović
Sindikat profesionalnih igralcev nogometa Slovenije (SPINS) je za 

najboljšega igralca 1. lige izbral Senijada Ibričića iz Domžal. Zanj je to 
drugo podobno priznanje, najboljši je bil že v sezoni 2017/18. Najboljši 
mladi nogometaš je postal kapetan Olimpije Timi Max Elšnik, najboljši 
trener pa strateg Domžal Dejan Djuranović.

Najboljša enajsterica: vratar Matko Obradović (Mura), branilci Sven 
Šoštarič Karić (Domžale), Žan Karničnik (Mura), David Brekalo (Bra-
vo) in Andraž Žinič (Domžale), vezisti Luka Bobičanec (Mura), Senijad 
Ibričić (Domžale) in Đorđe Ivanović (Olimpija Ljubljana) ter napadalci 
Dario Kolobarić (Domžale), Nardin Mulahusejnović (Koper) in Musta-
fa Nukić (Bravo).

REZULTATI 36. KROGA: 
Domžale – Aluminij 1:1 (0:0);
Maribor – Mura 1:3 (1:1); strelci: 0:1 Šturm (33.), 1:1 Mlakar (45.), 1:2 Kle-

pač (75.), 1:3 Bobičanec (78., z 11 m);
Bravo – Olimpija 3:0 (0:0); strelca: 1:0 Tučić (60.), 2:0 Maružin (63.), 3:0 

Tučić (73.);
Celje – Koper 2:1 (1:1); strelci: 1:0 Sokler (4.), 1:1 Mulahusejnović (43.), 2:1 

Božić (87., z 11 m);
CB24 Tabor Sežana – Gorica 0:1 (0:0); strelec: 0:1 Ljutić (62.).

1. MURA 36 17 12 7 50:26 63
2. MARIBOR 36 17 12 7 64:41 63
3. OLIMPIJA LJUBLJANA 36 16 11 9 45:35 59
4. DOMŽALE 36 14 13 9 52:41 55
5. BRAVO 36 10 15 11 39:39 45
6. CB24 TABOR SEŽANA 36 12 8 16 40:44 44
7. CELJE 36 12 7 17 36:41 43
8. ALUMINIJ 36 10 13 13 31:41 43
9. KOPER 36 11 9 16 41:56 42
10. GORICA 36 7 8 21 24:58 29
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Šmartno 1928 – Drava 
Ptuj 0:1 (0:0)

STRELEC: 0:1 Kryeziu (70.).
ŠMARTNO: Mrežar, Pesjak (od 

87. Zabukovnik), Verhovšek, Trop 
(od 53. Marko), Čakš (od 63. Kitek), 
Melavc, Križnik, Danijel, Vodeb, 
Džumhur (od 53. Vezaj), Hrastnik 
(od 87. Buljubašić). Trener: Igro 
Fenko.

DRAVA: Klasinc, Šlamberger, 
Drevenšek, Kryeziu, Kralj, Nelson, 

A. Rogina (od 87. Krašovic), S. Ro-
gina (od 82. Erhatič), Martinčević, 
Lovenjak, Brest (od 89. Pihler). Tre-
ner: Viktor Trenevski.

Tekma v Šmartnem ob Paki je 
neposredno odločala o obstanku v 
ligi, za Dravo je štela izključno zma-
ga. Pomembnost tekme je na tribu-
ne privabila tudi lepo število Ptujča-
nov. »Izjemno smo bili veseli tega 
res lepega presenečenja; to je znak, 
da imajo ljudje na Ptuju radi nogo-
met, da jim ni vseeno za njihov klub. 

Resda smo večino tekem v letošnji 
koronoski sezoni odigrali sami, brez 
gledalcev, a ob tej zadnji sprostitvi 
so nas takoj podprli. Želim si, da bi 
bilo tako in še v večjem številu tudi 
v naslednji sezoni,« je o nenadejani 
podpori s tribun dejal Viktor Tre-
nevski.

»Postali smo nekakšna 
velika družina«

Trener Drave je nekaj stavkov do-
dal še o pripravah na tekmo: »Tek-
ma je bila seveda zahtevna s psiho-
loškega vidika, a smo opravili vse 
potrebno, da bi tem mladim fantom 
olajšali delo. Postali smo kot neka-
kšna velika družina, več časa sem v 
zadnjem času preživel s temi fanti 
kot s svojimi otroki. Dogovor je bil 
takšen, da poskušamo igrati takšen 
nogomet, kot smo ga prikazali v 
praktično vseh tekmah spomladan-
skega dela, da igramo 'z glavo' in 
ne 'na silo', da pa istočasno odgo-
vorimo na njihovo agresivno igro z 
ustrezno mero.«

Gostje so na zelenici takoj poka-
zali, kakšni so njihovi nameni in v 
12. minuti tudi res močno zapretili. 
Drilon Kryeziu je z velike oddaljeno-
sti izvajal prosti strel, žoga pa je za-
dela – stativo … Naslednji poskusi 
Drevenška, Bresta in Lovenjaka so 
bili manj natančni, tako da je bil ob 
polčasu izid 0:0. 

100 % priložnost 
Šlambergerja

Drugi del so dravaši začeli še bolj 
udarno in odločno. Prvo 100 % pri-
ložnost so si priigrali že v 48. minuti, 
ko je Kryeziu odlično podal s strani, 
Fran Šlamberger je v sredini iz ideal-

ne pozicije dobro streljal, a se je do-
mači vratar Domen Mrežar izkazal 
z izjemno obrambo. V naslednji mi-
nuti so gostje zahtevali 11-metrovko 
po spornem posredovanju obramb-
nega igralca Šmartnega z roko, a se 
sodnik Dejan Balažič ni odločil za 
najstrožjo kazen. Minuto kasneje je 
streljal še Nelson, žoga pa je na poti 
proti golu zadela domačega branil-
ca v glavo …

Najlepšo priložnost na tekmi so 
imeli domačini v 55. minuti, ko je 
David Hrastnik s približno 15 metrov 
streljal tik mimo gola. 

Odločil evrogol Kryezia
Končno so bili gostje za boljšo igro 

nagrajeni v 70. minuti, ko je žoga na 
približno 20 metrov od gola prišla do 
najboljšega posameznika tekme Dri-
lona Kryezia, ta jo je lepo ustavil in si 
jo namestil na levico, nato pa neub-
ranljivo zadel v zgornji kot gola – 0:1. 
Za nekdanjega igralca Triglava, ki že 
sezono in pol nastopa za Dravo, je 
bil to tretji zadetek v sezoni, a daleč 
najpomembnejši doslej.

»Ob polčasu ni bilo čutiti nobe-
ne nervoze, ne pri igralcih, ne pri 
nama z Andrejem (Kvasom, op. 
a.). Pomembno je bilo, da smo tudi 
po zapravljenih priložnostih ostali 
pri istem načinu ter da smo nato 
končno zabili gol in rešili svoj status. 
Igralci so glede na vse, kar se nam 
je dogajajo v zadnjem času, odre-
agirali fenomenalno,« je po tekmi 
dejal Trenevski. 

Drava se je v zaključku tekme 
nekoliko potegnila v obrambo, 
a domačinom niso puščali veli-
ko prostora za njihove akcije. Z 
vstopom Nika Erhatiča, Matica 
Krašovica in Jureta Pihlerja so še 
nekoliko omrtvili igro domačinov 
in se po zaključnem sodniškem 
žvižgu zasluženo in pristno veselili 
obstanka. 

Jože Mohorič

Slovenj Gradec – 
Jeruzalem Ormož 34:38 
(18:23)

JERUZALEM: Balent (3 obram-
be), Skledar (4 obrambe); Bogadi 5, 
Šoštarič, Čudič, Žuran 9, T. Hebar 7 
(1), Šulek, Kocbek 7, Niedorfer, Kosi 
4 (2), Krabonja 5, Mesarić, Krasnič, 
Škrinjar 1. Trener: Saša Prapotnik.

SEDEMMETROVKE: Slovenj Gra-
dec 2/0; Jeruzalem 4/3.

IGRALEC TEKME: Rok Žuran (Je-
ruzalem Ormož).

Jeruzalem si je pred zadnjim 
krogom že zagotovil 4. 
mesto, ki v naslednji sezoni 
vodi v Evropo. Ormožani so 
slavili na Koroškem, Dobova 
je presenetila Koper in boj za 
4. mesto je tako odločen.

Gostje so v tekmi brez pravih 
obramb na obeh straneh vodili 
skozi celotno tekmo, večkrat tudi 
že za pet zadetkov. Tudi 1. polčas 
so dobili s petimi goli prednosti 
(18:23). 

Slovenj Gradec je s koroško ne-
popustljivostjo vodstvo Jeruzale-
ma ogrozil v 48. minuti (30:31). V 
samem zaključku tekme so znova 
zmagovalca odločile izkušnje, ki pa 
jih imajo Ormožani več kot dovolj. 
Veselje ob zmagi Jeruzalema je 
bilo nepopisno. Klub se je drugič v 
zgodovini uvrstil v evropsko tekmo-
vanje, natančneje v Evropski pokal 
EHF, kjer je letos nastopalo Gorenje 
iz Velenja.

V soboto, 29. maja, je na sporedu 
zadnji krog letošnje sezone, na Har-
dek prihaja Urbanscape Loka. 

Sebastjan Sovič, trener Slovenj 
Gradca: „Čestitam Ormožanom za 
zasluženo zmago. Enostavno nismo 
bili pravi, in ko doma prejmeš kar 38 
zadetkov, nimaš možnosti za uspeh. 
Seveda je v našem taboru prisotno 
razočaranje. V zadnjem krogu bomo 
poskušali presenetiti Riko v Ribnici in 
sezono končati na sedmem mestu.“

David Bogadi, Jeruzalem Ormož: 
„Veseli me to, da smo v pravem tre-
nutku odigrali pravo tekmo, in to 
proti zelo neugodnemu nasprotni-
ku. Zmaga je več kot zaslužena, ko 
pa smo izvedeli še za rezultat tekme 
v Dobovi, pa je bilo veselje popolno. 
Za nami je odlična sezona, a želimo 
postaviti še piko na i z zmago proti 
Loki. Motivirani bomo, saj je Loka 
naš veliki dolžnik iz preteklosti.“

Uroš Krstič
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Viktor Trenevski, trener Drave: »Razlika med nogometaši Drave in 
Šmartnega je bila očitna v vsem, v kakovosti, v načinu igre, v odnosu 
do nogometa … Pomembno je, da so to pri Dravi dosegli zvečine zelo 
mladi nogometaši, ki so dobro prestali prehod iz mladinske v člansko 
ekipo, kar je dobra osnova za naprej.

Igralci po tekmi kar niso mogli priti k sebi, vsi so jokali 
od sreče! Prvič sem doživel, da so tudi tujci delili z nami 
iste občutke, to fenomenalno srečo in veselje – to 
štejem kot moj največji dosežek, da so se tako močno 
povezali s klubom. Nikakor ne smemo pozabiti na 
mladince, ki se zaradi mladosti sploh še ne zavedajo, kaj 
so naredili, kakšen dosežek jim je uspel. Noro je bilo po 
tekmi v solzah videti tudi Seada (Zilića, op. a.), res je bilo 
to pravo skupno veselje vseh, ki smo se trudili z ekipo.«

Anton Rogina, Drava: »Tekmo smo enostavno morali dobiti, kar je 
vedno težka naloga, še posebej po remiju z Brdi v predzadnjem kro-
gu. Kljub temu smo se odlično pripravili in tekmo dobro začeli od 1. 
minute naprej. Potisnili smo domačine v obrambo, nato pa pri tej na-
padalni igri vztrajali domala celotnih 90 minut in zasluženo slavili. Za-
vedali smo se, da je treba ohraniti predvsem mirnost, gol bomo skozi 
igro že zabili. Bili smo dovolj kombinatorni, na koncu se je srečno izšlo 
še z evrogolom Drilona. Zmaga je vsem prinesla veliko olajšanje, zato 
je bilo veselje toliko slajše.«

Zadnja neznanka rešena 
v Šmartnem

V zadnjem krogu 2. lige v sezoni 
2020/21 je o končnem razpletu od-
ločala samo še ena tekma, in sicer 
v Šmartnem. Gostje so si z zmago 
zagotovili drugoligaški status tudi v 
prihodnji sezoni, domačini se bodo 
preselili v nižji rang tekmovanja, po-
dobno kot ekipa Brd.

Že pred zaključkom si je mesto 
med prvoligaši neposredno zago-
tovila ekipa Kalcerja iz Radomelj, v 
dodatnih kvalifi kacijah s Koprom pa 
bo zaigrala Krka. Nedvomno bosta 
dvoboja med Novomeščani in Kopr-
čani zanimiva …

Liga za prvaka
Rudar Velenje – Nafta 1903 1:2 

(1:0); strelca: 1:0 Kašnik (14., z 11 m), 
1:1 R. Pirtovšek (70.), 1:2 R. Pirtovšek 
(74.);

Vitanest Bilje – Brežice Terme Ča-
tež 3:1 (2:1); strelca: 0:1 Martić (11.), 
1:1 Šturm (19.), 2:1 Šturm (23.), 3:1 
Šturm (54.);

Triglav Kranj – Krka 1:0 (1:0); stre-
lec: 1:0 Jakupović (9.);

Kalcer Radomlje – Roltek Dob 0:1 
(0:1); strelec: 0:1 Gregorin (34.).

1. KALCER RADOMLJE 22 16 2 4 51:17 50
2. KRKA 22 13 6 3 50:25 45
3. NAFTA 1903 22 13 5 4 60:26 44
4. ROLTEK DOB 22 12 4 6 48:38 40
5. BREŽICE ČATEŽ 22 11 6 5 35:27 39
6. VITANEST BILJE 22 10 4 8 43:40 34
7. TRIGLAV KRANJ 22 9 5 8 25:22 32
8. RUDAR VELENJE 22 7 5 10 24:34 26

Liga za obstanek
Šmartno 1928 – Drava Ptuj 0:1 

(0:0);
Primorje Emundia – Beltinci Kli-

ma Tratnjek 4:0 (1:0); strelci: 1:0 
J. Kodermac (1.), 2:0 J. Kodermac 
(47.), 3:0 Leban (53.), 4:0 Džuzda-
nović (79.);

Brda – Jadran Dekani 2:3 (1:1); 
strelci: 0:1 Frešer (11.), 1:1 Marinič 
(32.), 1:2 Frešer (65.), 1:3 Vitezica 
(79., z 11 m), 2:3 Stožinič (93.);

Krško – Fužinar Vzajemci 0:4 
(0:3); strelci: 0:1 Horvat (8.), 0:2 
Horvat (22.), 0:3 Koritnik (39.), 0:4 
Turičnik (48.).
9. JADRAN DEKANI 22 7 6 9 26:35 27
10. KRŠKO 22 7 5 10 24:38 26
11. FUŽINAR VZAJEMCI 22 6 7 9 44:33 25
12. PRIMORJE 22 6 5 11 24:32 23
13. DRAVA PTUJ (-3) 22 7 4 11 32:40 22
14. BELTINCI  22 6 4 12 32:41 22
15. ŠMARTNO 1928 22 5 4 13 20:51 19
16. BRDA 22 4 2 16 18:55 14

Nogomet � 2. SNL, 22. krog

Solze sreče pri dravaših 
tekle v potokih

Rokomet � NLB liga, 25. krog

Jeruzalemčki v Evropi!

Foto: Črtomir Goznik

Drilon Kryeziu (Drava Ptuj) je z evrogolom v 70. minuti tekme v Šmartnem ob Paki odločil srečanje in 
Dravi zagotovil drugoligaški status tudi v naslednji sezoni.

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Ormoža so si krog pred koncem sezone zagotovili končno četrto mesto.

NLB liga
REZULTATI 25. KROGA: Slovenj 

Gradec 2011 – Jeruzalem Ormož 
34:38 (18:23), LL Grosist Slovan – 
Riko Ribnica 28:25 (17:13), Dobova 
– Koper 32:29 (17:13), Urbanscape 
Loka – Trimo Trebnje 24:27 (11:13), 
Ljubljana – Krka 21:22  (8:12), Mari-
bor Branik – Celje Pivovarna Laško 
24:25 (12:17), Butan Plin Izola – Go-
renje Velenje 22:33 (11:19).
1. GORENJE VELENJE 24 21 1 2 43
2. TRIMO TREBNJE 25 21 1 3 43
3. CELJE PL 25 21 0 4 42
4. JERUZALEM ORMOŽ 25 14 2 9 30
5. KOPER 25 13 1 11 27
6. SLOVENJ GRADEC 25 12 1 12 25
7. RIKO RIBNICA 25 11 1 13 23
8. URBANSCAPE LOKA 25 10 2 13 22
9. MARIBOR BRANIK 24 9 2 13 20
10. GROSIST SLOVAN 25 8 2 15 18
11. DOBOVA 24 9 0 15 18
12. LJUBLJANA 24 5 2 17 12
13. KRKA 24 3 5 16 11
14. BUTAN PLIN IZOLA 24 3 4 17 10
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bil kos. Nismo se ubadali s predčas-
nim koncem, to se je pod točo udar-
cev enostavno zgodilo.«

Precej težje delo je imel varova-
nec Dejana Zavca Aljaž Venko, ki je 
pesti prekrižal z zelo dobrim Italija-
nom Lucom Chianconejem (1, 0, 0). 
V uvodnih dveh rundah je bil dvoboj 
dokaj izenačen, več čistih udarcev 
pa je vendarle zadal Venko. Tretja 
je bila najbolj izenačena, v zadnji pa 
se je Italijan opogumil, izkoristil ne-
kaj preveč napadalno naravnanost 
Aljaža in ga tudi spravil na tla. Po 
sodniškem štetju se je Aljaž zbral 
in uspešno dočakal konec dvoboja. 
Sodniki ob ringu so razsodili neod-
ločen rezultat dvoboja, s čimer se 
Italijani niso strinjali …

»Moje videnje dvoboja je takšno, 
da sem prve tri runde dobil, četrta 
je bila v celoti njegova, to je treba 

pošteno priznati. Glede na točke bi 
tako lahko dvoboj dobil, a tudi ne-
odločen rezultat je v redu. V ringu 
mi ni v celoti uspelo izpeljati dvo-
boja po željah, ko se želim vedno 
pomikati naprej, proti tekmecu. 
Tokrat sem moral zaradi njegovih 
močnih krošejev korigirati takti-
ko in večkrat storiti korak nazaj. 
Kljub temu sem zadovoljen z opra-
vljenim,« je po dvoboju dejal Aljaž 
Venko.

»Pravila velevajo, da kot promo-
tor nisem smel biti ob Aljažu v kotu 
ringa, kar sem seveda poskušal spo-
štovati. Je pa težko ostati miren, 
ko je tvoj varovanec v težavah,« je 
dodal Zavec, ki je bil z razpletom 
vseeno zadovoljen: »To je za Aljaža 
dragocena izkušnja, v naslednjih 
dvobojih jo bo lahko izkoristil.«

Na Ptuju tudi nekdanji 
svetovni prvak

Posebne pozornosti so bili de-
ležni gostje iz Nemčije, iz kluba SES 

boxing je trener Dirk Dzemski (tudi 
nekdanji trener Dejana Zavca) na 
Ptuj pripeljal sina Toma (16, 0, 0) in 
odličnega Nemca Dominica Boese-
la (30, 2, 0), tudi že svetovnega pr-
vaka verzije IBO. 

Tom Dzemski je svojo vlogo fa-
vorita suvereno opravičil s pred-
časnim koncem borbe, v primeru 
Boesela pa smo v dvoboju s Čehom 
Ondrejem Buderom spremljali vseh 
osem predvidenih rund. Sodniki po 
koncu kvalitetnega dvoboja niso bili 
enotni, najprej so razglasili zmago 
Čeha z rezultatom 2:1, po dodat-

nem pregledu glasovalnih lističev 
pa so odločitev spremenili in zmago 
podelili Nemcu …

»Dvoboj Dominic Boesel – Ondrej 
Budera je bil izjemen, sam pa sem 
videl Boesla kot zmagovalca,« je 
dejal Dejan Zavec, nato pa se dotak-
nil srečanja z nekdanjim trenerjem: 
»Z Dirkom sva se srečala že v več 
primerih, a v tej obliki prvič. Najin 
odnos raste skozi leta v različne 
oblike, vesel sem, da mi zaupa do te 
mere, da je prišel na Ptuj in pripeljal 
s sabo odlična boksarja.«

Jože Mohorič

V dvorani Campus Sava je bil v 
soboto izveden boksarski večer z 
nazivom Pro Boxing Zavec. Nekaj 
srečnežem, ki so smeli dogodek 
spremljati v živo (večina si ga je 
ogledala preko live streama na fa-
cebook strani Dejana Zavca), je bilo 
omogočeno spremljati osem profe-
sionalnih borb. 

Organizacijsko taktirko je imel v 
rokah Dejan Zavec: »Na Ptuju ima-
mo infrastrukturo in vse ostalo gle-
de boksa na dlani, v tem ni nobenih 
težav. Se pa te pojavljajo v teh ča-
sih, ko je treba upoštevati številne 
omejitve glede gledalcev, števila 
nastopajočih, njihovimi prihodi iz 
tujine – zadnje tri tedne so bila ta 
in podobna vprašanja 'na dnevnem 
meniju'. Želim si, da bi lahko nas-
lednji podoben večer organiziral 
oktobra, upam tudi, da z manj ome-
jitvami in širšimi marketinškimi in 
sponzorskimi zgodbami.«

Pet slovenskih 
nastopov

V sobotnem večeru sta prvi pro-
fesionalni borbi uspešno oddelala 
člana ljubljanskih klubov Lovro 
Kramberger in Nijaz Ljubijankić, 

člana ptujskih klubov Denis Lazar in 
Aljaž Venko pa sta vpisala drugi oz. 
četrti profesionalni dvoboj. Veliko 
več jih ima naša najboljša boksarka 
Ema Kozin, ki tokrat ni imela dostoj-
ne tekmice. 

Denis Lazar je dvoboj s 37-let-
nim Čehom Martinom Kabrhelom 
(2 zmagi, 21 porazov, 1 remi) opra-
vil suvereno ter ga predčasno zak-
ljučil že po 1. rundi. »Z opravljenim 
sem zadovoljen, zmaga je vedno 
dobrodošla. Z ekipo smo izbrali 
pravo taktiko, nekoliko pazljivo v 
začetni fazi, nato pa s pritiskom 
na tekmeca. Upal sem, da bo od-
por tekmeca močan, da bi lahko 
pokazal vso svojo pripravljenost, a 
je bilo očitno zanj to preveč in je 
bilo hitro vsega konec. Škoda, saj 
bi lahko gledalci sicer uživali v dalj-
ši borbi,« je dejal član BK Ring Ptuj 
Denis Lazar.

Svoj vidik je podal še Denisov 
trener Ivan Pučko ml.: »Zmagi ni 
potrebno 'gledati v zobe', bila je 
suverena in prepričljiva. Želeli smo 
prikazati, da Denis zmore boksati 
agresivno, da lahko narekuje tem-
po, kar je uresničil v ringu. Na začet-
ku ga je nekoliko ponesel adrenalin 
profi  dvoboja, začel je z zelo trdimi 
udarci, ki jim tekmec enostavno ni 

REZULTATI 7. KROGA: Kočevje 
– Moškanjci-Gorišnica 22:34, Šker-
janc Jadran Hrpelje-Kozina – Drava 
Ptuj 21:24, Arcont Radgona – Velika 
Nedelja 24:31, Kronos – Radovljica 
35:24.
1. MOŠKANJCI-GORIŠNICA 7 7 0 0 14
2. VELIKA NEDELJA 6 5 0 1 10
3. RADOVLJICA - CERKLJE 6 4 0 2 8
4. AJDOVŠČINA 6 3 1 2 7
5. DRAVA PTUJ 7 3 0 4 6
6. JADRAN HRPELJE - KOZINA 6 2 0 4 4
7. ARCONT RADGONA 5 1 0 4 2
8. KRONOS 6 1 0 5 2
9. KOČEVJE 5 0 1 4 1

Kočevje – Moškanjci-
Gorišnica 22:34 (9:16)

Domačini so držali korak z vodil-
no ekipo lige le do 18. minute (6:7), 
nato so si varovanci trenerja Siniša 
Radujkovića že do odmora priigra-
li visoko prednost sedmih golov. 
V nadaljevanju niso popuščali, do 
najvišje razlike pa so prišli prav ob 

koncu tekme. Nejc Šandor je zabil 
10 golov (5 iz sedemmetrovk), To-
mas Bedrač jih je dodal 8 (1), Žan 
Ozmec pa 7.

Gorišnica tako še naprej nadalju-
je niz neporaženosti, za zdaj so pri 
številki sedem.

Arcont Radgona – 
Velika Nedelja 24:31 
(12:15)

Rokometaši Velike Nedelje so v 
Radencih dolgo lomili odpor doma-
činov, ki so še v 48. minuti zaostajali 
le z golom razlike (23:24). Z delnim 
izidom 0:6 (23:30) so v odličnem za-
ključku vendarle potrdili zmago, ki 
jih ohranja pri vrhu lestvice. 

Na tekmi je bilo skupno dosoje-
nih kar 24(!) sedemmetrovk, devet 
za domačine (8 izkoriščenih) in 15 
za goste (13). Devet jih je pri varo-
vancih trenerja Uroša Krstiča reali-
ziral Jure Lukman. 

Škerjanc Jadran 
Hrpelje-Kozina – Drava 
Ptuj 21:24 (11:13)

Najtežje delo izmed ekip iz Spo-
dnjega Podravja so imeli v tem 
krogu dravaši, ki so igrali v zaledju 
slovenskega primorja v Hrpeljah. 
Na pot so odšli le z deveterico igral-
cev …

Prvi polčas je minil v izenačeni 
igri, nobeni ekipi ni uspelo priigrati 
višje prednosti, le v dveh primerih 
so Ptujčani odšli na +3 (9:12, 10:13). 
Za končni razplet je bil odločilen 
del tekme med 35. do 44. minuto, 
ko so gostje s štirimi zaporednimi 
goli ušli na +6 (13:19). Ta prednost je 
bila dovolj za mirnejše nadaljevanje, 
vse nalete domačinov pa so uspeš-
no odbili, saj razlika ni padla pod tri 
gole. 

Strelsko najbolj razpoložena 
trojica pri dravaših so bili Jan Mlač 
Černe, Gašper Zupanc (oba 7 golov) 
in Marko Žuran (5), s svojimi obram-
bami pa je pomemben delež prispe-
val vratar Domen Škorc. 

JM

Ptuj bo 27. maja gostil prvo tek-
mo letošnje mednarodne atlet-
ske lige Telekom Slovenije, ki ima 
37.000 evrov nagradnega sklada. 
Skupaj bo letos osem prizorišč, 
liga pa se bo končala 17. sep-
tembra v Ljubljani. Lani sta v sku-
pnih seštevkih zmagala Kristjan 
Čeh (Ptuj) in Maruša Mišmaš Zrim-
šek (Mass), ki sta bila nato tudi 
atleta leta pri nas.

Ligo je lani Atletska zveza Slove-
nije (AZS) kljub pandemiji izpeljala v 
celoti, tako kot tudi skoraj vsa pre-
ostala tekmovanja. 

Slovenski rekorder v metu diska 
Kristjan Čeh bo sezono začel prav 
na domačem mitingu na Ptuju. 
»Dobro sem treniral in pričakujem 
dobre nastope, ki jih bom v prvem 
delu sezone opravil na domačih 
tleh, julija na diamantni ligi,« je dejal 
Čeh, ki je 28. februarja na zimskem 
atletskem prvenstvu Slovenije na 
Ptuju disk vrgel 67,51 m, kar je še 
vedno drugi izid sezone na svetu.

Ptuj bo nova postojanka v okro-
vu najmočnejših slovenskih mitin-
gov. Aldo Ino Ilešič, ki je manager 
Čeha in predsednik ptujskega atlet-

skega društva, je dejal, da bodo tuje 
tekmovalce pripeljali v sodelovanju 
z organizatorji tekme v Slovenski 
Bistrici, kjer bo miting že enaindvaj-
setič po vrsti, tokrat 29. maja.

Bistriški miting je bil doslej obi-
čajno prvi večji pri nas, tokrat ne 
bo več med organizatorji Marjana 
Štimca, lani umrlega trenerja in de-
setletja gonilno silo atletike in tudi 
športa v Bistrici. Štimčev memorial 
v suvanju krogle se tako pridružuje 
Stepišnikovemu memorial v metu 
kladiva.

sta

Poraz, remi, zmaga
REZULTATI 14. KROGA: Kety 

Emmi Bistrica – Dravinja 4:1 (3:0), 
Rogaška – Cirkulane 3:0 (1:0), Zreče 
– Koroška Dravograd 0:0, Šampion 
– Videm 1:1 (0:1), Podvinci – Korotan 
Prevalje 2:1 (0:1), Dobrovce – Šmar-
je 2:2 (1:1). 

Liga za prvaka
1. KETY E. BISTRICA 14 12 2 0 46:11 38
2. ROGAŠKA 14 10 2 2 29:11 32
3. CIRKULANE 14 7 3 4 24:12 24
4. DRAVINJA 14 7 3 4 29:25 24
5. DRAVOGRAD 14 6 2 6 25:23 20
6. ZREČE 14 5 3 6 14:27 18

Liga za obstanek
7. ŠAMPION 14 7 1 6 27:28 22
8. PODVINCI 14 6 1 7 27:23 19
9. VIDEM 14 4 2 8 18:29 14
10. KOROTAN PREVALJE 14 4 1 9 17:24 13
11. DOBROVCE 14 2 3 9 19:38 9
12. ŠMARJE 14 2 1 11 16:40 7

Nogometaši iz Slovenske Bistrice 
še naprej odločno korakajo proti 
napredovanju v 2. ligo, tokrat so na 
svojem stadionu prepričljivo ugnali 
sosede iz Slovenskih Konjic. Žan Ko-
vačič in Jaša Martinčič sta za ekipo 
trenerja Simona Dvoršaka dosegla 
po dva zadetka, Martinčič se je s 
14 zadetki na vrhu lestvice strelcev 
izenačil z Galom Grobelnikom (Šam-
pion). 

Zgolj teoretično so dva kroga 
pred koncem sezone v borbi za na-
slov prvaka tudi še igralci iz Roga-
ške Slatine, ki so tokrat prepričljivo 
ugnali Cirkulane. Uvodni gol na tek-
mi je zabil Alen Ploj, nekdanji igralec 
Maribora, Aluminija, Mure, Celja, 
Nafte … Gostje so bili znova precej 
oslabljeni, na klopi so imeli zgolj tri 
igralce, manjkal je tudi prvi strelec 
ekipe Alen Cimerman. 

V ligi za obstanek so Videmčani 
gostovali v Celju pri ekipi Šampiona. 
Na igrišču z umetno travo so doma-
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Uspešen, a stresen večer
Dejan Zavec: »Za mano je dokaj stresen večer v vlogi organizatorja. 

Zavedam se, da je to povsem drugačna zgodba od mojih tekmoval-
nih časov, je pa to vse del nove poti. Je pa večer nedvomno uspešen 
iz tega vidika, da smo nekaj slovenskim boksarjem ponudili možnost 
predstavitve v domačem okolju v profesionalnih okvirih. Veliko naših 
boksarjev si želi odboksati več kot tri runde amaterskega boksa, tukaj 
jim to omogočamo. Jasno pa je, da bomo morali delati na kakovosti, 
samo tako bomo lahko obstali na tem zahtevnem trgu.«

Rokomet � 2. SRL (m)

Trojček zmag

Atletika � Miting na Ptuju

V četrtek na Ptuju začetek mednarodne 
atletske lige, tudi s Kristjanom Čehom Nogomet � 2. SNL vzhod

Boks � Boksarski večer Pro Boxing Zavec

Lep boksarski 
dogodek z manj-
šim spodrsljajem

Foto: Črtomir Goznik

Aljaž Venko je bil v dvoboju z Italijanom Lucom Chianconejem bolj-
ši v uvodnih treh rundah, v četrti mu je sodnik v ringu štel. 

Foto: Črtomir Goznik

Denis Lazar je suvereno opravil s svojim tekmecem, češkim vetera-
nom Martinom Kabrhelom.

čini običajno v prednosti, tokrat pa 
so velik del tekme vodili gostje. V 
vodstvo jih je v 29. minuti popeljal 
Marko Šegula, izenačujoči gol pa je 
dosegel najboljši strelec Celjanov 
Gal Grobelnik v 70. minuti. 

Zadnjo tekmo kroga so odigrali 
Podvinčani, ki so v drugem polča-
su prišli do zmage s preobratom. 

Gostje so prišli v vodstvo v prvem 
napadu na tekmi, ko je zadel nji-
hov najboljši strelec Gregor Trip-
lat. V drugem delu sta za zmago 
domačinov v polno zadela Jernej 
Orovič v 51. in Murat Bajraj v 62. 
minuti. Po močnem strelu slednje-
ga je žoga spolzela med rokami 
gostujočega vratarja v gol – 2:1. V 
zaključku so Korošci lovili remi, a 
ga niso ulovili …

JM
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IZ NOVE 
ŠTEVILKE

ZARUBLJENE VILE
Slovenski milijonarji ostali brez 

luksuznih domovanj

PETA KOLONA
Zakaj medicinske sestre zavračajo cepljenje

JURIJ LEP
Predčasne volitve bodo morda že letos jeseni

TURKI POD KARAVANKAMI
Na gradbišču druge cevi karavanškega predora
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Poslovna in druga sporočila16 torek � 25. maja 2021

Vabljeni na izletVabljeni na izlet

AKCIJSKA CENA: 57,00 EUR po osebi

PONOVNO Z VAMI!

Obisk Muzeja Lojzeta 

Spoznavanje Novega 
mesta z ogledom 

Kettejevega vodnjaka, 

cerkve.

Slastno dolenjsko kosilo 

Obisk Kartuzije Pleterje 

Obisk muzeja na prostem 

Krki, 

(29. maj 2021)((((222222299999... mmmmaaaaajjjjj 2222222000000222222111111)))))
DOLENJSKEbiseribiseri

Poletje 2021 na morju v družbi Radia-Tednika Ptuj 
in skupine ATP

POSTATI NAROČNIK 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA 
SE RESNIČNO SPLAČA!Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na Štajerski 

tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Vsi, ki želite v letošnjem poletju preživeti dan v pravi družbi, bodite naši prijatelji in 
obljubljamo vam čudovite trenutke v Simonovem zalivu pri Izoli.
Vsako soboto od 26. 6. do 21. 8. 2021 vas bomo peljali na nepozaben kopalni dan na 
slovensko morje.
Za vas smo skupaj s skupino ATP pripravili posebna doživetja.
Enodnevna sprostitev na morju bo stala 24,00 EUR, za naročnike Štajerskega tednika 
pa velja nižja cena, 18,00 EUR.

Vabljeni – uživajte poletje z nami!
VVabblljjenii – užžiivajjte polletjje z nami!

Simonov zalivSimonov zaliv

NOVI NAROČNIKI POZOR!
Posebno ponudbo smo pripravili za tiste, ki se boste 

od 14. 5. do 24. 6. 2021 naročili na Štajerski tednik.

Brezplačno boste na morju lahko uživali 

vse poletne sobote (od 26. 6.  do 21. 8. 2021).

Če torej želite 9 sobot brezplačnega in brezskrbnega uživanja na 
morju, postanite novi naročniki Štajerskega tednika.

Vsem tistim, ki boste z nami čez poletje potovali najmanj petkrat, bomo 
v soboto, 28. 8. 2021, podarili dodatni brezplačni kopalni dan v Simon-
ovem zalivu s pogostitvijo, dobro glasbo in druženjem z voditelji in novi-
narji Radia-Tednika Ptuj.

Informacije in rezervacije: 
Skupina ATP, Domino center Ptuj, tel.: 070 244 150.

Cena vključuje: avtobusni prevoz in kopanje.
Odhodi: vsako soboto ob 5.30 iz Ormoža in ob 6.00 iz Ptuja.

Vse dosedanje 

oddaje si 

lahko ogledate 

na FB in YT 

Radia Ptuj
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Zaradi epidemije bo tudi 

letos najstarejši festival 

dobrot izpod pridnih rok 

kmetic in kmetov s po-

mladanskega prestavljen 

na jesenski rok.  

Namesto od 28. do 30. 
maja bo torej tradicional-
na prireditev na Ptuju po-
tekala od 3. do 5. maja. Po 
besedah Slavice Strelec, 
ptujske kmetijske sveto-

valke in članice organi-
zacijskega tima festivala, 
so ocenjevanja izdelkov z 
izjemo tistih iz žit zaklju-
čena. Kot je znano, se ta 
izvajajo ločeno za 16 sku-
pin izdelkov, skupaj jih je 
letos prispelo 980. Kmeti-
je takoj po zaključku oce-
njevanja prejmejo ocene 
svojih izdelkov, da lahko 
nove znake dobrot že ta-

koj uporabijo pri prodaji. Z 
boljšo kakovostjo izdelkov 
in znakom dobrot na njih 
pa jih lahko kmetije tudi 
bolje prodajo.
»Kot je v tem času že obi-
čajno, imamo pri vsem, 
kar se tiče Dobrot, prip-
ravljenih več scenari-
jev, saj ne vemo vnaprej, 
kakšna bo epidemiološka 
slika. Že pri samem oce-
njevanju smo marsikaj 
počeli dvakrat, med dru-
gim tudi na novo obliko-
vali ocenjevalne komisije. 
Zdaj je tudi že bolj jasno, 
a ne še tudi dokončno, ka-

ko bo videti prireditev je-
seni. Razstave ne bo, saj 
tudi izdelkov nismo zbirali. 
Bo pa strokovni program 
in nekaj kulturnega, tudi 
podelitev priznanj je pred-
videna, le da še ne vemo, 
v kakšni obliki jo bomo iz-
vedli: ali bomo zmagoval-
ce zgolj razglasili ali pa jim 
bomo priznanja fizično po-
delili na odru. To bo odvis-
no od trenutne situacije. 
Strokovni del bomo naj-
brž posvetili temi zorjene 
govedine, v načrtu imamo 
še kulinariko na dvorišču. 
Tudi tu imamo pripravlje-

nih več scenarijev,« razla-
ga Strelčeva.
In kakšna je letošnja ka-
kovost prispelih izdelkov? 
»Na splošno primerljiva s 
prejšnjimi sezonami. Se 
pa ponekod pozna vpliv 
lanske letine, ko je bilo 
veliko dežja, zlasti pri ča-
jih, saj je bilo težko nabra-
ti dobre sestavine. Čaji so 
sicer videti enako, le da je 
njihova aromatika slabša. 
Podobno se je zgodilo pri 
oljih, zlasti bučnih. Vsake 
take spremembe oziroma 
vremenska odstopanja se 
odražajo na izdelkih.«

32. Dobrote slovenskih kmetij bodo septembra

Kolofon

Agronavigator – oglasna
priloga Štajerskega tednika
25. maj 2021

Urednik priloge: 

Simona Meznarič

Avtorji prispevkov 

in fotografij:
Senka Dreu, Natalija 
Škrlec, Črtomir Goznik, 
in Marketing družbe 
Radio-Tednik Ptuj

Lektoriranje: 

Lea Skok Vaupotič

Tehnično urejanje:

Patricija Majcen

Trženje: 

Marketing družbe 
Radio-Tednik Ptuj

Foto: SD

Festival Dobrote slovenskih kmetij najbrž še ne bo tako kmalu gostil množic obiskovalcev, kot je bil to običaj v 
preteklosti.
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Živimo v času, ko je vedno bolj 

iskana hrana, za katero vemo, 

kdo jo je pridelal in predelal, 

potrošniki torej vse bolj pose-

gajo po lokalno pridelani hra-

ni. Prav zato imajo dopolnilne 

dejavnosti na kmetijah (DDK) 

velike možnosti razvoja. S tem 

ko jih predelajo v visokokako-

vostne, namreč kmetje dajo 

dodano vrednost svojim pri-

delkom in živalim, nato pa jih 

prodajo ter s tem ustvarijo po-

goje za novo delovno mesto in 

izboljšajo dohodkovni položaj 

kmetije.

Po podatkih ptujskega kmetij-
sko-gozdarskega zavoda, ki s 
svetovalno službo pokriva ob-
močje Ptuja, Ormoža, Lenarta 
in Slovenske Bistrice, je imelo 
konec lanskega leta 473 kme-
tij registrirane dopolnilne de-
javnosti, in sicer na območju 
Ptuja 199, Ormoža 81, Lenarta 
92, Slovenske Bistrice pa 101. 
Če podrobneje pogledamo šte-
vilke za ptujski del, ugotovimo, 
da je največ kmetij z dopolnilni-
mi dejavnostmi v občini Kidriče-
vo, in sicer 35, precej zadaj pa ji 
sledijo občine Videm (28), Ptuj 
(20) in Gorišnica (19). Vse sku-
paj imajo prijavljenih kar 829 
različnih dopolnilnih dejavnosti, 
torej več kot štiri na kmetijo, kar 
močno presega slovensko pov-
prečje, ki pravi, da se na posa-
mezni kmetiji ukvarjajo z dvema 
do tremi dopolnilnimi dejav-
nostmi hkrati. Po besedah Sla-
vice Strelec, ptujske kmetijske 
svetovalke ter koordinatorke za 
kmečko družino in dopolnilne 
dejavnosti, je na Ptujskem med 

rekorderkami po številu regi-
striranih dopolnilnih dejavnosti 
kmetija, ki jih ima na seznamu 
kar 18.  

Deset skupin z 
različnimi pogoji
Pod DDK sodi širok spekter de-
javnosti. Že posameznih sklo-
pov skupin je deset, znotraj teh 
skupin pa je še veliko podsku-
pin s posebnimi pogoji, ki jih 
mora kmet upoštevati. Ena od 
skupin je predelava primarnih 
kmetijskih pridelkov, vanjo pa 
spadajo vse vrste predelav, od 
živil rastlinskega do živil žival-
skega izvora. Kmetje morajo 
pridelati najmanj 50 odstotkov 
količin lastnih surovin, do 50 
odstotkov količin surovin pa 
lahko dokupijo z drugih kmetij.
Pri predelavi gozdnih lesnih sor-
timentov gre za izdelavo lesnih 
briketov in peletov, lesene em-
balaže, enostavnih izdelkov iz 
lesa, žaganega in skobljanega 
lesa ter izdelavo drv ali lesnih 
sekancev iz kupljenih gozdnih 
lesnih sortimentov. Nosilci mo-
rajo zagotavljati najmanj 20 
odstotkov količine potrebnih 
surovin, do 80 odstotkov lah-
ko odkupijo od drugih lastnikov 
gozdov na lokalnem trgu. Pod 
prodajo kmetijskih pridelkov in 
izdelkov s kmetij spada domača 
proizvodnja in predelava, ki jo 
lahko kmet prodaja na kmetiji, 
od vrat do vrat, na tržnicah, sej-
mih in prireditvah ter po pošti 
preko interneta. Prodaja lastnih 
kmetijskih pridelkov in izdelkov 
mora znašati najmanj 30 od-

stotkov celotne prodaje, do 70 
odstotkov količine pa je lahko z 
drugih kmetij. 

Od peke kruha do 
predelave rastlinskih 
odpadkov
Posebno skupino DDK predsta-
vljajo vzreje in predelave vod-
nih organizmov, ena najbolj 
prepoznavnih oblik dopolnilnih 
dejavnosti pa je gotovo turizem 
na kmetiji, kjer sta ločena turi-
zem kot gostinska in negostin-
ska dejavnost. V primeru prve 
mora kmetija zagotavljati naj-
manj 50 odstotkov vrednosti 
lastnih surovin, do 25 odstot-
kov vrednosti surovin lahko ku-
pi na drugih kmetijah in do 25 
odstotkov vrednosti surovin v 
prosti prodaji. Negostinska de-
javnost pa pomeni oddajanje 
površin za piknike, prevoz po-
tnikov, ježo živali, muzeje in te-
matske zbirke, apiturizem … Tu 
so še dejavnosti, ki so povezane 
s tradicionalnimi znanji na kme-
tiji, storitvami oziroma izdelki, s 
katerimi lahko veliko znanj, ki že 
tonejo v pozabo, ohranimo in 
tudi obudimo. V uredbi je naš-
tetih kar 51 različnih dejavnosti, 
ki spadajo v to skupino: od peke 
kruha in potic v krušni peči, ki 
je kurjena na drva, do proizvo-
dnje testenin na tradicionalni 
način. Dopolnilne dejavnosti pa 
so lahko usmerjene tudi v pre-
delavo rastlinskih odpadkov ter 
proizvodnjo in prodajo energije 
iz obnovljivih virov. Tu imamo v 

mislih zbiranje in kompostiranje 
odpadnih organskih snovi ter 
proizvodnjo in prodajo energi-
je iz lesne biomase, gnoja, gno-
jevke ter sončnega, vodnega ali 
vetrnega vira.

Prevladujejo strojne 
storitve
Posebno poglavje DDK pred-
stavljajo storitve s kmetijsko in 
gozdarsko mehanizacijo, ome-
niti je treba še kmetijsko sve-
tovanje in usposabljanje, za 
katerega je lahko zahtevana tu-
di ustrezna izobrazba, kot nova 
dopolnilna dejavnost na kmetiji 
pa je predvideno tudi socialno 
varstvo. Tega so si snovalci za-
mislil kot dnevno obliko bivanja 
ali celodnevno bivanje na kme-
tiji za odrasle in starejše osebe, 
ki niso odvisne od tuje pomoči 
pri opravljanju osnovnih dnev-
nih opravil.
»Podobno kot to velja za celot-
no Slovenijo, je tudi na obmo-
čju ptujske upravne enote daleč 
največ prijavljenih dopolnilnih 
dejavnosti na kmetijah iz naslo-
va strojnih storitev s kmetijsko 
mehanizacijo, kamor spadajo 
tudi pluženje snega in urejanje 
zelenic,« razlaga Slavica Stre-
lec. »Z njimi se je v lanskem letu 
ukvarjalo 98 kmetij. Na 37 kme-
tijah so predelovali olje, na 32 
proizvajali električno energijo, 
na 30 opravljali gozdarske stori-
tve, na 24 so izobraževali, na 23 
prodajali pridelke in izdelke …«

Zdi se zapleteno, a v 
resnici ni
Za opravljanje dopolnilne de-
javnosti na kmetiji je treba upo-
števati zakonske predpise in 
seveda izpolniti zahtevane po-
goje. Nekaj je tudi osnovnih, 
med katerimi je ta, da mora 
imeti kmetija v uporabi najmanj 
hektar primerljivih kmetijskih 
površin, razen če se odloča za 
predelavo medu in čebeljih iz-
delkov, za kar pa potrebuje naj-
manj deset čebeljih družin, ki so 
vpisane v register čebelnjakov.
»Začetki dopolnilnih dejavno-

sti segajo že v konec sedemde-
setih let prejšnjega stoletja, ko 
se je začelo s turističnimi kme-
tijami. Toplakova v Juršincih je 
bila takrat ena prvih. Včasih za-
konodaja ni bila dovolj jasna in 
je bilo stanje sprva precej kao-
tično, stvari so se tudi tedensko 
spreminjale, da so bili ljudje že 
čisto zmešani. Spomnim se, ka-
ko je bil v devetdesetih letih cel 
cirkus, ko je bilo treba na kme-
tiji urediti ustrezne prostore za 
opravljanje DDK, danes pa lah-
ko rečem, da so stvari jasne in 
dorečene. Seveda je vsakogar 
malce strah in ga dajejo po-

AGRONAVIGATOR, oglasna priloga Štajerskega tednika2

Dopolnilne dejavnosti na kmetijah omogočajo dodatni   
Zaslužek omejen na tri oziroma pet 
povprečnih plač
Opravljanje dopolnilne dejavnosti na kmetiji je omejeno z 
višino zaslužka. To pomeni, da letni dohodek vseh dopolnil-
nih dejavnosti, s katerimi se ukvarja kmetija, ne sme prese-
či treh, na območjih z omejenimi možnostmi za kmetijsko 
dejavnost pa petih povprečnih letnih plač na zaposlenega v 
Sloveniji v preteklem letu. Pristojnost preverjanja ima uprav-
na enota, ki ji mora nosilec dopolnilne dejavnosti na kmetiji 
podatke o letnem dohodku za minulo leto sporočiti najka-
sneje do 30. junija.

Za sladke razvade in torto

po naročilu, za vse priložnos�

in dogodke, pokličite 031-572 062

Slavica Strelec: »Dopolnilne dejavnosti na kmetiji omogočajo dodatni 
zaslužek.«

Vina Kotolenko

Goričak 34

2283 Zavrč

040 314 929

Prodaja vina in žganih pijač.

Kmetija Vogrinec - Novak
Danijel Novak
Skorba 56b, Hajdina
02 782 96 71

SVEŽA JAJCA talne reje

BUČNO OLJE štajersko domače

Brigita Hergan nosilka dopolnilne dejavnosti na kmetiji

Šikole 39, 2331 Pragersko
030 390 344, 040 510 814

Bučna in sončnična olja, semena bučnic različnih 
okusov, semena sončnic, bučni namazi in olja za telo 
iz sivke. Nudimo tudi usluge hladnega stiskanja olj.

PETEK GORAZD nosilec dopolnilne dejavnosti na kmetiji,

Gajevci 37A, 
2272 Gorišnica
gorazdpetek@gmail.com

Za dostavo domače mlade govedine 
pokličite 041 240 105.

Vina Zavec

Lancova vas 14a

www.vina-zavec.si

Prodaja vin: sortna bela in rdeča vina 

ter penine.
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misleki, ko se odloča za novo 
dejavnost na kmetiji. Treba je 
zadostiti pogojem, ti se precej 
razlikujejo glede na dejavnost, 
če gre za hrano, upoštevati do-
kaj stroge HACCP-standarde, 
voditi je treba evidence, porav-
nati obveznosti do davkarije … 

V začetku se zdi zapleteno, a v 

resnici ni, kar dokazuje tudi dej-

stvo, da se zanimanje za dopol-
nilne dejavnosti na kmetijah v 
zadnjih letih povečuje,« pravi 
Strelčeva.

Manj papirologije, če 
je nosilec en
Nosilec dopolnilne dejavnosti 
na kmetiji je lahko bodisi no-
silec kmetije ali njen član. Na 
upravni enoti si mora pridobi-
ti dovoljenje za opravljanje, ta 

nato podatke vpiše v Register 
kmetijskih gospodarstev in v re-
gister za javnopravne evidence 
in storitve (AJPES). Potem se 
mora nosilec oglasiti še na fi-
nančni upravi in se odločiti, na 
kakšen način bo ugotavljal dav-
čno osnovo. »Tako kot samos-
tojni podjetnik ima tudi on dve 
možnosti, in sicer se lahko od-
loči za obdavčitev na osnovi de-
janskih prihodkov in normiranih 

odhodkov ali pa za obdavčitev 
na podlagi dejanskih prihodkov 
in dejanskih odhodkov. Od tega 
je nato odvisno še, ali bo potre-
boval redne računovodske stori-
tve ali pa bo servis najel samo 
za bilance in zaključni račun, si-
cer pa bo papirje vodil sam. Za 
poslovanje z gotovino potrebu-
je davčno blagajno, saj mora 
izdajati davčno potrjene raču-
ne. Lahko uporablja tudi vezano 
knjigo računov, ki pa jih mora 
nato še davčno potrditi.«

V okviru dopolnilne dejavno-
sti na kmetiji lahko poleg nosil-
ca delajo družinski člani in tudi 
druge osebe, a s slednjimi le, če 
ima z njimi urejene delovne od-
nose. Strelčeva dodaja, da se 
kmetiji najbolj splača, če je no-
silec vseh dopolnilnih dejavno-
sti ena oseba, ne glede na to, ali 
jo tudi dejansko opravlja. »Tako 
je najmanj dela s papirologijo, 
saj bi bilo v primeru več nosil-
cev posameznih DDK treba lo-
čeno voditi evidence.«

AGRONAVIGATOR, oglasna priloga Štajerskega tednika 3

 zaslužek, registriranih lahko imajo več dejavnosti

Ivan in Darinka Toplak
Kukava 63, 2256 Juršinci
031-249-717

Torte za vse priložnosti, piškoti, kremno pecivo, 
cakepops, sladice v kozarcu, potice, slano 

pecivo in ostale sladke dobrote.

Herbersteinova klet
Juršinci 24
2256 Juršinci
031 614 802

Degustacije, prodaja vina - buteljčna vina 
in zvrst.

Pri Lenartovih na Mestnem Vrhu se je dopolnilna dejavnost – prodaja mleka v lastnem mlekomatu – odlično obnesla, zato so se lani odločili za novo 
DDK, in sicer sirarno, razmišljajo pa tudi o zorilnici sirov.

Dominik Lenart nosilec dopolnilne dejavnosti na kmetiji

Mestni vrh 12, Ptuj
070-700-414

Jogurti različnih okusov, mehki sir, skuta, skutne 
kroglice v sončničnem olju z zelišči ali čilijem, ter 

ostali mlečni izdelki. Na kmetiji imajo tudi Mlekomat.
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031 20 90 60

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.

Nakup novega traktorja je ra-
cionalna, a tudi emotivna od-
ločitev. Ali na kmetijskem 
gospodarstvu res potrebuje-
mo večjo zmogljivost ali pa pri 
gre pri nakupu novega še za kaj 
drugega, manj racionalnega? 
Slednje se lahko izkaže za zelo 
drago. Cene novih traktorjev so 
zelo visoke, a nudijo tudi veliko 
tehnike. 
Marjan Dolenšek iz KGZS – Za-
vod Ljubljana pojasni, da so 
stroški nakupa rabljenega trak-
torja nižji, ampak to pogosto ni 
najugodnejša rešitev. V Slove-
niji se, odvisno od letine, letno 
kupi od 1.100 do 1.500 novih 
traktorjev, vsaj toliko pa zame-

nja lastnika tudi rabljenih. »Trak-
tor bi moral denar za svoj nakup 
zaslužiti na polju, zato je v prvi 
vrsti odločilno, ali bomo lahko 
z uporabo traktorja pokrili nje-
gove stroške, ali imamo takšen 
obseg dela ali pa bomo traktor 
plačevali z dohodki izven kme-
tijstva ali na račun slabšega 
standarda družine. Oz. z drugi-
mi besedami, ali nov traktor na 
kmetiji sploh potrebujemo? Je 
stari toliko izrabljen, da ga je 
treba zamenjati? Bomo pove-
čali obseg proizvodnje in potre-
bujemo večji traktor? Ali pa ima 
gospodarstvo dobre prihodke, 
dobro likvidnost, je sosed ku-
pil nov traktor? Tudi to lahko 

prevlada pri odločitvi,« pojasni 
in doda, da je morda samo še 
pri psih paleta velikosti in last-
nosti pri eni vrsti (od čivave do 
bernskega planšarja) tako velika 
kot pri traktorjih. Od japonskih 
malčkov z močjo okoli 20 ko-
njev za obdelavo malih riževih 
polj, ki jih rabljene v Evropo (tu-
di k nam) vozijo v kontejnerjih 
in prodajajo bolj za hobi upora-
bo, pa do velikih, 500-konjskih 
goril, ki obdelujejo velika polja, 
tudi pri nas v ravninskih prede-
lih. »Velikost traktorja mora biti 
v sorazmerju z velikostjo kme-

tijskega gospodarstva in veli-
kostjo priključnih strojev, ki jih 
potrebujemo za obdelavo pride-
lovalnih površin. Le tako bomo 
v razpoložljivem času optimal-
no obdelali tla, posejali, pospra-
vili pridelke. Posebej, ko se 
odločamo za nakup močnejše-
ga traktorja od dosedanjega, je 
treba razmisliti, ali bomo z no-
vim traktorjem lahko uporablja-
li obstoječe priključne stroje ali 
pa nas v naslednjih letih (zaradi 
večjega traktorja) čaka menja-
va številnih priključnih strojev,« 
razloži Dolenšek. Pravilo je, ne 

izjema, da je novi traktor ne le 
močnejši, pač pa tudi udobnej-
ši od starega in tudi če stari še 
ostane na kmetiji, z novim de-
lamo več in več. Večji traktorji 
imajo praviloma tudi višji nivo 
tehničnih lastnosti, saj njihova 
cena to prenese. Pri manjših pa 
je razlika med boljšo tehniko in 
večjim udobjem na eni strani in 
višjo ceno na drugi strani še iz-
razitejša, zato pri manjših trak-
torjih kupci praviloma varčujejo 
na lastnem udobju in dolgoroč-
no tudi zdravju. Zato je zelo 
na mestu razmislek, ali traktor 

sploh kupiti ali za nekatera dela 
raje najeti storitve drugih.
Za ravninska območja je poe-
nostavljeno povedano prime-
ren vsak traktor, tu je odločilna 
izbira velikosti traktorja glede 
na velikost gospodarstva oz. 
katera dela bomo opravlja-
li in v kakšnem obsegu, katere 
priključne stroje bomo uporab-
ljali. V hribovitih, strmih obmo-
čjih pa so odločilne lastnosti, 
ki bodo omogočale učinkovito 
in istočasno varno delo na na-
gibih. Kot doda Marjan Dolen-
šek, mora imeti traktor dovolj 
nizko težišče, dovolj širok kolo-
tek, dobro oprijemanje na pod-
lago, da ne zdrsne ali se prevrne 
na nagibu, in tudi dovolj veliko 
moč, da premaga strmine. Indu-
strija, posebej iz alpskih dežel, 
ponuja specializirane gorske 
traktorje, ki so namenjeni pred-
vsem za spravilo krme s travinja 
in zelo drag. Pri nas jih lahko ku-
pijo le redki. Tako se večinoma 
tudi na nagibih uporabljajo po-
dobni traktorji kot na ravninah, 
a je zato pri delu potrebna še 
večja previdnost.

Dobro je razmisliti, ali nov traktor res potrebujemo

O izbiri traktorskih pnevmatik 
Pnevmatike so stik traktorja s tlemi in preko njih traktor rea-
lizira svojo vlečno silo in od pnevmatik je pogosto odvisno, 
koliko moči traktorja se bo na koncu pretvorilo v koristno 
delo. Tu imata največjo vlogo obrabljenost pnevmatik in iz-
bira pravilnega zračnega tlaka in šele v drugi vrsti, ali je ta 
pnevmatika radialna. Te imajo prednost pred diagonalnimi 
v mehkejših bokih in s tem boljšem oprijemanju podlage, 
udobnejši vožnji, so bolj občutljive na bočne poškodbe. So-
dobni, posebej večji traktorji so na voljo le z radialnimi pnev-
matikami, diagonalne izberemo npr. za delo v gozdu. Pri 
manjših traktorjih so diagonalne pnevmatike praviloma na 
voljo za doplačilo, saj je tako cena osnovne izvedbe traktorja 
nekaj nižja. Sicer pa je pri nakupu pomembna izbira velikos-
ti pnevmatik, predvsem njihove širine. Proizvajalec določi, 
katere mere pnevmatik so mogoče za določen traktor, saj 
morajo le-te biti usklajene s celotno zasnovo traktorja, med 
razpoložljivimi pa je najbolje izbrati tiste, ki naj jih, glede na 
naše površine in predvidena dela, priporoči izkušen trgovec.

AGRONAVIGATOR, oglasna priloga Štajerskega tednika
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Začetki Kmetijstva Polanec se-
gajo v leto 1989, ko se je Franc 
Planinšek odločil, da ne bo več 
kmetijski pospeševalec, ampak 
bo ustanovil svojo zadrugo, ki 
bo kmetom ponujala, kar so v 
tistem začetnem tranzicijskem 
obdobju najbolj potrebovali.
Z zadrugo potem sicer ni bilo 
nič, saj je bila pot do nje biro-
kratsko preveč zapletena, zato 
je v vasi Pleterje v občini Kidri-
čevo nastalo podjetje Kmetij-
stvo Polanec. 
Kot številni start-upi je tudi Pla-
ninšek svojo poslovno pot za-
čel v domači garaži. »Z ženo 
sva se celo odrekla spalnici in si 
v njej uredila pisarno,« se spo-

minja. »Vse je bilo improvizira-
no in po domače, ljudje so me 
klicali: »Zrihtaj to, rabim ono.« 
Tako smo ugotovili potrebe in 
res 'zrihtali' pravo ponudbo. Za-
čeli smo sodelovati s številnimi 
proizvajalci kmetijske mehani-
zacije, med njimi je veliko slo-
venskih, prodaji novih strojev 
pa smo dodali tudi rabljene. In 
posel je stekel.«
Prostori na domači kmetiji v Ple-
terjah, Planinšek se namreč še 
zmeraj ukvarja tudi z živinore-
jo, čeprav ga zadnje čase vse 
bolj razbremenjuje sin, so kma-
lu postali pretesni, zato so se še 
pred iztekom starega tisočletja 
širili v Kidričevo. Tam so odprli 
poslovno enoto Agroles Kidriče-

vo, poleg kmetijske mehaniza-
cije pa ponujajo tudi gradbeni 
material. »Imamo zelo zveste 
stalne kupce, nove pa večino-
ma pridobivamo preko ustnih 
priporočil. Veliko jih prihaja iz 
Prekmurja ter tudi s Hrvaške in 
Avstrije.«

Vroče žemljice se 
spreminjajo 
Na vprašanje, kaj bi lahko iz-
postavil kot prodajni artikel šte-
vilka ena, Planinšek odgovarja, 
da so se ti v treh desetletjih 
obstoja podjetja spreminjali. »V 
poslu je danes nekaj 'in', jutri 
pa že ne več, zato se moraš ne-
nehno prilagajati novim razme-
ram na trgu. Tako smo nekoč 
traktorske prikolice iz Makedo-
nije prodajali kot vroče žemlji-
ce, danes tega ni več, upada 
število malih kmetov, zato smo 
morali poiskati nove poti in se 
preusmerili. V tem trenutku so 
prodajni hit poljske škropilnice, 
ki so zelo kakovostne, a hkra-
ti od 40 do 50 % cenejše od 
konkurence. Omeniti moram še 
stroje za predsetveno obdelavo, 
ki gredo prav tako dobro v pro-
met, naša stalnica pa so že ome-
njeni rabljeni stroji in vozila, kjer 
pa se moramo bolj zanašati na 
domači trg in Hrvaško, saj jih v 
Bosno in Makedonijo ne proda-
mo več toliko kot pretekla leta, 
in to iz preprostega razloga, ker 
tam ni več denarja.«

5

Kmetijstvo Polanec že 30 let 
prodaja kmetijsko mehanizacijo 

Franc Planinšek: »V poslu je danes nekaj ‘in’, jutri pa že ne več, zato se 
moraš nenehno prilagajati novim razmeram na trgu.«

Kako in kdaj do državnega sofi nanciranja pri nakupu 
mehanizacije
Na Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je v tem letu predvidena objava nasled-
njih javnih razpisov:
-javni razpis za naložbe gorskih kmetij, predvidoma v višini 8 milijonov evrov, predmet podpo-
re bo med drugim tudi nakup specialne kmetijske mehanizacije, ki je namenjena kmetovanju 
na gorskih območjih (npr. kmetijski traktorji s pogonom na štiri kolesa, traktorji goseničarji, oz-
kokolotečni sadjarski ali vinogradniški traktorji ipd.). Nakup te mehanizacije bo možen kot indi-
vidualna naložba, kar pomeni, da se ne preverja njena racionalna raba;
-javni razpis za naložbe ekoloških kmetij, predvidoma v višini 6 milijonov evrov, predmet pod-
pore bo med drugim tudi nakup specialne kmetijske mehanizacije, ki je namenjena izvajanju 
ekološke pridelave. Nakup te mehanizacije bo možen kot individualna naložba, kar pomeni, da 
se ne preverja njena racionalna raba;
-javni razpis za zmanjšanje toplogrednih plinov in amonijaka iz kmetijstva, predvidoma v vi-
šini približno 23 milijonov evrov, predmet podpore bo med drugim tudi nakup specialne kme-
tijske mehanizacije, ki prispeva k zmanjšanju toplogrednih plinov. Nakup te mehanizacije bo 
možen kot individualna naložba, kar pomeni, da se ne preverja njena racionalna raba;
-javni razpis za nakup kmetijske mehanizacije, ki je namenjena spravilu rastlinskih pridel-
kov, predvidoma v višini 7 milijonov evrov. Nakup te mehanizacije bo možen samo kot ko-
lektivna naložba, kar pomeni, da se preverja njena racionalna raba. Za spravilo žit, koruze in 
krompirja mora imeti upravičenec v uporabi najmanj 100 ha primerljivih kmetijskih površin ozi-
roma najmanj 100 ha PKP za vsak pogonski stroj, pri čemer lahko nabavi največ tri pogonske 
stroje v okviru vloge na javni razpis. Pri ostali kmetijski mehanizaciji pa je pogoj, da ima upravi-
čenec v uporabi najmanj 40 ha PKP oziroma 40 ha PKP za vsak pogonski stroj, pri čemer lah-
ko nabavi največ 3 pogonske stroje v okviru vloge na javni razpis. Navedeni zneski in pogoji za 
posamezen javni razpis so okvirni in se lahko spremenijo. 

AGRONAVIGATOR, oglasna priloga Štajerskega tednika
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
SudokuSudoku �� Sudoku Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka Tednikova nagradna razrezanka �� Kaj je na fotografiji?Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

(velja za teden od 25. do 31. maja 2021)
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� ��� €€ �

Bik �� �� €€ ���

Dvojcka � ��� € ��

Rak ��� �� € ���

Lev �� ��� €€ �

Devica � �� €€€ ��

Tehtnica ��� � €€ ���

Škorpijon �� ��� €€€ �

Strelec � �� €€€ ��

Kozorog ��� �� €€ �

Vodnar �� � €€ ���

Ribi ��� �� € ���

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

Foto: ČG

5 1 7

6 8 5 2

4 7

7 9 3 6

8 6 4 3

3 7

1 3 6 2

9 2 4

Naj vam za začetek naštejem 
nekaj zemljepisnih (gorsko-
naselbinskih) imen: Peč – Triglav 
– Možic – Porezen – Blegoš – med 
Davčo in Novaki – Hotedrščica – 
Planina – Javorniki nad Cerknico 
– Biška gora – Snežnik – Kastav 
– vzhodno od Matulj. Vam to 
naštevanje kaj povedo? Nekaterim 
da. Tako je po prvi svetovni vojni 
potekala meja med Slovenijo 
(Jugoslavijo) in Italijo. (Imena 
sem navedel po spominu, pa 
čeprav bo kmalu minilo že 
skoraj pol stoletja, odkar smo 
jih morali vedeti pri pouku 
zgodovine v gimnaziji. VSI 
smo jih morali povedati svoji 
strogi profesorici, neizprosna 
je bila. In prav je tako!)

Precejšen kos Slovenije je 
Italija dobila kot nagrado za svoje 
sodelovanje v prvi svetovni vojni. 
Za naše Primorce so bila to grenka 
leta. Leta, ki si jih nihče več ne želi.

Na to sem se spomnil te dni, ko 

sem poslušal o tem, da poteka 
kolesarska dirka Giro d‘Italia 
(dirka po Italiji). A letos tudi v 

Novi Gorici in po Goriških 
brdih. Po slovenskih krajih. 
Pa čeprav je to ‚dirka po 

Italiji‘. Ali hoče kdo tam 
obujati nostalgične spomine na 
obdobje italijanske okupacije? 
O, s kakim ponosom nekateri 
po vseh medijih razlagajo, da 
bo italijanska za nekaj ur tudi 
Slovenija. Trikrat se bodo 

udeleženci italijanske dirke 
krožno popeljali skozi 

naselja Vipolže, 
Gornje Cerovo, 
Hum, Gonjače, 
Šmartno, 
Dobrovo in 

Medana in seveda 
bo vsem – tekmovalcem in 

gledalcem po televiziji 
– jasno, da so v 
Sloveniji. In mi naj 
bi bili ponosni, da 

smemo nekaj ur znova biti del 
italijanskega športa?!

Predstavljajte si, da na obali 
organizirajo plavalni maraton 
in mu dajo zveneče ime Po 
slovenskem morju. Plavali bi 
od Portoroža do Savudrije, 
tam naredili tri kroge okrog 
kake (hrvaške) boje in se 
vrnili v Portorož. Hrvatje bi 
bili gotovo navdušeni, ker 
smo Savudrijo proglasili za 
slovensko morje.

Lahko morda v kratkem 
pričakujemo Steiermark Race? 
Z začetkom v Grazu in ciljem 
v Pettauu? Kjer bi tekmovalce 
pozdravili ‚-sch‘ prijatelji 
in somišljeniki tistih, ki so 
spomenik ‚vodji banditov‘ 
preselili iz središča mesta ...

Drugi narodi pač imajo 
svoj ponos, Slovenci pa smo 
srečni, če smo nekogaršnja 
‚kolonija‘ ...

Vaš Peppino/Sepperl 
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Za šankom

Kje si, (slovenski) ponos?Kje si, (slovenski) ponos?

Da boste lažje ugotovili, vzemite v roke 
škarjice, razrežite fotografi jo po črtah in 
nato na novo sestavite kvadratke ter jih 
nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko s svoji-
mi podatki pošljite na naslov Radio-Tednik, 
d. o. o., Osojnikova 3, 2250 Ptuj, do pone-
deljka, 31. maja. Lahko jo tudi fotografi rate 
(skupaj s kupončkom z izpolnjenimi oseb-
nimi podatki) in jo pošljete na elektronski 
naslov: tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika praktične nagrade, ki jo podarja 
Radio-Tednik Ptuj.

Zdaj pa veselo na delo!
Srečna izžrebanka Tednikove nagradne razrezanke je:  Žana Murko, Ptuj
Nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Industrija srečanj, ki združuje kongresni, sejemski in prireditveni sek-
tor, v Sloveniji pa neposredno zaposluje 15.000 ljudi, posredno pa še 
vsaj 20.000 kreativcev, je lani bila težko bitko za preživetje. Kot kaže, 
se epidemiološka situacija le obrača na bolje, zato se tudi v Pomur-
skem sejmu optimistično pripravljajo na 59. Mednarodni kmetijsko-ži-
vilski sejem Agra, ki bo potekal v Gornji Radgoni od 21. do 26. avgusta.

Uvod v kakovost, ki jo bo predstavil sejem, bodo mednarodna oce-
njevanja kakovosti mesa in mesnih izdelkov, mleka in mlečnih izdelkov, 
sokov, brezalkoholnih pijač in embaliranih vod, sledilo bo odprto dr-
žavno ocenjevanje vin Vino Slovenija Gornja Radgona, medenih pijač, 
medu in tik pred sejmom še 40. mednarodno ocenjevanje kmetijske 
mehanizacije in opreme.

Država partnerica tokrat Francija
Ker je letos mednarodno leto sadja in zelenjave, mu bo posvečena 

tudi Agra. »Razen tega bodo strokovni in poslovni poudarki sejemske-
ga dogajanja na inovacijah in digitalizaciji, ekološkem kmetijstvu, hrani 
iz naše bližine, prehranski varnosti, krepitvi podeželskih območij ter na 
gozdu in lesu, ki sta naše pomembno bogastvo. Usmeritve za kmetij-
stvo v prihodnosti bo sejem prikazal s skrbjo za okolje, ohranjanjem čis-
tih vodnih virov in biotske raznovrstnosti ter z ukrepi za preprečevanje 
podnebnih sprememb,« razlaga projektni vodja Miran Mate in dodaja, 
da bo posebna pozornost namenjena tudi predstavitvi Slovenije kot 
Evropske gastronomske regije 2021.

Država partnerica bo tokrat Francija, ki bo za Slovenijo prevzela pred-
sedovanje svetu EU v prvi polovici leta 2022. Na sejmu bo predstavila 
svojo živilskopredelovalno industrijo, inštitucije, znanstvene raziskave s 
področja kmetijstva in živilstva ter francoski zadružni sistem. 

Poleg tradicionalnih razstav pa bodo letos na sejmu predstavili 
gozdno-parkovni nasad, sejemsko učno gozdno pot in poligon Zeleni 
dragulji narave. Novost bo tudi vzorčni čebelnjak.

SD

Gornja Radgona � Optimistične priprave 

Letošnja Agra od 21. do 26. avgusta
V Pomurskem sejmu po težkem letu, ki je za njimi, verjamejo, 
da jim bo letos uspelo izpeljati načrtovane sejme. In to ne v 
virtualni, ampak resnični verziji.

Foto: SD

Med poudarki dogajanja na letošnji Agri bodo inovacije in digitalizacija.
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Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Dani-
lo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

KUPIM traktor in nekaj traktorskih prik-
ljučkov – za razširitev domačega okolja. 
Tel. 041 529 684 

PRODAM odojke, 28–30kg, cena za kg 
je 2,5 €, in prašiče, 350 kg, na tel. 051 
240 579.

. 

Oddaja bo v sredo, 26. maja, 
ob 18. uri na Radiu Ptuj, 

Ni besed, ki bi nas potolažile v 
samotnih nočeh, 
ni solz, ki bi oprale bolečino iz
naših src ...
So le dragoceni spomini, ki nas
učijo živeti naprej.

SPOMIN
Danes, 25. 5. 2021, mineva pet let, odkar nas je zapustil dragi par-
tner, oče, očim, tast, dedek, pradedek, brat in stric

Stanislav Cafuta
IZ MAJSKEGA VRHA 47

Hvala vsem, ki z lepo mislijo in prižigom svečke postojite ob nje-
govem grobu.

Žalujoči: tvoji najdražji

Ni res, da je odšla – nikoli ne bo!
Ujeta je v naša srca,
z najlepšimi spomini,
bo vsak naš korak spremljala v tišini.

OSMRTNICA
Sporočamo žalostno vest, da nas je v 84. letu 
zapustila naša draga žena, mama, stara mama, prababica in sestra

Angela Lozinšek
rojena Ivančič

IZ TURŠKEGA VRHA 61

Od nje se bomo poslovili v družinskem krogu v torek, 25. maja 
2021, ob 13. uri na pokopališču v Zavrču. Pokojnica bo pripeljana v 
vežico na dan pogreba ob 11. uri.

Njeni najdražji

Vse na svetu mine,
vse se spremeni,
le spomin ostaja
in naprej živi …

OSMRTNICA

V 93. letu nas je zapustila naša draga mama, 
babica, prababica in tašča

Matilda Horvat
IZ ULICE 5. PREKOMORSKE 17 PTUJ

Od nje se bomo poslovili v soboto, 29. maja, ob 12. uri na ptujskem 
pokopališču. 

Žara bo v vežico položena na dan pogreba ob 11. uri.

Žalujoči: hčerke Silva, Nada in Dragica z družinami

Marija Dajnko, roj. Brezar, Kidričevo, Proletarska ul. 8, roj. 1936 – umrla 11.maja 2021; Dragica Jurjaševič, roj. 
Borko, Središče ob Dravi, Trška ul. 17, roj. 1923 – umrla 12. maja 2021; Stanislav Gomboc, Ptuj, Jadranska ul. 
1, roj. 1948 – umrl 12. maja 2021; Janez Kandrič, Cvetkovci 72, roj. 1937 – umrl 13. maja 2021; Marija Golob, 
roj. Ferk, Ptuj, Zagrebška c. 99, roj. 1946 – umrla 13. maja 2021; Neža Visenjak, roj. Meznarič, Bukovci 106, roj. 
1941 – umrla 13. maja 2021; Franc Bratušek, Muretinci 11, roj. 1941 – umrl 16. maja 2021; Egon Kavčič, Pod-
vinci 131, roj. 1963 – umrl 15. maja 2021; Jožefa Hrženjak, roj. Cep, Ptuj, Rogozniška c. 23, roj. 1932 – umrla 
18. maja 2021; Dejan Jus, Zgornja Sveča 7, roj. 1984 – umrl 17. maja 2021; Stanislav Bosilj, Turški Vrh 98, roj. 
1939 – umrl 18. maja 2021; Franc Kogoj, Mezgovci ob Pesnici 54, roj. 1952 – umrl 18. maja 2021; Miran Kokol, 
Nova vas pri Markovcih 13, roj. 1953 – umrl 19. maja 2021; Anton Kump, Stražgonjca 51, roj. 1950 – umrl 19. 
maja 2021; Tereija Bac, roj. Podgorelec, Hum pri Ormožu 57, roj. 1933 – umrla 19. maja 2021; Alojzija Balažič, 
roj. Petek, Litmerk 23, roj. 1932 – umrla 19. maja 2021; Janez Moravec, Senešci 64a, roj. 1958 – umrl 20. maja 
2021; Viktor Pevec, Ormož, Ul. Dr. Kovača 1, roj. 1941 – umrl 20. maja 2021.

Umrli so 
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Čoln za delo policije na celinskih 
vodah hranijo na Policijski postaji 
(PP) Ptuj, za njegov nakup so na-
menili 65.000 evrov. Dolžina čolna 
je 5,2 metra, ima vodoodporni trup 
iz aluminija in napihljive zračne ko-
more. Opremljen je z Yamahinim 
motorjem moči 83 kW, kar znese 
približno 115 konjskih moči. Gre za 
»robustno« izvedbo, zaradi česar 
je čoln stabilen in primeren za zah-
tevnejše pogoje dela na celinskih 
vodah. Registriran je tudi za upora-
bo na morju, vendar se prvenstveno 
uporablja za celinske vode, pred-
vsem na Dravi in na Ptujskem jezeru.

Čeprav so policisti čoln za delo 
na celinskih vodah dobili šele v 
letu 2016, so naloge na Ptujskem 
jezeru izvajali od leta 2011. Takrat 
so si čoln izposojali od mariborske 
izpostave uprave za zaščito in re-
ševanje. Lastni čoln za delo na ce-
linskih vodah je bil za Policijo velika 

pridobitev, so povedali na Policijski 
upravi (PU) Maribor in dodali: „Po-
licijski čoln se je največkrat upora-
bljal na območju PP Ptuj, kjer je tudi 
stacioniran, in sicer na plovnem 
območju Ptujskega jezera in delu 
reke Drave. Vsako leto se je policij-

ski čoln uporabljal tudi na območju 
drugih policijskih postaj, policisti 
PP Maribor so ga koristili za delo na 
Dravi in Brestrniškem jezeru, poli-
cisti PU Ljubljana pa za nadzor na 
Ljubljanici. Policijski čoln smo naj-
večkrat uporabljali za nadzor nad 

plovbo na reki Dravi in Ptujskem 
jezeru – za ugotavljanje zakonitosti 
plovbe na tem območju. Čoln se je 
uporabljal tudi pri iskanju pogreša-
nih oseb in varovanju javnih prire-
ditev, ki so potekale na oziroma ob 
celinskih vodah.“

Kršitve: za krmilom 
čolna kar brez izpita

Nadzor s čolnom na Ptujskem 
jezeru so policisti opravljali pred-
vsem ob koncih tednov, ko je 
bilo na reki največ plovil. Pred 
vsako plovbno sezono policisti 
skupaj z drugimi inšpekcijskimi 
službami izvedejo koordiniran 
nadzor, vsak iz svojega delov-
nega področja. „V času izvajanja 
nadzorov na Dravi in Ptujskem je-
zeru smo ugotovili največ kršitev 
po Zakonu o celinskih vodah, ker 
voditelji čolnov niso imeli opra-
vljenega izpita za čoln (potrdila 
o opravljenem preizkusu znanja 
za upravljanje čolna ali potrdila 
o usposobljenosti za voditelja 
čolna),“ so o najpogosteje ugo-
tovljenih kršitvah med plovbo na 
ptujskem koncu povedali možje 
v modrem.

In kaj svetujejo voditeljem čol-
nov za varno plovbo? „Da v času 
plovbe ne uživajo alkoholnih 
pijač in prepovedanih substanc, 
upoštevajo zakonodajo, predpi-
sano hitrost plovbe in dovoljeno 
območje za plovbo, s svojim plo-
vilom ne smejo ogrožati varnos-
ti drugih plovil ter drugih ljudi v 
ali na vodi, poskrbeti pa morajo 
tudi, da so rešilni jopiči shranjeni 
na priročnem mestu.“

MZ

Danes bo spremenljivo do pre-
težno oblačno. Predvsem v not-
ranjosti Slovenije se bodo še 
pojavljale krajevne padavine, 
predvsem plohe. Jutranje tem-
perature bodo od 8 do 14, naj-
višje dnevne od 15 do 22 °C.
OBETI: V sredo bo povečini 
sončno, zjutraj bo ponekod po 
nižinah kratkotrajna megla.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Rojstva: Marija Bele, Grliče 35, Podplat- deklica 
Ema; Kimi Farkaš – deček Gal; Katja Zupanič – 
deklica Maša; Tjaša Murko – deklica Neža; Urška 
Skela – deklica Tjaša; Iva Unger – Nikolaj; Sabina 
Brunček – deklica Alina

Ptuj, Markovci � Pet let po splovitvi policijskega čolna

V vodi je bil v štirih letih 41-krat
Policija je pred petimi leti na Ptujskem jezeru splovila čoln, ki je namenjen delu policistov na celinskih vodah. Od pozne jeseni 2016, ko so ga prvič spustili v vodo, so ga možje v modrem 
uporabili 41-krat. V letih 2017 in 18 so z njim pluli skupno 30-krat, predlani in lani le 11-krat.

Foto: ČG

18. novembra 2016 je policijski čoln z imenom Piton prvič zaplul po Ptujskem jezeru. Na dogodku se je zbralo kar 
nekaj policijskih šefov na čelu s tedanjim generalnim direktorjem Policije Marjanom Fankom.

Kakor je vreme Urbana (25.), 
tako bo tudi malga srpana.

„Pri pregledu čebel v dveh pa-
njih na Panorami sem ugotovil, 
da nimajo nobenih zalog, da jih 
bo treba krmiti, ker ni naravne 
paše. Če jim ne bom prinesel ne-
kaj hrane, sladkorno raztopino, 
je vprašanje, ali bodo preživele. 
Brez hrane so ostale, ker ni bilo 
spomladanskega cvetja, zmrzal 

je pobrala cvetlično pašo. V tem 
času bi morala cveteti akacija, ki 
obilno medi, a tudi te ni. Za lani 
smo rekli, da je bila medena le-
tina podpovprečna. Za letošnjo 
pa lahko že sedaj rečemo, da bo 
katastrofalno. Če bi bila letina 
normalna, bi lahko točili od 15 do 
20 kg medu na panj. Lipa ima lepe 

nastavke cvetov, če bo ugodnejše 
vreme, se nekaj paše lahko nade-
jamo. Tudi za konstanjev med je 
nekaj možnosti, drugega pa letos 
ne bo,“ je ob pregledu panjev na 
Panorami povedal predsednik 
Čebelarskega društva Ptuj Janez 
Vertič. Kljub tem, da imamo v 
Sloveniji zelo razvito in razvejano 

čebelarstvo, skoraj vse, ker cveti, 
medi, poberejo čebele, je to pre-
malo, da bi pokrili vse potrebe. 
Letošnji uvoz pa bo zaradi kata-
strofalnih razmer še toliko večji. 
Trenutno Slovenec zaužije letno 
manj kot dva kilograma medu.

Na Panorami bodo 
zasejali rastline, ki so 
rastle in cvetele nekoč

„Vsaka najmanjša stvar lahko 
izboljša stanje. Tako tudi območja 
s cvetočimi rastlinami, na katerih 
se v tem trenutku ne izvaja košnja, 
da imajo čebele pašo. Tudi 20. maj, 
svetovni dan čebel, lahko prispe-
va k večjemu osveščanju ljudi o 
pomenu čebel, da spoznavamo, 
da na svetu nismo sami, da smo 
zelo soodvisni. Za skoraj polovico 
svetovne hrane se imamo zahvaliti 
samo opraševalcem, ker drugače 
tega ne bi bilo. Od 3. do 6. junija 
bomo na Mestnem trgu na Ptuju 

postavili čebelji paviljon s prodajo 
izdelkov. Predstavili pa bomo tudi 
življenje čebelje družine, upora-
bo čebeljih pridelkov, vse, kar je 
v zvezi z opraševalci in naravo. 
Na območju Panorame, okrog 
panjev, bo zrastel medoviti gaj za 
opraševalce. Travnik bomo zasejali 

z rastlinami, ki so včasih rastle in 
cvetele na travnikih. Postaviti pa 
želimo tudi eksperimentalni arhe-
ološki čebelnjak za čebelarjenje v 
rimski dobi,“ pa je dejavnosti za 
večje osveščanje o pomenu čebel 
za življenje predstavil Janez Vertič. 

MG

Podravje � Čebelarji letos svojemu pozdravu dodajajo gasilskega: Na pomoč

Katastrofalno leto za čebele in čebelarstvo
Ob letošnjem 20. maju, svetovnem dnevu čebel, še bolj velja, da čebele brez čebelarjev enostavno ne bi preživele. Čebelarji pa letos svoj pozdrav 'Naj medi' dopolnjujejo z gasilskim pozdravom 
'Na pomoč', in sicer dvakrat na pomoč. Za čebele bodo poskrbeli sami, od države pa pričakujejo konkretno pomoč, da bodo lahko v teh nemogočih vremenskih razmerah (za čebele) vzdrževali 
čebele in zagotavljali njihov obstoj ter da bodo tisti, ki so ekonomsko odvisni od čebel, lahko nadaljevali s svojo dejavnostjo, je povedal predsednik Čebelarske zveze Slovenije Boštjan Noč.  

Rekordno leto za slovenski med je bilo 2001Rekordno leto za slovenski med je bilo 2001
Zadnji objavljeni podatki državnega statističnega urada kažejo na 

slabšo letino medu v letu 2019, saj je bila stopnja samooskrbe z medom 
v letu 2019 za 44 % manjša kot v letu 2018. V tem letu so slovenski 
čebelarji pridelali 650 ton medu, kar je bilo 63 % manj kot v letu 2018. 
Skupno je pred dvema letoma čebele gojilo 10.145 čebelarjev, ki so 
skrbeli za 208.000 panjev.

Lani je Slovenija uvozila 1.106 ton medu v vrednosti 3,4 milijona 
evrov; od tega največ iz Belgije in Madžarske. Izvozila pa 306 ton medu 
v vrednosti 1,6 milijona evrov, od tega največ v Japonsko in Kanado.

V obdobju 2000–2019 so slovenski čebelarji največ medu pridelali v 
letu 2001, in sicer 2.550 ton, več kot 2000 ton letno pa so v tem obdobju 
pridelali skupno v osmih letih, vključno z letom 2001.

Število posredovanj 
po letih

2017 13
2018 17
2019 5
2020 6

Vir: PU Maribor

Foto: Črtomir Goznik

Predsednik Čebelarskega društva Ptuj Janez Vertič ob panjih na Panorami: „Čebele so ostale brez zalog, ker ni 
naravne paše, treba jih bo krmiti.“
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